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Canan MuRTezAOğLu

CHP Genel Başkanı Özgür
Özel Sivas ve Başbağlar kat-

liamı hakkında konuştu. Katliamı ya-
panların tek bir amacının olduğunu
belirten Özel, “Sivas'ı yakan zihniyet
ne kadar kara, ne kadar kötü, al-

çaksa; Başbağlar'ı da kurşuna dizip
yakanlar aynı kötülükte, aynı alçak-
lıktadır. Türkiye'de Aleviler ile Sünni-
ler, Türklerle Kürtler kardeştir, onları
birbirine düşürmeye çalışan kim
varsa da kalleştir” dedi. I SAYFA 7
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KALLESTIR!
İBB iştiraki Şehir Hatları, 569 yıllık
Haliç Tersanesi’nde tasarlanan ve

üretilen Deniz Dolmuş’u düzenlenen tö-
renle suya indirdi. Törene katılan İBB
Başkanı Ekrem İmamoğlu, “Bizi metro-

larda da göreceksiniz, yeni nesil metro-
büslerde de göreceksiniz. Bizi deniz 
ulaşımında yaptığımız yatırımlarda da
göreceksiniz. Tekne alkışlanır mı? Vallahi
alkışlanır” ifadelerini kullandı. I SAYFA 9
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İMMOBİLE 
BOMBASI

Transfer dönemine hızlı bir giriş
yapan Beşiktaş, Paulista ve Rafa

Silva'nın ardından bir bombayı daha
patlatmak üzere. Forvet hattını güçlen-
dirmek isteyen siyah beyazlılar, İtalyan
golcü Ciro İmmobile ile her şartta an-
laşma sağladı. Kara Kartal Lazio'nun
kararını bekliyor. Piyasa değeri 4 mil-
yon Euro seviyesinde bulunan 1,85’lik
golcü, bu sezon 
Lazio’da 43 maçta
11 gol ve 1 asistle
oynadı.
SAYFA 14
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Esenyurt’ta düzenlenen
Göç, Göç Yönetimi ve Be-

lediyeler Paneli’nde konuşan
Belediye Başkanı Prof. Dr.
Ahmet Özer, “Göç, devletin

çözmesi gereken büyük bir
sorun. Belediyeler bu dra-

matik göç dalgalarına
hazırlıksız yakalandık-

ları için maalesef üstesinden ge-

lemediler. Devletler ya da hükü-
metler bir kentleşme politikasına
sahip olmadıklarından belediye-
ler niteliklerini yitirmeye başladı”
diye konuştu. I SAYFA 4
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NIFAK SOKAN

ELEŞTİRİLERE CEVAP VERDİ

Dünyada nasılsa
bizde de öyle

Türkiye İstatistik Kurumu
(TÜİK) Başkanı Erhan Çetin-

kaya, kuruma gelen eleştirilere cevap
verdi. Çetinkaya, “Dünyada enflasyon
nasıl hesaplanıyorsa Türkiye'de de
öyle hesaplanıyor. TÜFE ve ÜFE ara-
sında oluşan fark sadece Türkiye'ye
özgü değil” dedi. Çetinkaya, AB'ye

üye ve aday ülke-
ler, EFTA ülkeleri,
ABD ve Kanada
istatistik ofisleri-
nin internet siteleri
de incelendiğinde
madde düzeyinde
tüm fiyatları ya-
yınlayan herhangi
bir ülke bulunma-
dığına dikkati
çekti. I SAYFA 6
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BU KONUDAN RAHATSIZIM

Çok iyi niyetli 
bulmuyorum!

Milli Eğitim Bakanı Yusuf
Tekin, 2023 Yurt Dışına Li-

sansüstü Öğrenim Görmek Üzere
Gönderilecek Adayları Seçme ve Yer-
leştirme (YLSY) bursiyerlerine hitap
etti. Bir konudan çok rahatsız oldu-
ğunu kaydeden Tekin, başka ülkelerde
doktora yapanların Türkiye'deki etnik

ve dini azınlıklarla
ilgili doktora tezi
yaptığını söyledi.
Tekin, “Yurt dışına
gönderdiğimiz ki-
şinin, Türkiye'yle
ilgili bir çalışma
yapmasını da
açıkçası çok iyi ni-
yetli bulmuyo-
rum” dedi. 
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VALLAHİ ALKIŞLANIR!VALLAHİ ALKIŞLANIR!VALLAHİ ALKIŞLANIR!VALLAHİ ALKIŞLANIR!VALLAHİ ALKIŞLANIR!VALLAHİ ALKIŞLANIR!
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SİVAS VE BAŞBAĞLAR KATLİAMINI LANETLEDİ

Ünlü oyuncu Hafsanur
Sancaktutan, “Hayatı-

nızda biri var mı?” sorusuna
uzun süre tartışılacak bir
cevap verdi. Bu soruya "Kimse
yok" yanıtını veren Sancaktu-
tan, "Neden?" diye sorulması
üzerine, “Yok yani, ortalıkta

kalmadı adam” cevabını
verdi. Verdiği cevaba
kendisi de şaşıran

Sancaktutan,
hemen ardından
gülerek "Burayı
silin" diyerek du-

rumu toparla-
maya

çalıştı.
SAYFA
13

ORTALIKTA 
ADAM YOK!
ç

Doğan Holding ve
Alman Hubert Burda

Media Group ortaklığıyla ku-
rulan Doğan Burda Dergi
Grubu, 10 milyon dolar be-
delle, başında Anıl Altun'un
yer aldığı Altun Capital giri-
şim sermayesi yatırım fonu ve
Re-Pie Portföy Yönetimi
A.Ş.'ye satıldı. Yayımladığı 58
dergi ile Türkiye'nin en büyük
dergi grubu olan Doğan Bur-
da'nın satılmasıyla, Aydın

Doğan ve Doğan Holding, 45
yıl önce girdiği medya sektö-
ründen tamamen çekilmiş
oldu. Bünyesinde CNN Türk
ve Kanal D, Hürriyet, Posta
ve Fanatik gazeteleri ile
Doğan Haber Ajansı ve D-
Smart’ı da bulunduran
Doğan Medya Grubu, Mart
2018'de Demirören Holding'e
satılırken, Doğan Burda
Dergi Grubu bu satışın kap-
samı dışında bırakılmıştı. 
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45 yıllık Aydın Doğan
dönemini değerlendi-

ren Mehmet Mert, “Medya-
mızın bu hale gelmesinin en
büyük sorumlusu Aydın Do-
ğan’dır” dedi. Doğan'ın
medyada güçlendikçe
ekonomik anlamda da
güçlendiğini, fakat ga-
zetecilik ilkelerinden
uzaklaştığını ifade
eden Mert, “Aydın
Doğan’dan önce
basın dünyamızda ga-
zeteciler belki parasızlardı

fakat ülkenin en saygın insan-
larıydı. Asparagas haber ya-
panlar dışlanırlardı, haber
yarışı vardı, reyting uğruna
çirkin pazarlıklar yoktu,

çamur at iz kalsın haber-
lerine değer verilmezdi.
Doğan medyasından
sonra bütün bunlar 
gitti, yerine tüccar gaze-

teciler geldi, dosya 
takipçileri geldi, para
baronları, mafya, 

siyasi kurnazlar geldi”
eleştirisinde bulundu. 
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TÜRK MEDYASININ BU HALİNİN
SORUMLUSU AYDIN DOĞAN'DIR!

Doğan Burda Dergi Grubu, 10 milyon dolar bedelle, başında Anıl Altun'un yer aldığı Altun
Capital girişim sermayesi yatırım fonu ve Re-Pie Portföy Yönetimi A.Ş. tarafından satın alındı.
Böylelikle 45 yıllık bir dönem kapandı, Aydın Doğan medya sektöründen tamamen çekildi. 

NE VAR NE YOK
HEPSINI SATTI!

İstanbul merkezli
25 ilde kara para

aklama ve resmi belgede
sahtecilik soruşturması

kapsamında düzen-
lenen operas-
yonda, sosyal
medya fenomen-
leri Neslim Gün-
gen ve İnanç
Güngen’in de
aralarında bu-
lunduğu çok sa-
yıda şüpheli
gözaltına alındı.
Gözaltına alı-
nan şüpheliler

sorgulanmak
üzere İstan-
bul Emniyet
Müdür-
lüğü’ne geti-

rildi. Zanlılar
hakkında baş-
latılan tahki-
kat işlemleri
devam ediyor.
I SAYFA 3

Maltepe Sahili'ndeki kamuya
açık alanlarda park halinde

olan ve tebligat gönderilmesine rağ-
men kaldırılmayan karavanlar İs-
tanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB)
ve Maltepe Belediyesi ekiplerince
çekilerek Yediemin Otoparkına gö-
türüldü. Karavan sahibi Özgür
Merhemci, "Bizi zaten işgalci yaptı-
lar sağ olsunlar. Ben de diyorum ki
o zaman ücretli yapın parasını öde-
yelim” tepkisini gösterdi. I SAYFA 9
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KÖŞE YAZISI

MEHMET MERT 

Sayfa 9

MİLYON DOLARLAR VAR AMA İTİBAR YOK!
Aydın Doğan'ın gazetecilik yerine sanayileşmeyi, yatırımı, sermayeyi ve siyasi gücü 
tercih ettiğini belirten Mert, “Bugün artık gazeteciler milyon dolarlar kazanıyorlar ancak
itibarları yok. Milyon dolarlık evlerde oturuyorlar fakat kuruş saygınlıkları yok” dedi. 

BU TOPRAKLAR
BİZE EMANET!

KARAvANLAR
KALDIRILDI!

Silivri Belediyesi, bu yıl da
Gümüşyaka Tarımsal Üretim

ve Araştırma Merkezi'nde düzenle-
nen Geleneksel Lavanta Hasat Şen-
liği ile doğa ve tarım tutkunlarını bir
araya getirdi. Etkinliğe katılan  Bele-
diye Başkanı Bora Balcıoğlu, atala-
rından miras değil emanet olan
toprakları korumanın boyunlarının
borcu olduğunu vurgulayarak,
“Toprağımıza, suyumuza, havamıza
sahip çıkacağız” dedi. I SAYFA 5

ç

BİR FENOMEN
DAHA GİTTİ!

DİSK, TÜRK-İŞ ve HAK-İŞ temmuz ayında asgari ücrete zam
yapılmamasına ilişkin ortak açıklama yaptı. TÜRK-İŞ Genel
Başkanı Ergün Atalay, “Bunlar bizi köle sanıyorlar” dedi

DİSK, TÜRK-İŞ ve HAK-
İŞ Türk-İş Genel Merke-

zi’nde ortak basın toplantısı
gerçekleştirdi. Basın toplantısına
DİSK Genel Başkanı Arzu Çer-
kezoğlu, TÜRK-İŞ Genel Baş-
kanı Ergün Atalay ve HAK-İŞ
Genel Başkanı Mahmut Arslan
katıldı. TÜRK-İŞ Başkanı Ergün

Atalay, “Şu an bir ekono-
mik kriz yaşıyoruz. Bu kriz ne
94 krizine, ne 2001 krizine, ne de
2008 krizine benzemiyor. Asgari
ücretle 1 ay değil 1 hafta geçinme
şansınız yok, dayanma gücümüz
kalmadı. Bunlar bizi köle sanı-
yorlar. İşçiyi maraba zannedi-
yor” diye konuştu. I SAYFA 8

ç

BUNLAR BIZI
KOLE SANIYOR!

İŞÇİYİ MARABA ZANNEDİYORLAR

BELEDİYELER
HAZIRLIKSIZ 
YAKALANDI!

Aman su kaçırmayın!
Kulak, Burun ve Boğaz Hastalıkları
Uzmanı Dr. Esin Özlem Atmış,

“Yaz mevsiminin vazgeçilmezi elbette de-
nizler ve havuzlardır. Ancak dış kulak yolu
ıslak kalması nedeniyle enfeksiyonlara
açık hale gelir. Dolayısıyla kulağın kuru
kalması çok önemlidir” dedi. I SAYFA 2
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Yaz mevsiminde
ne içmeliyiz?

Sayfa 2
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DOĞAN, MEDYA SEKTÖRÜNDEN 
TAMAMEN ÇEKİLMİŞ OLDU
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Y az mevsiminin gel-
mesiyle birlikte serin-
lemek amacıyla

kendimizi sık sık deniz ve ha-
vuzun serin sularına bırakıyoruz. Ancak
gerekli önlemleri almadığımız takdirde
sağlık sorunları gelişebiliyor, örneğin dış
kulak yolu enfeksiyonu gibi! Bu hastalık
nedeniyle oluşan kulak kepçesinde ağrı,
kulakta tıkanma ve işitme kaybı yaşam ka-
litesini düşürürken, tedavide gecikildi-
ğinde kemik iltihabı, yüz felci, beyin zarı
iltihabi (menenjit) veya beyin apsesi gibi
ciddi tablolar da gelişebiliyor. Ayrıca özel-
likle mantar enfeksiyonları inatçı enfeksi-
yonlar olabildikleri için tekrar tekrar kulak
temizliği gerekebiliyor. Oysa erken müda-
hale sayesinde dış kulak yolu enfeksiyonu
kolayca tedavi edilebiliyor. Çok daha
önemlisi alınabilecek bazı basit önlemlerle
enfeksiyonun oluşumu önlenebiliyor. Acı-
badem Fulya Hastanesi Kulak, Burun ve
Boğaz Hastalıkları Uzmanı Dr. Esin
Özlem Atmış, “Yaz mevsiminin vazgeçil-
mezi elbette denizler ve havuzlardır.
Ancak dış kulak yolu ıslak kalması nede-
niyle enfeksiyonlara açık hale gelir. Dola-
yısıyla kulağın kuru kalması çok
önemlidir. Bunun için dikkat edilmesi ge-
reken en önemli kural ise yüzdükten veya
banyodan sonra kulakta oluşan ıslaklığı
dışarıdan yumuşak bir havlu veya bez ile
kurutmaktır. Ayrıca gerekirse 30 santim
uzakta tutulan düşük ayarlı saç kurutma
makinesiyle de kulağı kurutmaya destek
olunabilir” diyor. 

En önemli 3 belirtisine dikkat!

Kulak enfeksiyonları dış ve orta kulak en-
feksiyonları olarak ayrı ayrı ele alınıyor.
Kulak zarından kulak kepçesine doğru
uzanan alanda oluşan enfeksiyonlar dış
kulak yolu enfeksiyonları olarak nitelendi-
riliyor. Kulak, Burun ve Boğaz Hastalık-
ları Uzmanı Dr. Esin Özlem Atmış, yaz
aylarında daha yaygın görülen bu hastalı-
ğın dış kulak yolunda ve kulak kepçesinde
yerleşen zararlı mantar veya bakteriler ne-
deniyle oluştuğuna işaret ederek, “Özel-
likle hijyeni iyi sağlanamamış havuz veya
kirli deniz sularında bu mikroorganizma-
lara daha çok rastlanır. Bu nedenle hasta-
lık yaz mevsiminde oldukça sık görülür.
Tedavi edilmeyen dış kulak yolu enfeksi-
yonları; kemik iltihabı, yüz felci, beyin zarı
iltihabı, beyin apsesi gibi beyin ile ilişkili
ciddi sorunlar oluşturabilir. Dolayısıyla
kulak kepçesinde dokunulmayla oluşan
ağrı, kulakta tıkanıklık ve işitmede azalma
gibi şikayetler başladığında gecikmeden
hekime başvurmak çok önemlidir” diye
konuşuyor. 

Sert bir cisimle asla temizlemeyin

Dış kulak yolunda kulağın nemlenmesi ile
korunmasını sağlayan ve serumen adı ve-
rilen bir salgı bulunuyor. Bu kulak salgısı
bakteri ve mantarlara karşı da koruma
sağlıyor. Kulak yolunu sık sık kulak çö-

püyle ya da
sert bir cisimle
temizlemek bu
kulak salgısını
azaltıyor,
kulak kanalına
hasar veriyor
ve bunların

sonucunda enfeksiyona açık hale getiriyor.
Kulak, Burun ve Boğaz Hastalıkları Uz-
manı Dr. Esin Özlem Atmış, bazen kulak
serumeninin bazı hastalarda çok fazla
üretildiğine işaret ederek,  sözlerine şöyle
devam ediyor: “Bu durumda kulakta
buşon denilen ve halk arasında kulak kiri
olarak adlandırılan kulak tıkaçları oluşur.
Bu tıkaç bazı kulak yapılarının darlığına
bağlı gelişebildiği gibi, dış kulak yolundaki
tüylerin hareketinde bozulma sonucu da
gelişebilir. Buşonlar ıslandığında şişerek
dış kulak yolunda ağrı, basınç hissi ve
işitme kaybına neden olabilir. Bu hasta-
larda özellikle deniz ve havuz sezonu ön-
cesinde kulak temizlemesi yapılması fayda
sağlar” 

Kulak enfeksiyonuna 
6 etkili önlem!

Kulak, Burun ve Boğaz Hastalıkları Uz-
manı Dr. Esin Özlem Atmış, yaz ayla-
rında dış kulak yolu enfeksiyonundan
korunmanız için almanız gereken önlem-
leri şöyle sıralıyor: Kirli veya temizliğinden
şüphe duyduğunuz sularda yüzmeyin-

Doktorunuz önerdiyse, yüzerken su geçir-
meyen kulak tıpalarından faydalanın.
Yüzdükten sonra mutlaka duş alın Duş
sonrasında kulaklarınızı iyi kurutmanız
gerekiyor. Dış kulağınızı asla kulak pa-
muğu gibi materyaller ile temizlemeye ça-
lışmayın. Dışarıdan yumuşak bir havlu
veya bez ile kurutun. Gerekirse, kulağınız-
dan 30 santim uzakta tuttuğunuz düşük
ayardaki saç kurutma makinesiyle kurut-
maya destek olabilirsiniz. Buşon (kulak
kiri) probleminiz varsa tatil öncesinde
kulak temizliği için kulak, burun ve boğaz
uzmanı bir hekime başvurun. Kulağınız
kaşındığı zaman tırnaklarınızı dış kulağı-
nız ile temas ettirmeyin. Zira yabancı sert
bir cisimle kaşımak da kulağı enfeksiyona
açık hale getiriyor. Çok kaşıntı olması du-
rumunda parmağınızı dış kulak kıkırda-
ğına bastırarak kaşımanız daha güvenli
olacaktır. Erken müdahale tedaviyi kolay-
laştırıyorDış kulak yolu enfeksiyonunda
erken müdahale hastalığın kolaylıkla  te-
davi edilebilmesini sağlıyor. Dr. Esin
Özlem Atmış, enfeksiyona genellikle
kulak, burun ve boğaz uzmanı hekiminin
yaptığı muayene ile tanı konulduğunu be-
lirterek, tedavi sürecini şöyle anlatıyor:
“Tedavinin şekli hastanın durumuna göre
belirlenir. Özellikle dış kulakta kir varsa as-
piratörlerle kulak temizlenir. Ayrıca kulakta
akıntı görüldüyse yine temizleme işlemi ya-
pılır.  Mantar enfeksiyonlarında mantar hi-
faları tek tek temizlenir ve bu bölgeye çeşitli

ilaçlar sürülebilir. Hastalığın durumuna
göre, tedaviye ağızdan alınan antibiyotikler
ve kulaktan damlalar ile devam edilebilir.
Mantar enfeksiyonları inatçı özellik sergile-
yebildikleri için kulak temizliğini birkaç kez
yenilemek gerekebilir.”

Aralıklı
oruç şifa
verir

UzUn yıllar boyunca az ve sık yeme
modeli benimsendiği için aralıklı oruç
yeni keşfedilmiş gibi algılansa da;

insan metabolizmasında ve genetiğinde,
“açlık” atalarımızdan gelen ve vücudun ihti-
yacı olan bir uygulamadır. Yani; aralıklı oruç
aslında bir diyet değil, insan metabolizması-
nın normal çalışma sistemine uyum sağlama-
sıdır. ancak günümüze bu sistemi adapte
ederken bazı yöntemler belirlenmiştir. bu yön-
temlerin temeli; belirli zaman dilimlerinde
yemek yeme ile açlık arasında dönüşümlü bir
şekilde davranmaya dayalıdır. ne yediğimiz
kadar, ne zaman yediğimiz veya ne kadar süre
yemediğimiz de çok önemlidir. 

Vücudun onarılması için önemli 

Vücudumuz temelinde bağışıklık sistemi ve
sindirim sistemine enerji harcamaktadır. bes-
lenmek, temel bir ihtiyacımız olsa da; yemek
yerken vücudumuza yabancı maddeler aldığı-
mız için bu vücut için bir strestir. Dolayısıyla
yemek yerken vücudumuzda inflamasyon yani
bir diğer ismi ile iltihap/yangı oluşur ve dev-
reye bağışıklık sistemimiz girerek tehlikeli
olarak gördüğü besin maddelerine hızla yanıt
verir. ancak tam tersi açlık durumundayken;
bağışıklık sisteminin uğraşmak zorunda ola-
cağı tehlike etmenleri devrede olmadığından,
asıl görevi olan hasarlı hücreleri bulup onları
temizleme işini daha iyi yapar. Yani; otofaji
yapar. Tam da bu nedenle aralıklı olarak uy-
gulanan açlıklar, vücudun yenilenmesi ve
onarılması için oldukça etkili bir yöntemdir. 

Çeşitli yöntemlerle uygulanabiliyor

aralıklı oruçta en yaygın uygulamalardan biri
16/8 yöntemidir. bu yöntemde, günde 16 saat
boyunca açlık durumu sürerken, geri kalan 8
saatlik süre içinde yemek yeme izni vardır.
Örneğin, bir kişi gece yemeğini yedikten
sonra sabah kahvaltısını atlayarak, öğle ye-
meğinden sonra akşam yemeğine kadar olan
sürede yemek yeme hakkını kullanabilir. Diğer
bir popüler yöntem ise 5:2 yöntemidir. bu yön-
temde, haftanın 5 günü normal bir şekilde
beslenilirken, diğer 2 gün sadece çok az ka-
lori alınarak oruç tutulur. ancak şunu söyle-
meliyim ki; etkili bir otofaji için en az 14
saatlik bir açlık olması gerekir. Daha önce hiç
aralıklı oruç yapılmadıysa, öncelikle kişinin
kendini zorlamadan yavaş yavaş açlık süre-
sini uzatması, sonrasında bu saatlere çıkıl-
ması daha mantıklıdır. haber MerKezİ 

Aşırı yaz sıcaklarında çok da düşünme-
den bir çırpıda başımıza diktiğimiz, içi-
mizi ferahlatan soğuk içecekler bilinçsiz

tüketildiğinde obeziteden diyabete dek ciddi sağlık
sorunlarına yol açabiliyor! Acıbadem Bakırköy
Hastanesi Beslenme ve Diyet Uzmanı Sıla Bilgili
Tokgöz “Özellikle yaz aylarında değil terleme yo-
luyla nefes alıp verirken bile sıvı kaybettiğimiz için
vücudumuzun suya ihtiyacı artıyor. Günde ikibu-
çuk litreden az su içmemek gerekiyor. Ancak pek
çok kişi aşırı sıcaklarda su yerine soğuk şekerli içe-
ceklere yönelebiliyor! Oysa gerek vücudumuzun
sıvı ihtiyacını karşılamak gerekse serinlemek için ke-
sinlikle sağlıksız, katkılı ve yapay içeceklerden uzak
durmak çok önemli” diyor. Beslenme ve Diyet Uz-
manı Sıla Bilgili Tokgöz aşırı sıcaklarda evde hazır-
layabileceğiniz serinleten içecekleri, bir su
bardağına (200 ml) denk gelen kalori miktarlarını
ve tariflerini anlattı, önemli uyarılar ve önerilerde
bulundu. 

Şekersiz limonata 

Yaz ayı denilince akla ilk gelenlerden biri ev ya-
pımı limonata oluyor. 1 su bardağı limonata-

nın (200 ml) 65 kalori içerdiğini belirten Sıla
Bilgili Tokgöz, içerisinde bal olduğu için 1 yaş
altı çocuklardan uzak tutulması gerektiğini söy-
lüyor. 

Tarifi:

İki büyük limon ve bir portakalın kabuklarını
rendeleyip suyunu sıkın. Üç yemek kaşığı çiçek
balı, bir tutam fesleğen ya da nane ve bir litre
su ekleyerek derin bir sürahide karıştırın. Buz-
dolabında en az iki saat dinlenmeye bırakın.
Sonra ince bir süzgeç ile süzün. Bol buz, nane
veya fesleğen yaprakları ile servis edebilirsiniz. 

Kavunlu Maden Suyu 

Yazın vazgeçilmez meyvelerinden karpuz ve
kavun içeriğindeki yüksek su oranıyla öne çıkı-
yor. Bu meyveleri maden suyuyla buluşturunca
ortaya 120 kalorilik lezzetli bir içecek çıkıyor.
Ancak dikkat! Beslenme ve Diyet Uzmanı Tok-
göz, glisemik indeksi yani kan şekerini yük-
seltme hızı oldukça yüksek olduğundan
diyabet hastalarının bu içeceği daha az ölçüyle
ve dikkatli tüketmeleri gerektiğini vurguluyor.

Tarifi:

İki dilim karpuz (200 gr) ve iki dilim kavunu (200
gr) buzlukta iki saat dondurun. Daha sonra taze
nane yapraklarıyla blenderden geçirin. Üzerine
yarım limon suyu ve bir şiye maden suyu ekleyerek
tüketebilirsiniz.  

Yaban Mersinli Smoothie

Özellikle yazın kahvaltı için farklı alternatif arayan-
ların da severek tüketeceği tok tutan ve serinleten
içeceklerden biri; yaban mersinli smoothie. Bir bar-
dağı (200 ml) 250 kalori olan bu içeceğin; içerisin-
deki çilek ve yaban mersini sayesinde C vitamini ve
antioksidan açısından oldukça zengin olduğunu
söyleyen Tokgöz “Yulaf içerisindeki lif sayesinde
mideyi daha geç terkederek daha uzun süre tok
kalmaya yardımcı oluyor. Süt hem kalsiyum hem
protein bakımından günlük alıma katkı sağlıyor.
Glisemik indeksi düşük meyve kullanıldığı için di-
yabet hastaları da rahatlıkla tercih edebilirler” diyor. 

Tarifi: 

Sekiz adet yaban mersini, bir su bardağı süt, iki 

yemek kaşığı yulaf ve bir çay kaşığı toz tarçını bir
kaba koyarak blenderden geçirip tüketebilirsiniz.
Daha şekerli bir tat arayanlar bu tarife bir adet muz
da ilave edebilirler. Süt ve süt ürünlerine intoleransı
olanlar ise badem veya yulaf sütü gibi bitkisel içe-
cekler de tercih edebilir. 

Meyveli Kefir

Beslenme ve Diyet Uzmanı Sıla Bilgili Tokgöz, ke-
firin probiyotik etkinliği ile bağırsak dostu bir içecek
olduğunu vurgulayarak “İçerisindeki kalsiyum ve
protein sayesinde kas ve kemik sağlığı için de son
derece önemli. Ek gıda döneminde bebeklerin bile
rahatlıkla içebileceği hem çok sağlıklı hem de çok
doyurucu bir içecek tarifi olarak öne çıkıyor” diyor. 

Tarifi: 

Bir su bardağının dörtte üçü kadar kefiri, yarım çay
bardağı suyu, bir küçük muzu ve iki adet kayısıyı
blenderden geçirdikten sonra içebilirsiniz. Diyabet
hastaları için; kiraz, şeftali, elma ve çilek gibi kan şe-
kerini hızlı yükseltmeyen besinler tercih edilebilir. 

Sağlıklı Reyhan Şerbeti 

Osmanlı mutfağından günümüze kadar gelen bu
vazgeçilmez şerbetin oldukça sağlıklı olduğunu be-
lirten Tokgöz şöyle konuşuyor: “Reyhan, antioksi-
dan-bağışıklık destekleyici ve mide bağırsak

yakınmalarına, hazımsızlığa iyi geliyor. Şerbet de-
yince akla hemen şekerli bir içecek gelse de yüksek
şeker ve kalori alımı vücutta yağ olarak depolanıp
hızla kilo aldırdığı için rafine şeker kullanmadan da
reyhan şerbeti hazırlayabilirsiniz.”

Tarifi: 

Bir demet taze reyhanı yıkayıp bir kaseye alın.
Üzerine bir litre sıcak su döküp içerisine bir
adet kabuk tarçın, beş adet karanfil ve bir adet
limon suyu ekleyerek soğuyana kadar bekle-
yin. Soğuduktan sonra iki yemek kaşığı hurma
özü veya balı ekleyip bol buzla servis edebilir-
siniz. HABER: NEŞE MERT

Yaz mevsiminde ne içmeliyiz?

AMAN KULAGA
Kulak, Burun ve Boğaz Hastalıkları Uzmanı Dr. Esin Özlem Atmış, “Yaz mevsiminin vazgeçilmezi elbette denizler ve havuzlardır.
Ancak dış kulak yolu ıslak kalması nedeniyle enfeksiyonlara açık hale gelir. Dolayısıyla kulağın kuru kalması çok önemlidir” dedi

AYŞE
ADLI

haber

SU KACIRMAYIN!

Beslenme ve Diyet Uzmanı Sıla Bilgili Tokgöz aşırı sıcaklarda evde hazırlayabileceğiniz serinleten içecekleri, bir
su bardağına (200 ml) denk gelen kalori miktarlarını ve tariflerini anlattı, önemli uyarılar ve önerilerde bulundu

Bu belirtiler
varsa zaman
kaybetmeyin!  
Kulak kepçesine
dokunulduğunda oluşan ağrı.
Kulakta ısı artışı veya
kızarıklık.
Kulak kanalından akıntı.
Kulakta tıkanıklık ve işitme
kaybı.
Kulak arkasında hassasiyet.
Ateş.
İlerleyen durumlarda
çevresindeki lenf bezlerinin
şişmesine bağlı olarak
boyunda ağrı ve şişlik.

Memorial Wellness Beslenme
Danışmanlığı Bölümü’nden
Uzm. Dyt. Yeşim Temel Özcan,
“Birlikte iyileşiyoruz” kitabında
da detaylarını paylaştığı aralıklı
oruç hakkında bilgi verdi



dün gece saatlerinde
Üniversite mahallesi
Meriç sokaktaki giysi

kumbarasının yanına gelen 4 kişi
yanlarındaki çocuklardan birini

giysi kumbarasına soktu. Çocuk
kumbara içindeki kıyafetleri daki-
kalar içinde dışarı çıkardı. Giysi-
leri, kağıt topladıkları el
arabalarına yerleştiren 4 kişi ço-

cuğu da kumbaradan dışarı çıka-
rarak sokaktan hızla uzaklaştı.
Giysi kumbarasındaki hırsızlık anı
mahalle sakinlerinin cep telefonu
kamerasına yansıdı. DHA

Avcılar'da Türkiye Sakatlar Derneği'ne destek için, çeşitli noktalara yerleştirilen giysi
kumbarasından hırsızlık anı cep telefonu kamerasına yansıdı. Giysi kumbarasına giren
çocuk dakikalar içinde giysileri dışarı çıkardı. Giysileri alan 4 kişi sokaktan hızla uzaklaştı
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Giysi kumbarasını
bile soydular

Kaza, 7 Temmuz 2024 tarihinde İstan-
bul Pendik İlçesi, Sapan Bağları Mahal-
lesi, Yeni Mithatpaşa Caddesi üzerinde

saat 15.00 sıralarında yaşandı. İddiaya göre, sürü-
cüsünün ismi ve araç plakası öğrenilemeyen bir ti-
cari taksi park halindeyken kontrolsüz bir şekilde
dönüş yapmak isterken, ters yönden gelen üzerinde
iki kişi bulunan motosiklet ile çarpıştı. Kazada
çarpmanın etkisiyle motosiklet üzerindeki iki kişi-
den biri uçarak park halindeki bir aracın yanına
kafa üstü düştü. Yaşanılan olayda bir kişi hafif şe-
kilde yaralandı. Çevredeki vatandaşlar tarafından
sağlık ekiplerine haber verildi. Durumun bildiril-
mesi üzerine olay yerine sağlık ve polis ekipleri sevk
edildi. Olay yerine gelen sağlık ekipleri yaralı vatan-
daşı tedbir amaçlı hastaneye kaldırırken, polis ekip-
leri olayla ilgili inceleme başlattı. DHA

Kontrolsüz dönüş
Kaza getirDi
Pendik’te kontrolsüz bir şekilde dönüş
yapmak isteyen ticari taksi şoförü, ters
yönden gelen motosiklet ile çarpıştı.
Kazada bir kişi hafif yaralandıFENOMEN ÇIFT 

gözaltına
ALINDI
E dinilen bilgiye göre, İs-

tanbul Cumhuriyet
Başsavcılığı tarafından

yürütülen soruşturma çerçe-
vesinde "suç işlemek amacıyla
örgüt kurma, suçtan kaynak-
lanan malvarlığın değerlerini
aklama, resmi belgede sahte-
cilik ve nitelikli dolandırıcılık"
suçlarına yönelik yeni bir ça-
lışma gerçekleştirildi. Savcılık
tarafından yürütülen soruş-
turma kapsamında harekete
geçen İstanbul Emniyet Mü-
dürlüğü Mali Suçlarla Müca-
dele Şube Müdürlüğü

ekipleri, bu sabah İstanbul
merkezli 25 ilde eş zamanlı
operasyon düzenledi. Yapılan
teknik ve fiziki takibin so-
nunda 134 adrese yapılan
baskınlarda, fenomenler Nes-
lim Güngen ve İnanç Gün-
gen’in de aralarında
bulunduğu çok sayıda şüphe-
linin gözaltına alındığı belir-
tildi. Gözaltına alınan
şüpheliler sorgulanmak üzere
İstanbul Emniyet Müdürlü-
ğü’ne getirildi. Zanlılar hak-
kında başlatılan tahkikat
işlemleri devam ediyor. DHA

İstanbul merkezli 25 ilde
kara para aklama ve resmi

belgede sahtecilik
soruşturması kapsamında
düzenlenen operasyonda,
sosyal medya fenomenleri
Neslim Güngen ve İnanç
Güngen’in de aralarında

bulunduğu çok sayıda
şüpheli gözaltına alındı

Despot müdür
için hapis cezası 

Kağıthane’de bulunan bir koleje 21
Eylül 2022’de staj yapması için yönlendiri-
len başörtülü öğrenci Nezaket Akbulut’u

okulun yönetmeliğini ve kuralları gerekçe göstererek
başörtüsünü çıkarmadığı takdirde alamayacaklarını
söylediği iddia edilen okul müdürü Özlem Öztop-
rak’ın yargılandığı dava karara bağlandı. İstanbul 14.
Asliye Mahkemesi’nde görülen duruşmaya tutuksuz
sanık Akbulut katılmazken, tarafların avukatları ile
Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı Hukuk Hizmetleri
Birimi avukatı hazır bulundu.

10 yıla kadar hapsi istendi

Duruşmada esasa ilişkin mütalaasını açıklayan Cum-
huriyet Savcısı, sanığın olay tarihinde müşteki Neza-
ket Akbulut’u başörtüsü bulunduğu için staja
başlatmadığını aktardı. Açıklanan mütalaada, sanık
Özlem Öztoprak’ın ‘kamu görevinin sağladığı nüfuzu
kötüye kullanmak suretiyle eğitim ve öğretim hakkı-
nın engellenmesi’ suçundan 4 yıldan 10 yıla kadar
hapis cezasına çarptırılması talep edildi. Açıklanan
mütalaaya karşı savunma yapan sanık avukatı, mü-
vekkilinin beraatını talep etti. Müşteki avukatı ise bir
diyeceklerinin olmadığını ifade ederek sanığın ceza-
landırılmasını istedi.

3 yıl 4 ay hapis cezasına çarptırdı

Kararını açıklayan mahkeme, sanık Özlem Öztop-

rak’ın ‘kamu görevinin sağladığı nüfuzu kötüye
kullanmak suretiyle eğitim ve öğretim hakkının en-
gellenmesi’ suçundan 3 yıl 4 ay hapis cezasına
çarptırdı. DHA

Kağıthane’deki bir koleje staj yapmak için gelen başörtülü öğrenciyi, yönetmeliği ve kuralları gerekçe
göstererek başörtüsünü çıkarmazsa alamayacaklarını söylediği iddia edilen okul müdürünün
yargılandığı davada karar çıktı. Mahkeme, sanığı ‘kamu görevinin sağladığı nüfuzu kötüye kullanmak
suretiyle eğitim ve öğretim hakkının engellenmesi’ suçundan 3 yıl 4 ay hapis cezasına çarptırdı

Örnek vatandaş
Beykoz Çengelköy’de milli maç sonrasında araç konvoylarıyla
caddelerde gezen grup içerisinde bilinmeyen bir nedenle
kavga çıktı. Kavgayı gören motosikletli bir vatandaş ise 
metrelerce ters yönde giderek polis ekiplerine haber verdi. 
O anlar ise motosikletlinin kask kamerasına yansıdı

Olay, geçtiğimiz
günlerde İstanbul
Beykoz ilçesi, Çen-

gelköy Mahallesi’nde akşam
saatlerinde yaşandı. İddiaya
göre, milli maç sonrasında
vatandaşlar araçlarıyla kon-
voy oluşturup ilerlediği sırada
grup içerisinde iki araç sürü-
cüsü arasında tartışma çıktı.
Tartışma kısa sürede şiddetle-
nerek yumruklu kavgaya dön-
üştü. Yoldan geçen bir
motosikletli kişi ise kavgayı
gördü. Kavgayı ayırmaya ça-
lışsa da kavga eden gruptaki
bir kişinin silahı olduğunu

fark eden motosikletli, kalaba-
lık konvoy arasından metre-
lerce ters yönde ilerleyerek
kavgayı polis ekiplerine bil-
dirdi. Durumun bildirilmesi
üzerine olay yerine çok sayıda
polis ekibi sevk edildi. Yaşanı-
lan bu olay ise motosikletlinin
kask kamerasına saniye sa-
niye yansıdı. Motosikletlinin
kask kamerasına yansıyan gö-
rüntülerde araçtaki bir grup
silahlı kişinin kavga ettiği ve
motosikletli kişinin metrelerce
ters yönden giderek polis
ekiplerine olayı bildirdiği 
görünüyor.

iStanbul Emniyeti Terörle Mücadele ve
İstihbarat Şube Müdürlüğü ekipleri,
DHKP/C terör örgütü ile bağlantılı kişile-

rin tespit edilerek yakalanması için çalışma başlattı.
Ekipler çalışmalarında örgütün saha yapılanmala-
rını ve toplantılarını gerçekleştirdiği belirlenen İs-
tanbul'da 14, Sakarya'da 1 olmak üzere toplamda
15 adrese eş zamanlı operasyon düzenledi. Operas-
yonda toplam 12 şüpheli gözaltına alındı. Operas-
yon kapsamında gözaltına alınan 2 kişinin Şişli'de
bulunan, örgütün fikir ve ideolojileri yönünde hare-
ket ettiği bilinen ve operasyon gerçekleştirilen adres-
lerden biri olan İdil Kültür Merkezinde yakalandığı
öğrenildi. Yapılan aramalarda yakılmış halde bulu-
nan 2 laptop, çok sayıda cep telefonu ve dijital ma-
teryaller ele geçirildi. Şüpheliler işlemleri için
emniyete götürüldü. DHA

DHKP-C operasyonu:
12 GÖZALTI
İstanbul merkezli 2 ilde DHKP-C terör
örgütüne yönelik yapılan operasyonda
12 şüpheli gözaltına alındı

iStanbul Emniyet Müdürlüğü İstihba-
rat ve TEM Şube Müdürlüğü ekipleri
PKK/KCK silahlı terör örgütünün gençlik

yapılanması Devrimci Gençlik Hareketi’ne (DGH)
yönelik çalışma başlattı. Yapılan çalışmalarda
DGH içerisinde faaliyet gösterdiği tespit edilen kişi-
lerin adresleri belirlendi. Sabah saatlerinde 2 ilçede
8 adrese yönelik eş zamanlı operasyon düzenlendi.
Operasyonlarda 7 şüpheli yakalanarak gözaltına
alınırken, şüphelilere ait dijital materyallere de el
konuldu. Adreslerde yapılan aramalarda ele geçiri-
len ruhsatsız 1 av tüfeği gerekli işlemler için polis
ekiplerine teslim edildi. Şüpheliler işlemleri için em-
niyete götürüldü. DHA

PKK'ya darbe!
İstanbul'da PKK/KCK silahlı terör örgütüne
yönelik operasyon düzenlendi. Operasyonda
örgütün gençlik yapılanmalarından Devrimci
Gençlik Hareketi (GDH) içerisinde faaliyet
gösteren 7 kişi yakalanarak gözaltına alındı

Silivri'de fabrika yandı tutuştu
Silivri'de bir fabrikada yangın çıktı. Yan-
gın, itfaiyenin iki saat süren çalışmasından
sonra söndürüldü. Silivri Değirmenköy

Mah. Söğüt Caddesi üzerinde bulunan mürekkep fab-
rikasında, saat 04.00 sıralarında henüz bilinmeyen ne-
denle yangın çıktı. İhbar üzerine olay yerine çok sayıda

itfaiye ekibi sevk edildi. Adrese gelen ekipler, yangını
söndürmek için çalışma başlattı. Hemen yanında geri
dönüşüm tesisi de bulunan fabrikadaki yangın, iki saat
süren çalışmanın ardından söndürüldü. Yangın nede-
niyle fabrikada hasar meydana geldi. Jandarma olayla
ilgili inceleme başlattı. DHA
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21 . yüzyılın ilk çeyreği dolmak
üzere... Çeyreğe bir kala, 2024
yılının ilk yarısında ülkemizde

neler yaşandı? Bunların başlıcalarını:
Alper Gezeravcı’nın -ilk Türk olarak- 55

milyon dolara Dragon V2 uzay aracı ile
uzay gezisine katılması, Erzincan’ın İliç il-
çesinde bir altın madeninde toprak kayması
sonucu 9 işçinin hayatını kaybetmesi,  31
Mart Yerel Seçimleri, İstanbul Gayrette-
pe’de bir gece kulübünde tadilat sırasında
çıkan yangında 29 kişinin hayatını kaybet-
mesi, Çorlu tren kazası davasının altı yıl
sonra karara bağlanması, 28 Şubat davası
hükümlülerinin cezalarının kaldırılması,
“Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli” nin askıya
çıkarılması, 1 Mayıs Emek ve Dayanışma
Günü’nde Saraçhane Bozdoğan Kemeri
önünde barikat kuran polisin, kutlama yap-
mak isteyen konfederasyon, sendikalar, işçi
grupları ve siyasi parti temsilcilerinin geçi-
şine izin vermemesi, olarak sayabiliriz. 

Emek, emeğe saygı, sevgi gibi değerler
2002 öncesinde iyi-kötü vardı. Şimdi yok.
Şimdi din eşittir şeriat diyen, kadın-erkek
din görevlilerini cihada çağıran ve topluma
yayılın gençleri yetiştirin, direktiflerini ve-
renlerin yönetimindeyiz. Çare Atatürk’ün
işaret ettiği “ulusal örgütlenme” dir. Bu
olursa olur, olmazsa farklı bir Türkiye olur.

Atatürk’ün, Havza’da bahsettiği “çukur”
un etrafından hiçbir zaman tam anlamıyla
ayrılamadığımız ortada! Dâhi Liderimizin
şu sözlerini hatırlayalım: “Benden sonraki-
ler, bizim aşmak zorunda olduğumuz çetin
ve köklü müşkülat önünde, belki gayelere
tamamen eremediğimizi, fakat asla taviz

vermediğimizi, akıl ve ilmi rehber edindiği-
mizi tasdik edeceklerdir.” 

Yılın ilk çeyreği Yerel Seçimler fırtınası
içinde geçti. 

Yandaş medya iktidarı övdü, muhalif
medya da kendi adamına sövdü!  Ortalığı,
fikri yok fotosu çok liste siyasetçileri sardı.
Siyasette durum, “köprüyü geçene kadar
ayıya dayı denir” cinsindendi. Halkımız; “ha-
vanda su dövmeyin, enerjik direniş gösterin,”
dedi. Yine halkımız; “siyaset ülke için yapılır,
birileri için değil, örnek ve tek lider Ata-
türk’tür,” dedi. Akıl sahipleri; Türkiye Cum-
huriyeti Devletinin romantizm yapılacak bir
coğrafyada kurulmadığını, kuruluşunda bin-
lerce şehit verildiğini, romantizm sürerse ül-
kenin din bezirgânları elinde dağılıp
gideceğini ve bu bağlamda şehitlerin, Ata-
türk ve silah arkadaşlarının, eziyet ve kahır
içinde yaşamış sıradan insanların haklarının
üzerimizde kalacağını ve bu kadar ağır yükle
hiçbir yere varılamayacağını belirtti. Gerçek
aydınlar; “bir toplumun en büyük sorumlu-
luğu adalet, hukuk ve liyakata inananları iş
başına getirmektir yoksa toplum çöküşe
gider,” uyarısında bulundu.

Sonuç olarak “halkçılık” kazandı. Cum-
huriyet Halk Partisi yaklaşık yarım asırlık
bir aradan sonra ilk kez birinci parti oldu.
Laik hukuk devletinde yaşadığımızı bir kez
daha hatırladık. Bu nedenle herkes iyi belle-
melidir yerel seçim sonuçlarının değerini! 

CHP’nin birinci parti çıkmasıyla siyasette
normalleşme-yumuşama sürecine de girildi;
iktidar ve ana muhalefetin karşılıklı görüş-
meleri başladı. Bu “normalleşme” son 22
yılın; genci yurt dışına kapağı atan, yaşlısı

dövülen, emeklisi inletilen iktidarına mı ya-
rayacak yoksa örgütlenme modelini hâlâ
çağa göre düzenlemeyen, siyasette kadın-
erkek eşitliğini sağlamaktan çekinen muha-
lefete mi? 

Özellikle CHP, genç Mustafa Kemal’in,
gözünü kırpmadan sabahı bulduğu geceler
boyunca ulusal özgürlüğü kendine mesele
edindiğini ve halkın aydınlatılması için ör-
gütlenmek gerektiğine işaret ettiğini hatırla-
malı ve gereğini yapmalıdır.

Bu “normalleşme” süreci halkımız için
ne derece yararlı olacaktır, olacak mıdır,
millet olarak izlemekteyiz. Bu bağlamda
Atatürk’ün yol ve yöntemini hatırlatalım.
Şöyle demiştir Nutuk’ta: “Fakat kopma ola-
caksa, ben de her şeyden önce onların bütün
gizli düşüncelerini, millet önünde açıklaya-
cak bir yol tutmayı yeğledim.” “Bütün gizli
düşünceleri” bilmek vatandaş olarak en
doğal hakkımızdır.

Her siyasetçi ve seçmen, Atatürk’ün yüz-
yıl önce yaptığı şu değerlendirmeyi de aklın-
dan çıkarmamalıdır: “Tevfik Paşa ve
arkadaşları, Anadolu’yu İstanbul Hükûme-
tine bağlamaya çalışıyor; öyle bir hükûmete
ki dünyada, varlığına karşı çıkılmıyorsa,
düşmanın emellerini kolaylaştırıcı nitelikte
sayıldığı içindi!”

2024’ün ikinci çeyreği de bitti. Siyaset
bugünlerde özellikle “Sinan Ateş” davası ve
eşinin yaptığı açıklamalar nedeniyle oldukça
sıcak; tüm çaba siyasi ayağa ulaşabilmek
ancak şüpheli 17 sanık için ayrı yürütülen

soruşturma dosyasının ana dosyayla birleşti-
rilmesi isteği kabul görmedi! 

Emeklinin gündemi de “zam geldi, gele-
cek, maaşını nasıl hesaplayacaksın” haber-
leriyle sürekli sıcak tutulurken, kendilerini
“Atatürkçü” olarak tanımlayan bir grup ila-
hiyatçı; “Şeriat, İslam demek değildir!”
başlıklı bir bildiri yayınladı. Bu ilahiyatçılar,
şeriatla yönetilen ülkelerde başa hangi ekip
gelirse onun zihniyetinin hayata geçirildiğini
unutmuş görünüyor!

“Şeriat, İslam demek değildir” ifadesi için
doğrudur demek neden mümkün değildir?

Bugün İslam Cumhuriyeti olarak bilinen
ülkelerde birebir Kur’an ayetleri uygulan-
maktadır; bunu yumuşatıp başka yerlere
çekmek bir aldatmacadır, İslam’la aldat-
maktır. Eğer Medenî (Medine’de inen vahiy)
ayetler vahiy değil de 14 asır önce Medi-
ne’de Muhammed Peygamber tarafından
kurulan İslam devletinde, toplumu düzenle-
yici kurallar olarak kabul edilirse, Mekkî
ayetlerle “şeriat İslam değildir” deme şan-
sını biraz olsun yakalamak mümkün olabi-
lir. Kaldı ki ayetlerin Mekkî ya da Medenî
olarak ayrışması da üç-dört kişinin rivaye-
tine dayandırılmaktadır! 

Ruhu şâd olsun Atatürk’ün ki bunların
hepsini biliyordu, çöldeki dünyayı yakından
gördü ve laik bir cumhuriyet kurdu. Laiklik
yürürlükte olduğu sürece isteyen istediğine
inanır, kutsal kabul edilen metinlerden ha-
yatına almak istediklerini alır ya da almaz
ama iş “şeriat” la yönetilmeye gelince mil-
yonlarca insanın hayatına ambargo konmuş
olur ve durum bugün aynen böyledir. 

Ayrıca şeriat gelirse size-bize sorulacak
mıdır, hangi türü olsun diye! Çok bilindik ol-
duğu için, örneğin; bu şeriat içinde “el
kesme” uygulaması olsun mu olmasın mı
diye sorulacak mıdır? Bugün şeriatla yöne-

tilen ülkelerde bu emrin uygulandığını bil-
mekteyiz. Emrin dayanağı, farz haline gel-
mesi Kur’an, Maide suresinin 38. ayetidir
ve gayet açıktır.

“Şeriat, İslam demek değildir!” söylemi
yanlış, tehlikeli ve ucu açık bir ifadedir.

İslam/şeriat tartışmaları, her konu için
“Kur’an’da böyle yazıyor” ifadesini baz ala-
rak söze girmek yaşantımızı kaplamaya baş-
ladı. Bu iyi niyetli gibi görünse de tehlikeli bir
gidiştir ve bu durum/gidiş ülkemize bir şey
kazandırmayacaktır. Din eksenli yaşamın in-
sanlığa zerre kadar faydası olmamıştır ve ol-
mayacaktır. Eğer insanlığa faydası olsaydı
biz bugün laik eğitim için direnmezdik! Mil-
yonlarca kadının burka denen çuvala mah-
kûm edilmesini, istenilen şekilde örtünmedi
diye kadınların öldürülmesini, düşüncelerini
açıklamak isteyen gençlerin asılmasını insan-
lık adına kabul etmek mümkün değildir. Bu
gidiş sürerse onlarca neslin heba olup gitti-
ğini de göreceğiz! Yapılacak şey akla ve bi-
lime uymayan her şeyden, öncelikle beynimizi
sonra toplumu arındırmaktır. İnsan istediğine
inanabilir ama bırakmıyorlar; aracı kurum-
lar ahtapotun kolları gibi her yanı sarmış bu-
lunuyor. 

Gazi Mustafa Kemal Atatürk, tüm za-
manların hedefini de vermiştir: “Türkiye’nin
düşünen kafalarına, büsbütün yeni bir inanç
aşılamak… Bütün millete taptaze bir ruh
vermek.”

21. yüzyılda taptaze bir ruhla hareket
eden, stratejik konumunun, tarihsel geçmişi-
nin farkında olan, insan haklarına saygılı,
laik hukuk devleti kavramı, akıl ve bilimle
yürüyen bir Türkiye Cumhuriyeti Devleti’nde
yaşamak istiyoruz.

Bugün bu topraklarda varlığımızı sürdü-
rüyorsak bunu, Çanakkale’nin ve İstiklal
Harbi’nin şehitlerine borçluyuz.

2024’ün ilk yarısı

Y oğun nüfusunun
büyük bir kısmını
göçmenlerin ve sığın-

macıların oluşturduğu Esenyurt’ta
“Göç, Göç Yönetimi ve Belediyeler
Paneli” düzenlendi. Panelde göçün
ilçede yarattığı etkiler ve bu etkilerin
doğru bir şekilde nasıl yönetileceği
konuşuldu. Esenyurt Belediye Baş-
kanı Prof. Dr. Ahmet Özer’in öncü-
lüğünde gerçekleşen panele, CHP
Genel Başkan Yardımcısı Özgür Ka-
rabat, CHP Ağrı İl Başkanı Ali Bay-
ram, Birleşmiş Milletler Mülteciler
Yüksek Komiserliği (UNHCR),
Save The Children Türkiye (SCI),
Marmara Belediyeler Birliği, İstan-
bul Büyükşehir Belediyesi Göç,
Göçmen ve Mülteciler Komisyonu,
STK’lar, akademisyenler ve araştır-
macılar katıldı.

Üstesinden gelemediler

Programda yaptığı konuşmada Tür-
kiye’de göç politikasının olumsuz so-
nuçlar doğurduğunu söyleyen
Belediye Başkanı Ahmet Özer,
“Esenyurt, göç bağlamında Türki-
ye'nin en önemli merkezlerinden biri.
Göçün kentleşmeyle bağlamına bak-
tığımızda, Türkiye'de kentleşmeyi
devletin kentleşmesi, emeğin kentleş-
mesi ve sermayenin kentleşmesi ola-
rak üç bölümde ele alabiliriz. Asıl
büyük dramatik göç dalgaları 90'dan
sonraki üçüncü dönemdedir. Bu dö-
nemde özellikle Doğu’da ve Güney-
doğu'da meydana gelen çatışma
ortamından dolayı insanlar önce göç
istasyonları olan kentlere geldi, sonra
buralarda da tutunamayıp İstanbul
ve İzmir gibi şehirlere, güneyde de
Adana, Mersin, Antalya gibi yerlere
akın etti. Burada iki önemli nokta söz
konusu: Birisi, uygulanan yanlış poli-
tikalar kentlerin varoşlarını adeta fitili
ateşlenmemiş bombalar haline ge-
tirdi. Bu bölgeler açlık, yoksulluğun

hüküm sürdüğü alanlara dön-
üştü. İkinci husus ise kırdaki

insan devletin uhdesinde iken bir
gece yatağını alıp şehre geldi ve bir
günde belediyenin uhdesine girmiş
oldu. Böyle olunca belediyeler de bu
dramatik göç dalgalarına hazırlıksız
yakalandıkları için maalesef üstesin-
den gelemediler. Halbuki göç, devle-
tin çözmesi gereken büyük bir
sorundur. Devlet ya da hükümet bir
kentleşme politikasına sahip olama-
dığı için belediyeler tefessüh edilmeye
başladı” dedi. 

Bunlar zaten kayıtlı değil

Esenyurt’un son 10 yılda aldığı
yoğun göç ile nüfusun 1 milyonu aş-
tığını belirten Özer, “Yaşadığımız
dramın baş aktörlerinden biri Esen-
yurt. Devlet, göçle gelen insanlarla
ilgili aş, iş, beslenme, barınma gibi
temel insan hakkı olan unsurları ye-
rine getirmiyor. Bir kente gelen va-
tandaşın o kent üzerinde hakları var.
Bu hakları onlara verdiğiniz takdirde
onlardan görevlerini yerine getirme-
lerini beklersiniz. Ama hakkını ihya
edebilecek ortamı ne devlet sağlaya-
bilmiş, ne de yerel yönetimler sağla-
yabiliyor. Çünkü hem sığınmacı
nüfusumuz var hem de göçmen nü-
fusumuz var. Bunlar zaten kayıtlı
değil. Dolayısıyla mevcut komşuları-
mıza, sakinlerimize vermemiz gere-
ken hizmetten kesintiye gitmek
zorunda kalıyoruz. Yani ne mevcut
Esenyurtlulara, ne de göçle gelenlere
tam olarak hizmet edemiyoruz” ifa-
delerini kullandı.

Sermaye kendi köşesinde

Esenyurt’ta göç ile ilgili yaşanan so-
runlara çözüm önerileri sunan Özer,
“Hezimet içinde köyünden koparak
gelen insanların burada kentlileşme-
leri lazım. Kentin sermaye gibi bir di-
namiği var. Fakat sermaye kendi

köşesine, kendi çadırına çekilmiş du-
rumda. Aynı zamanda kentlileşmiş
nüfus da azalmış. Dolayısıyla kenti
kent yapan temel dinamikler ortada
yok. Gelen insanların etkileşimde bu-
lunup görüşeceği bir yapı olmayınca
burada kentlileşmek yerine kenti
büyük bir köy haline getirmişler.
Şimdi Esenyurt'a tam olarak ne bir
kent diyebiliyoruz, ne de tam bir köy
diyebiliyoruz. Bunun çözümü makro
politikalarla olacak. Asıl çözüm her-
kesin bulunduğu yerde insanca
yaşam koşullarına sahip olmasından
geçer. Herkesin bulunduğu yerde in-
sanca yaşama koşullarına sahip ol-
masının yolu da toplumsal barıştır”
şeklinde konuştu.

Aşevinin açılışını yaptık

Sosyal belediyecilik anlamında yap-
tıkları ve yapacakları çalışmalara da
değinen Özer, “Elbette ki hükümet-
lerin yapması gereken işler var ama
biz de belediye olarak sosyal beledi-
yeciliği ihya etmek durumundayız.
O nedenle ‘Sosyal Belediyeciliğin
Kalbi Esenyurt’ diyoruz. 15 bin ki-
şiye günlük sıcak yemek çıkaracak
bir aşevinin açılışını yaptık. Nor-
malde bu doğrudan doğruya bizim
işimiz değil ama bizim yoksullarımız
varsa onları görmezden gelemeyiz.
Kent lokantalarını açacağız. On beş
tane kreşin temelini atmayı planlıyo-
ruz. Bugüne kadar İBB ile bir plan-
lama, iş birliği yapılmamış. Onu
şimdi gerçekleştiriyoruz. Büyük bir
takım yatırımlar yapacağız. Belki üç
milyarı geçecek yatırımları önümüz-
deki süreçte Ekrem Başkanın da ön-
cülüğünde Esenyurt'ta
gerçekleştireceğiz. Ancak üretimi ar-
tırırsak ve üretilenin hakça bölüşü-
müne katkıda bulunursak ve bunları
toplumsal barış içerisinde gerçekleş-
tirirsek başarılı olabiliriz diye düşü-
nüyorum” dedi. 

cananmurtezaoglu@gmail.com

damgaweb@gmail.com

KÜRESEL BİR KRİZE DÖNÜŞTÜ
Panele katılan CHP Genel Başkan
Yardımcısı Özgür Karabat, göç çalış-
malarının partisinin yol haritasını
çizmesi konusunda önemli olduğunu
ifade ederek, “Küreselleşmenin or-
taya çıkmasıyla birlikte, göç veren ül-
keler ve göç alan ülkeler arasında bir
kriz ortamı doğdu. Bu yaşananlar
küresel bir kriz aslında. Dolayısıyla
burada konunun hem uzmanları
hem de taraflarıyla böyle çalışmanın
olması çok memnuniyet verici. Baktı-
ğımızda Türkiye’de iki türlü göç var.
Bunlardan birincisi ülkemize gelen
yoğun göç, ikicisi ve asıl kritik konu-
lardan biri olan mevcut genç nüfu-
sun Türkiye dışına çıkmak istiyor
olması. Türkiye'de Cumhur İttifakı-
nın ortaya koyduğu sermaye süre-
cinde sermayedarlarla, ülke dışına
gidip oralarla iş yapmaya çalışıyoruz.
Bütün bunların hepsi bizim çok ciddi
olarak değerlendirmemiz gereken ko-
nular. Suriye sorunu Türkiye’de göç
olgusu açısından özellikle incelen-
mesi gereken bir süreç. Bu konunun
Esenyurt’ta konuşuluyor olması da
son derece önemli. Değerlendirme-
miz açısından, buradaki sonuçların
parti genel merkezine iletilmesini isti-
yorum” diye konuştu. 

Demografik yapı değişti

Göç konusunun siyasi partilerin ter-
cihi haline geldiğini belirten Karabat,
“Göç, Türkiye'de ne yazık ki bazı si-

yasi partilerin tercihi haline gelmiştir.
Bu yanlış tercih, kendileri açısından
da bir krize dönüşmüştür. Kayseri'de
yaşadığımız olaylar, Fatih’te yaşadı-
ğımız olaylar aslında siyasi bir tercih.
Bu siyasi tercihin zaman içerisinde
yoğun göçü yürütemez hale geldiğini
hepimiz görüyoruz. Elbette biz sos-
yal demokrat bir parti olarak bu tab-
loya karşı ırkçı bir yaklaşım
sergilemeyeceğiz. Ama diğer taraftan
bir devlet olduğumuzu ve bu devletin
sınırları olduğu gerçekliğini de gör-
mezden gelemeyiz. Yaşanan bu göç
dalgası, bizim demografik yapımızı
değiştiriyor, dolayısıyla ulusal karak-
terimizi de tehlikeye atıyor. Bunu
görmekte fayda var. Bu göç olgusu
da bizden daha çok uluslararası, em-
peryalist güçlerin işine geliyor. Dola-
yısıyla soruna farklı çerçevelerden
bakmamız gerekiyor. Orta Doğu açı-
sından bakarsak insanları yurtların-
dan kovan bir barbarlıkla karşı
karşıyayız. Toplumsal barış noktası
çok önemli. Bu noktada bizim öner-
diğimiz Orta Doğu Barış ve İşbirliği
Teşkilatı’nın kurulmasıdır ve bu son
derece önemlidir” diye konuştu.

Esenyurt'un yeri özel

Karabat son olarak, “Eğer Türki-
ye’de göç sorununun çözümünü tar-
tışacaksak, bunun merkezi
Esenyurt’tur. Hem uluslararası
alanda hem de Türkiye’nin kendi

içinde yaşadığı göç konusunda Esen-
yurt’un özel bir yeri var. Esenyurt, en
hızlı göçü alarak büyümüş ilçelerin
başında geliyor. Nerdeyse Türkiye’de
yaşayan herkesin kendini var ettiği
bir ilçe haline gelmiş durumda. Do-
layısıyla bu çalışmaların burada ya-
pılıyor olması son derece önemli. Bu
sorunun burada konunun uzmanları
ile birlikte tartışılıyor olmasının göç
sorununa katkısı inanıyorum ki
büyük olacak. Hem Esenyurt Beledi-
yesinin kıymetli Başkanına hem çalı-
şanlarına hem de bugün burada bu
sürece katkı sunacak hocalarımıza
çok teşekkür ediyorum” ifadelerini
kullandı. 

Canan Murtezaoğlu
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HABER 
MERKEZİ

Esenyurt’ta düzenlenen Göç, Göç Yönetimi ve Belediyeler Paneli’nde
konuşan Belediye Başkanı Prof. Dr. Ahmet Özer, “Göç, devletin çöz-
mesi gereken büyük bir sorun. Belediyeler bu dramatik göç dalgala-
rına hazırlıksız yakalandıkları için maalesef üstesinden gelemediler.
Devletler ya da hükümetler bir kentleşme politikasına sahip olma-
dıklarından belediyeler niteliklerini yitirmeye başladı” dedi



S ilivri Belediyesi, Gümüşyaka Ta-
rımsal Üretim ve Araştırma Mer-
kezi’nde düzenlenen Lavanta

Hasat Şenliğinde tüm doğa severleri
buluşturdu. Silivri Belediye Başkanı
Bora Balcıoğlu’nun, Silivri Belediyesi
Engelli ve Yaşlı Koordinasyon Merke-
zi’nden özel konukların, ilçe sakinleri-
nin, çiftçiler ve sivil toplum kuruluşlarının
temsilcilerinin katılımıyla gerçekleşen etkin-
likte, lavanta tarlalarının muhteşem manz-
arası eşliğinde hasat yapıldı. Etkinlikte
konuşan Balcıoğlu, Silivri'nin verimli toprak-
larının korunması ve geliştirilmesi gerektiğini
belirterek, “En büyük hedefimiz, Silivri'nin
lavantasını ve diğer katma değerli tarım

ürünlerini tüm dünyaya tanıtmaktır.
Tarım demekten, üretim demekten asla
vazgeçmeyeceğiz. Çünkü biliyoruz ki,

tarım demek gelecek demektir, bereket
demektir, bağımsızlık demektir” dedi.

Arazilerimiz azalıyor

Balcıoğlu, İstanbul’un yanı başında
yer alan Silivri’nin geniş tarımsal arazilere
sahip olduğunu ve bu potansiyelin değerlen-
dirilmesi gerektiğini belirtti. İstanbul’un gıda
tedarik zincirlerindeki paylarının arzu edilen
seviyede olmadığını ifade eden Balcıoğlu,
“Yakın bir gelecekte tarım toprakları inanın
sanayi arsasından konut arsasından daha
kıymetli daha paha biçilmez hale gelecek.

Ancak yapılaşma, sanayileşme ve konut ya-
pımları nedeniyle bu değerli tarım arazileri-
miz giderek azalıyor” diye konuştu. Tarımsal
Üretim ve Araştırma Merkezi’nin
(TÜRAM) sadece bir üretim alanı olmadı-
ğını, aynı zamanda bir eğitim ve araştırma
merkezi olarak da hizmet verdiğini hatırla-
tan Balcıoğlu, merkezin kuruluşunda emeği
geçen Özcan Işıklar’a teşekkür etti. TÜ-
RAM’da yaklaşık 75 çeşit tıbbi ve aromatik
bitkinin bulunduğunu ve bu ürünlerin yük-
sek katma değerli ürünlere dönüştürüldü-
ğünü belirtti.

Stratejik öneme sahip

Balcıoğlu, her yıl tıbbi ve aromatik bitki ye-

tiştiriciliğiyle ilgili sertifikalı eğitimler düzen-
lediklerini ve bölge çiftçilerine yeni bilgiler
kazandırarak tarımsal üretimi desteklemeyi
amaçladıklarını söyledi. Tarımın sadece bir
ekonomik faaliyet değil, stratejik bir öneme
sahip olduğunu vurgulayan Balcıoğlu,
“Tarım, bir milletin bağımsızlığını ve güven-
liğini doğrudan etkileyen bir alandır. Bu ne-
denle, tarımdan ve üretimden asla
vazgeçmeyeceğiz. Bu topraklar, bizim gele-
ceğimizdir” dedi. Balcıoğlu, Atatürk’ün
“Milli ekonominin temeli tarımdır” sözünü
hatırlatarak, tarımın önemine dikkat çekti.

Teşvik edeceğiz

İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı
Ekrem İmamoğlu ile tarımsal gelişim için
çalıştıklarını belirten Balcıoğlu, İstanbul’da
ekilebilir alanın 51 bin dönüm arttığını söy-
ledi. Balcıoğlu, genç ve kadın çiftçileri tarıma

teşvik ettiklerini ve onlara
her türlü desteği sağlayacak-
larını belirtti. Atalarından
miras değil emanet olan
toprakları korumanın bo-
yunlarının borcu olduğunu
vurgulayan Balcıoğlu, “Top-
rağımıza, suyumuza, hava-
mıza sahip çıkacağız.
Gelecek nesillere daha yeşil,
daha bereketli bir Silivri bı-
rakacağız. Bu özel günde,
bizimle birlikte olduğunuz
için hepinize teşekkür ede-
rim” ifadelerini kullandı.

serhatozturk81@gmail.com
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S on yıllarda, Türkiye'nin uzay araştırmalarına
olan ilgisi ve yatırımları dikkate değer bir ivme
kazandı. Türkiye Uzay Ajansı'nın (TUA) kurul-

ması ve 2023 yılında ilk milli ve yerli uydunun uzaya
fırlatılması, bu alandaki kararlılığımızı ve vizyonu-
muzu açıkça ortaya koyuyor.

Milli Teknoloji Hamlesi çerçevesinde atılan adım-
lar, Türkiye'nin uzay alanında bağımsız ve güçlü bir
oyuncu olma hedefini destekliyor. TUA'nın stratejik
planında belirtilen hedefler, sadece uydu teknolojile-
riyle sınırlı kalmayıp, insanlı ve insansız uzay görev-
leri, uzay madenciliği, astrofizik ve astronomi gibi
geniş bir yelpazeyi kapsıyor.

Bu hedeflere ulaşmak için üniversiteler, özel sektör
ve kamu kurumları arasında güçlü bir iş birliği sağla-
nıyor. Örneğin, İstanbul Teknik Üniversitesi (İTÜ) ve
Orta Doğu Teknik Üniversitesi (ODTÜ) gibi önde
gelen eğitim kurumları, uzay teknolojileri konusunda
uzman mühendisler ve bilim insanları yetiştiriyor.
Aynı zamanda, yerli şirketler de uzay sanayisinde
önemli projelere imza atarak, milli uzay çalışmala-
rına katkıda bulunuyor.

Göktürk-1 ve Göktürk-2 uyduları, Türkiye'nin bu
alandaki ilk adımlarını temsil ediyor. Bu uydular,
yüksek çözünürlüklü görüntüleme kapasiteleri ile as-
keri ve sivil amaçlarla kullanılmakta. Ayrıca, TÜRK-
SAT serisi haberleşme uyduları da, Türkiye'nin
uzayda güçlü bir varlık göstermesini sağlıyor. 2023
yılında fırlatılan Türksat 5B uydusu, bu alandaki ba-
şarılarımızın son örneği.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın 2021 yı-
lında açıkladığı Milli Uzay Programı, 10 yıllık bir
vizyon ortaya koyarak, Türkiye'nin uzay araştırmala-
rındaki hedeflerini netleştirdi. Bu program çerçeve-
sinde, 2028 yılına kadar Ay'a bir insansız uzay aracı
gönderilmesi planlanıyor. Ayrıca, Türkiye'nin kendi
yerli roket teknolojisini geliştirmesi ve uzaya bağım-
sız bir şekilde erişim sağlaması da programın önemli
bir parçası.

Türkiye'nin uzay araştırmalarına yaptığı yatırım-
lar, sadece bilim ve teknoloji alanında değil, aynı za-
manda uluslararası arenada da prestij kazanmamıza
katkı sağlıyor. Uzay araştırmalarının getirdiği tekno-
lojik yenilikler, savunma sanayi, haberleşme, tarım ve
çevre izleme gibi pek çok alanda kullanılabilecek. 
Bu da, Türkiye'nin ekonomik ve stratejik gücünü 
artıracak.

***
Bir haber gözüme ilişti. Türksat Genel Müdürü

Ertok, AA'ya yaptığı açıklamada Türksat 6A'nın ülke
için önemli bir kapasite artırımı sağlayacağını belir-
terek, "Ülkemizin etkinliğinin daha da arttığını göre-
ceğiz” ifadelerini kullanıyor.  Ertok, yaklaşık 10 yıl
süren Türksat 6A projesinin çok sayıda mühendisin ve
teknisyenin çalıştığı çok önemli bir çalışma olduğunu
belirtiyor. 

Türksat 6A'nın Türkiye'nin en büyük AR-GE ve
teknolojik olarak ülkeye önemli bir atılım sağlayacak
projelerden biri olduğunu vurgulayan Ertok'un değer-
lendirmesi şu şekilde; “Bu ölçekte bir uyduyu yapa-
bilmek, tasarlayabilmek, daha sonra üretimini, testini
gerçekleştirip başarılı bir şekilde gönderip çalıştıra-
bilmek önemli bir adım. Ülkemiz bundan sonra artık
sadece kendi uydularını değil, bölgeye, başka ülkelere
de uydu yapan, üreten, satan bir ülke haline gelecek,
bu açıdan çok önemli. Türksat 6A, şirketimizin etkin-
lik alanını biraz daha genişletecek. Bununla birlikte
ülkemizin etkinliğinin daha da arttığını göreceğiz.”

Geleceğin ufuklarında...

Silivri Belediyesi, bu yıl da
Gümüşyaka Tarımsal Üretim ve
Araştırma Merkezi'nde 
düzenlenen Geleneksel 
Lavanta Hasat Şenliği ile doğa
ve tarım tutkunlarını bir araya
getirdi. Etkinliğe katılan
Belediye Başkanı Bora Balcıoğlu,
atalarından miras değil emanet
olan toprakları korumanın
boyunlarının borcu olduğunu
vurgulayarak, “Toprağımıza,
suyumuza, havamıza sahip
çıkacağız” dedi

BU TOPRAKLAR
BIZE EMANET!

Silivri, Temmuz 2024 - Silivri Beledi-
yesi tarafından Gümüşyaka Mahalle-
si'nde düzenlenen "Yaza Merhaba
Konseri" ile yaz sezonu büyük bir coş-
kuyla başladı. Yüzlerce Silivrili’nin ka-
tıldığı konsere, Silivri Belediye Başkanı
Bora Balcıoğlu eşi Hayriye Sena Balcı-
oğlu ile birlikte katıldı.
Etkinlik, Silivri Halk Eğitim Merkezi Bi-
gados Halk Oyunları Ekibi'nin gösteri-
siyle başladı. Gösterinin ardından
Silivri Belediye Başkan Yardımcısı
Emine Tarin, Bigados Halk Oyunları
Ekibi'nin eğitmeni Yavuz Dinçer'e çiçek

takdim etti. Bu özel günde Silivrililerle
bir arada olmanın mutluluğunu ifade
eden Bora Balcıoğlu, yaz mevsiminin
umutları tazelediğini ve birlik beraber-
liği pekiştirdiğini belirtti. Balcıoğlu, “Si-
livri’mizin dört bir yanından gelen
değerli hemşehrilerimizle, gençleri-
mizle, kadınlarımızla ve çocuklarımızla
birlikte çok güzel bir gün geçirdik. He-
pinize teşekkür ederim” dedi. Silivri'nin
tarihi, doğası ve kültürüyle istanbul’un
en kıymetli ilçelerinden biri olduğunu
vurgulayan Balcıoğlu, “Bu güzellikleri
korumak, yaşatmak ve gelecek nesil-

lere daha güzel bir Silivri bırakmak he-
pimizin sorumluluğudur” açıklamasını
yaptı. Balcıoğlu, Silivri’de kadınların,
çocukların, gençlerin ve tüm vatandaş-
ların eşit hizmet alacağı bir belediyeci-
lik anlayışını benimsediklerini
vurguladı. “Bizim meydanlarımızda ka-
dınlar var, çocuklar var, gençler var.
Bizim meydanlarımızda sevgi var”
diyen Balcıoğlu, “Ay yıldızlı al bayrağı-
mıza, istiklal Marşımıza, ezan sesi-
mize, cumhuriyetimize ve
Atatürk’ümüze sahip çıkacağız” ifade-
lerini kullandı. 

ATATÜRK’ÜMÜZE SAHİP ÇIKACAĞIZ

Hem eğlence
hem öğrenme
Küçükçekmece Belediyesi tarafından düzenlenen ücretsiz bilim, kültür ve sanat 
gezileriyle çocuklar hem öğreniyor hem de eğlenceli vakit geçiriyor. Ağustos ayının 
sonuna kadar sürecek gezilerle toplam bin 500 öğrenciye ulaşılması hedefleniyor

Gençlik ve Spor Hizmet-
leri Müdürlüğü tarafından
düzenlenen geziler kapsa-

mında öğrenciler; Harbiye, Robot,
Aşiyan, Türkiye İş Bankası, İBB Diji-
tal, Modern Sanatlar, Gazhane, Ha-
vacılık, Rahmi Koç, İslam Bilim ve
Teknoloji, Dijital Deneyim, Kemal
Sunal, Hababam Sınıfı, İtfaiye,
Cumhuriyet ve Atatürk Müzeleri ile

Trafik Eğitim Parkı, Rami Kütüpha-
nesi, Matematik Evi, Florya Atatürk
Köşkü, Miniatürk, Dolmabahçe,
Topkapı Sarayı ve Soğuksu Macera
Parkı gibi İstanbul'un tarihi ve önemli
yerlerini keşfetme fırsatı yakalıyor.

Geziler çok güzel

Robot Müzesi gezisine katılan Ömer
Kayra Çelik, “Müze çok güzeldi, çok

beğendim. Burada insansı robotları,
depremler için tasarlanmış Arat adlı
robotu gördüm. Tekrar Robot Müze-
sine gelmek isterim. Sefaköy Bilgi
Evi’nde robotik kodlama eğitimi alı-
yorum dolayısıyla bu gezi ekstra dik-
katimi çekti. Ayrıca düzenlenecek
tüm gezilere katılmak istiyorum’’
dedi. Sefaköy Bilgi Evi öğrencilerin-
den Zilan Karakuş ise “Kültürel ve

eğlenceli bir gezi oldu.
Robotların yapım aşa-
malarını, parçalarını
gördüm. Temizlik ve
garsonluk yapan, konu-
şan ve dans eden robot-
lar çok etkileyiciydi. Bize
bu imkânları sağlayan
Belediye Başkanı Kemal
Çebi’ye çok teşekkür
ediyorum” didye ko-
nuştu.  Bilim, kültür ve
sanat gezilerine Küçük-
çekmece’de ikamet eden
8-13 yaş arası tüm öğ-
renciler katılabiliyor.
HABER MERKEZİ

14 bin çocuk
eğitim gördü
Zeytinburnu’nda ikamet eden çocuk ve
gençlere izcilik eğitimi vermek amacıyla iki yıl
önce faaliyete geçen ve Türkiye’nin ilk
uygulamalı izcilik eğitimini sunan Zeytinburnu
İzci Evi bugüne kadar 14 bin çocuğa ulaştı

Zeytinburnu Belediyesi, Türkiye İzcilik Fe-
derasyonu ve Zeytinburnu İzci Kulübü’nün
destekleriyle bundan tam iki yıl önce açılan

ve Türkiye’nin ilk uygulamalı izcilik eğitimlerini ver-
meye başlayan Zeytinburnu İzci Evi,  bugüne kadar 14
bin çocuğa ulaşmayı başardı. Zeytinburnu Maltepe’de
faaliyet gösteren Zeytinburnu İzci Evi’nde, 9-14 yaş
arası çocuklar için uygulamalı olarak izcilik eğitimleri
veriliyor. Türkiye'de başka bir örneği olmayan tesisten
çocuk ve gençler ücretsiz bir şekilde faydalanabiliyor.
Zeytinburnu İzci Evi’ne üye olan gençler aynı za-
manda Zeytinburnu İzci Kulübü’nün lisanslı birer
sporcusu oluyor. Zeytinburnu İzci Evi’nde izciler;
Kampçılık, okçuluk, tırmanma, temel ve ileri seviye iz-
cilik, ilk yardım, afet öncesi yapılması gereken hazırlık-
lar, afet sonrası doğru davranış şekilleri, itfaiye, tahliye,
telsiz ile haberleşme, çadır kurma, barınak yapımı, bes-
lenme, ateş yakma, düğümler, bağlar, yürüyüş teknik-
leri, fonetik alfabe, mors alfabesi, macera parkuru,
pentatlon parkuru, zipline ve archery  (ok savaşı)  eği-
timlerini alıyorlar.   HABER MERKEZİ

Tematik yaz
okulu başladı

Maltepe Belediyesi’ne bağlı Cumhuri-
yet Bilim ve Düşler Merkezi’nde 7- 10
yaş aralığındaki Maltepeli çocuklara yö-

nelik yaz okulu başladı. Tematik yaz okulunda Mal-
tepeli çocuklar eğlenirken öğreniyor, yaratıcı
atölyelerle yeteneklerini geliştiriyor. Yaratıcı yazarlık
ve sinemadan İngilizce ve İtalyanca derslerine, deniz
altı yaşamından, geleneksel çocuk oyunlarına, eğ-
lenceli matematik ve deneylerden, ev ekonomisi ve iş
eğitimine birbirinden renkli aktivitelerin ve gezilerin
yer aldığı okula Maltepeli çocuklar büyük ilgi göste-
riyor. Veli Sinem Çavuş yaz okuluna çocuğunu ilk
kez gönderdiğini belirterek  “Okullar tatile girdiğinde
çalışan anne baba olduğumuz için  çocuğumuza
bakıcı tutmak ya da aile büyüklerimize bırakmak zo-
runda kalıyorduk. Bu süreçte çocuklarımız çok sıkı-
lıyordu fakat şu an
yaz okuluna çocu-
ğum sıkılmadan se-
verek geliyor” dedi.

Tereddütlerim
vardı

Yaz okulunun uygun
maliyetli olduğunu
ve saat aralığının da
çok uzun saatler sürmediğini ifade eden Çavuş,
“Çocuğumun ne kadar saat yaz okulunda kalacağı
konusunda tereddütlerim vardı fakat verilen prog-
ram çok detaylı. 4 haftalık bir program verdiler.
Programda her şey günü gününe, saati saatine yazı-
yor. O yüzden gönlüm rahat çocuğumu buraya yol-
luyorum” diye konuştu. Öğretmen Gül Öztürk ise
yaz okulunda kapsamlı bir eğitim verdiklerine deği-
nerek “Çocuklarımız derslere severek ve ilgiyle katılı-
yor. Velilerimiz güvenle, mutlulukla çocuklarını bize
emanet ediyorlar. Aynı güven ve mutlulukla çocuk-
larını bizden alıyorlar. Biz mutluyuz, velilerimiz
mutlu. Merkezde herkes için bir şeyler var” diye ko-
nuştu. Yaz okulu 26 Temmuz’a dek devam edecek. 



C umhurbaşkanlığı Yatırım Ofisi iş-
birliğiyle Cushman & Wakefield
|TR International tarafından po-

tansiyel yatırımcılara Türkiye'nin lojistik
sektörü hakkında derinlemesine bilgi
sunma amacıyla "Lojistik Pazar Görü-
nümü Türkiye 2024" başlıklı rapor hazır-
landı. Türkiye'nin lojistik alanındaki
yüksek yatırım potansiyelinin bu yılın ilk
çeyrek verileriyle kapsamlı şekilde ortaya
konduğu ve uluslararası yatırımcılara özel
olarak hazırlanan rapor, Avrupa, Asya ve
Orta Doğu ülkelerinden gelebilecek lojis-
tik yatırımcılar için önemli veriler içeriyor.
Raporda, Türkiye'nin ekonomik ve strate-
jik konum olarak öne çıkan özellikleri, lo-
jistik sektör verileri, altyapı projeleri,
yatırım bölgeleri, talep ve pazar koşulları,
ortak piyasa uygulamaları, ticaret rotaları,
teşvikler ve küresel trendler detaylı olarak
ele alınıyor.

Türkiye stratejik bir pazar

Küresel ticaret yollarının "Kızıldeniz çev-
resindeki çatışmalar ve Rusya-Ukrayna
Savaşı kaynaklı tedarik zinciri krizleri ne-
deniyle" değişim sürecini analiz eden
rapor, uluslararası ticarette yeni pazar
arayışına giren yatırımcılar için "yakın
kıyı" kavramının önem kazandığını ortaya
koyuyor. Geçen yıl jeopolitik riskler sonu-
cunda yaşanan döviz kuru dalgalanma-
ları ve uzayan ticaret rotaları nedeniyle
operasyonel maliyetlerin arttığı ve navlun
fiyatlarının 1480 dolardan 3 bin 400 do-
lara kadar yükseldiği belirtilen raporda,
daha ekonomik, güvenli ve çevreci tedarik
zincirleri aramaya yönelen uluslararası
yatırımcıların üretimlerini daha yakın böl-
gelere taşımasını ifade eden "yakın kıyı"
kavramının küresel tedarik zincirinde ya-
şanan krizlere karşı oluşturulan en güçlü
argümanlardan olmaya devam ettiği be-
lirtildi. Raporda, yakın kıyı kavramının
merkezindeki ülkelerden birisinin de Tür-
kiye olduğu vurgulandı.

Maliyet avantajları öne çıkıyor

Rapora göre, çok uluslu şirketlerin üre-
tim, ihracat ve yönetim merkezi olarak
konumlandığı Türkiye, Avrupalı şirketler
için en popüler kaynak bulma ve yeniden
tedarik bölgelerinde üçüncü sırada yer
alıyor. Türkiye'nin yer aldığı Orta Koridor,
Kuzey Koridoru'na göre daha ekonomik
ve hızlı olmasıyla öne çıkıyor. Teknolojik
ilerleme ve altyapı yatırımları sayesinde
maliyet ve verimlilik avantajları sunan ve
bu imkanları daha ulaşılabilir kılan Tür-
kiye, savaş gündemi nedeniyle enerji sı-
kıntısı çeken Avrupa'nın aksine, "güvenli
enerji arzıyla" uluslararası yatırımcılar için
tedarik zinciri sorunlarının üstesinden
gelmek adına bir şans olarak görülüyor.

Lojistik pazarı 100 milyar 
dolara ulaştı

Raporda yer alan ve 2023 verilerine göre
50 ülkenin değerlendirildiği "Agility Geliş-
mekte Olan Piyasalar Lojistik
Endeksi"nde Türkiye, lojistik alanında 11.
sırada yer alıyor. Türkiye, "yurt içi ve yurt
dışı fırsatları, işletme temelleri ve dijital
hazırlık" kriterlerinde aldığı yüksek puan-
larla öne çıkıyor. 100 milyar dolarlık lojis-
tik pazarıyla küresel lojistik ihracatının
yüzde 2,5'ini alan Türkiye, stratejik ko-
numu, lojistik kapasitesinin son 5 yılda is-
tikrarlı bir şekilde artması, yükselen
altyapı yatırımları, ekonomik büyümesi,
ihracat odaklı sanayi tabanı, nüfusu ve
geniş iş gücü havuzu sayesinde taşımacı-
lık ve lojistik için küresel bir merkez olma
potansiyeli taşıyor. Türkiye'nin bu alan-
daki potansiyelini "güçlü perakende pa-

zarı ve hızla büyüyen e-ticaret kapasitesi"
de yükseltiyor. Bu kapsamda, ülkenin
89,42 milyar dolar olan dijital ticaret
işlem değerinin 2027'de 136,89 milyar do-
lara yükselmesi bekleniyor.

Uluslararası devler yatırım 
için sırada

Rapora göre, e-ticaretin hızlı büyümesi,
transfer merkezleri ve bölgesel depolara
yapılan yatırımları hızla artırırken, yeni lo-
jistik koridorlar ve altyapı yatırımları saye-
sinde birçok uluslararası firma üretim
hatlarını Türkiye'ye taşıma niyetinde bu-
lunuyor. Çinli otomotiv şirketi Skywell
Türkiye'ye 1,6 milyar dolarlık yatırım ya-
pacağını duyururken, SAIC Motor ve
DFSK Motor, yakın gelecekte Türkiye'de
yeni yatırım planladıklarına ilişkin açıkla-
malarda bulundu. Amazon, Türkiye'deki
ilk lojistik merkezini Tuzla'da açarak yerel
ve küresel pazarlara daha verimli hizmet
verme imkanı yakalarken, Fedex Express,
İstanbul Havalimanı Kargo Bölgesi'nde
üç kıtadaki operasyonları entegre edecek

23 bin metrekarelik büyük bir merkezin
kurulumuna başladı. Operasyonel mali-
yetlerin depo arzını sınırlı kıldığı sektörde
yaşanan güçlü talep, son yıllarda kiraları
artırırken, kısa ve orta vadede lojistik tesis
arzının hareketlenmesi bekleniyor. Lojistik
sektöründe kiralara bakıldığında ise yılın
ilk çeyreğinde Kuzey Marmara bölge-
sinde birincil metrekare kiraları 110-285
lira, Doğu Marmara bölgesinde 155-310
lira, Sakarya-Düzce bölgesinde 115- 155
lira, Ankara bölgesinde 110-200 lira ve
İzmir-Manisa bölgesinde 100-200 lira
aralığında değişiyor.

Kira seviyeleriyle öne çıkıyor

Avrupa, Orta Doğu ve Afrika'yı kapsayan
EMEA Bölgesi'ndeki 44 kentin birincil
kira ve getiri karşılaştırmalarının da ele
alındığı rapora göre, İstanbul rekabetçi
kira seviyeleriyle öne çıkıyor. Yılın ilk çey-
reğinde İstanbul'daki prime kiralar aylık
8,75 avro seviyelerinde seyrederken, bu
durum İstanbul'u EMEA bölgesindeki şe-
hirler arasında 12. sıraya yerleştiriyor. Lis-

tenin başında İsviçre'den Zürih, Birleşik
Krallık'tan Londra ve yine İsviçre'den Ce-
nevre bulunuyor. İstanbul, kira getirileri-
nin dolar bazında daha önceki senelere
oranla oldukça yüksek olması ve stratejik
konumuyla hem yerli hem de uluslararası
yatırımcılar için cazip bir seçenek olmaya
devam ediyor.

Akıllı depolama alanlarına 
ihtiyaç var

Nitelikli ve akıllı depolama alanlarına ihti-
yaç duyulan yeni dönemde teknoloji ve
otomasyona yapılan yatırımlar önemli öl-
çüde artarken, yapay zekayla yönetilen lo-
jistik sistemleri ile robotik otomasyon ve
sürdürülebilir enerji çözümleri öne çıkan
eğilimler arasında yer alıyor. Hızlı teslimat
beklentilerini karşılamak için dronların ve
otonom araçların yaygın kullanımını
"önemli bir gelişme" olarak nitelendirilirken,
dijital ve yeşil lojistik uygulamalarının bir
arada kullanılmasını ifade eden dijital dö-
nüşüm sürecinin dünya çapında şirketlerce
uygulaması bekleniyor. Rapor, Türkiye'nin
Avrupa Yeşil Mutabakatı'nın bir parçası
olarak 12. Kalkınma Planı'nda dijital dönü-
şümü desteklediğini ve bu nedenle daha
çevreci pazarlar arayan uluslararası yatı-
rımcılar açısından da önemli fırsatlar sun-
duğunu ortaya koyuyor.

Türkiye ciddi bir potansiyel

Rapora ilişkin değerlendirmelerde bulu-
nan Cumhurbaşkanlığı Yatırım Ofisi Baş-
kanı A. Burak Dağlıoğlu, Türkiye'nin
sunduğu yüksek potansiyeli tüm dünyada
anlatırken, ayrıcalıklı jeostratejik konumu-
nun üzerinde önemle durduklarını söy-
ledi. Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan liderliğinde 2003'ten bu yana
büyük altyapı yatırımlarının hayata geçi-
rildiğini dile getiren Dağlıoğlu, sözlerini
şöyle sürdürdü: "Bu atılım bizi rekabet
coğrafyamızda uluslararası doğrudan ya-
tırımlar için bir cazibe merkezi haline ge-
tirdi. 1,3 milyar insanın yaşadığı ve
yaklaşık 30 trilyon dolarlık GSYH hac-
minden bahsettiğimiz bir coğrafyanın
tam ortasındayız. Lojistik alanında altı çi-
zilmesi gereken çok önemli detaylar var.
Raporun bu noktada uluslararası yatırım-
cılara bilgilendirici ve güncel bir kaynak
olarak sunuluyor olmasını çok değerli bu-
luyorum." AA
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Yatırım ihtiyacına katkı verecek! Dünyada nasılsa

bizde de öyle

TürkiYe İstatistik Ku-
rumu (TÜİK) Başkanı
Erhan Çetinkaya,

TÜİK Toplantı Salonu'nda
basın kuruluşlarının Ankara
temsilcileri ve ekonomi haber
müdürleriyle bir araya gelerek,
enflasyon hesaplamalarına ve
eleştirilere yönelik soruları yanıt-
ladı. Haziran ayıyla enflasyonun
iniş sürecine başladığını izledik-
lerini ifade eden Çetinkaya, en-
flasyon hesaplamalarına ilişkin
tartışmaların devam edeceğini
öngördüklerini, bunun algı yönlendirmesine açık bir
konu olduğunu, bu sebeple de doğru bilgiyi anlatmak
için toplantıyı organize ettiklerini söyledi. Çetinkaya,
TÜFE'nin, tüketim harcamalarına konu olan mal ve
hizmetlere ait fiyatların genel düzeyinde zaman içeri-
sinde meydana gelen değişimi ölçtüğünü ifade ederek,
endeksin Türkiye hanehalkının ortalama harcama alış-
kanlıklarını temsil eden sabit bir mal ve hizmet sepetine
dayandığını ve tüketicilerin karşılaştığı perakende fiyat-
larındaki ortalama değişimi ölçtüğünü belirtti. TÜ-
FE'nin yaşam maliyetlerini ölçmediğiyle ilgili bazı
mecralarda tartışmalar yaşandığına işaret eden Çetin-
kaya, TÜFE ile yaşam maliyeti endeksinin farklı kav-
ramlar olduğunu, TÜFE sabit bir mal ve hizmet
sepetinin maliyetindeki değişikliği ölçerken, yaşam mali-
yeti endeksinin sabit bir "refah" düzeyinin maliyetindeki
farklılıkları yansıttığını vurguladı.

Fiyatları derleyerek hesap ediyoruz

TÜİK Başkanı Çetinkaya, madde fiyatlarının yayımlan-
masını durdurmalarına ilişkin eleştirileri şöyle yanıtladı:
“TÜFE'yi Türkiye genelinde aylık 600 binin üzerinde fi-
yatı derleyerek hesaplıyoruz. Bu sonuçları dünyada en
erken açıklayan ülkelerden biriyiz. TÜFE'yi her ayın 3. iş
günü kamuoyu ile paylaşıyoruz. Bu fiyatların yaklaşık
300 bini marketlerden alınan kasa fiyatlarından oluşu-
yor. Bu da ayın sonunda toplanıyor. Söz konusu hesap-
lamaların açıklanma tarihi olan ayın 3'üne yetişmesi
çok zor. Enflasyon, 600 bin fiyatın ağırlıklı ortalaması
alınarak toplulaştırıldığı bir hesaplamadır. Bir madde
veya hizmetin çeşitlerinin ortalaması alınmaktadır. Bun-
ların fiyatlarının ağırlıklı ortalamaları alınarak toplulaş-
tırılan fiyatlar enflasyon hesaplamasında
kullanılmaktadır. Madde sepeti olduğu yerde duruyor,
madde sepetini gizlemek kimsenin yetkisinde değildir,
yayınlanmayan tablolar madde fiyatlarıdır. Geçmişte
açıklanan madde fiyatlarının bir gösterge niteliği yoktu.
Madde fiyatlarının açıklanması için ekstra bir gün daha
çalışma yapmak gerekiyor. Bu sebeple artık gösterge ni-
teliği taşımayan bu fiyatları yayınlamıyoruz.”

Algı yapanlar var

Çetinkaya, Avrupa Birliği'ne (AB) üye ve aday ülkeler,
EFTA ülkeleri, ABD ve Kanada istatistik ofislerinin in-
ternet siteleri de incelendiğinde madde düzeyinde tüm
fiyatları yayınlayan herhangi bir ülke bulunmadığına
dikkati çekerek, Kurumun bu anlamda haksız eleştirilere
maruz kaldığını bildirdi. Basına yansıyan haberlerde en-
deks zaman içerisinde yürütülerek madde sepetindeki
bazı fiyatların hesaplandığını ifade eden Çetinkaya, şu
değerlendirmede bulundu: “Yumurta, doktor muaye-
nesi fiyatları denildiğinde toplulaştırılmış bir fiyattan
bahsediliyor. Örneğin bugün (dün) basına yansıyan bir
haberde 2,57 lira yumurta fiyatı ifade ediliyor. Gezen
tavuk yumurtası 5 lira. Ama 30'lu yumurtaların tanesi 2
lira. Tüketim ağırlıklarına bakıldığında vatandaşların
çoğunlukla 30'lu yumurta tükettiği görülüyor. Ortalama
toplulaştırılmış fiyatlara bakıldığında yumurta için 2,57
lira gayet mantıklı bir fiyat. Olay bir süre sonra teknik
hesaplamalardan çıkıp algı yönetimine giriyor.”

Yılmaz, sosyal medya he-
sabından yaptığı açıkla-
mada, dünyanın "en büyük"

elektrikli araç üreticisi Çin menşeli
BYD firmasının Türkiye'de yatırım
yapmasına yönelik anlaşmanın,
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan başkanlığında, Sanayi ve
Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih
Kacır ve BYD Yönetim Kurulu Baş-

kanı Wang Chuanfu tarafından im-
zalandığını anımsattı. 1 milyar dolar
tutarındaki yatırımın, 2026 sonla-
rında üretime dönüşmesini ve yakla-
şık 5 bin kişilik doğrudan istihdam
sağlamasını beklediklerini ifade
eden Yılmaz, şunları kaydetti: “Uy-
guladığımız politikalarla yatırım or-
tamının iyileştiği dönemde
gerçekleşen bu yatırımla birlikte,

uzun vadeli uluslararası sermaye
girişlerinin daha da hızlanmasını ve
cari açığımızın finansman kalitesi-
nin iyileşmesini öngörüyoruz. Bu
yatırımın, orta vadede ihracatımıza
da ciddi katkılar sunmasını ve hali-
hazırda düşen cari açığımızı daha
da düşürmesini bekliyoruz. Süreçte
emeği geçen tüm kurumlarımızı 
tebrik ediyorum.” AA

Hukuk Danışmanı:  Av. D. Cemal KARAL
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Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK)
Başkanı Erhan Çetinkaya, “Dünyada
enflasyon nasıl hesaplanıyorsa
Türkiye'de de öyle hesaplanıyor.
TÜFE ve ÜFE arasında oluşan fark
sadece Türkiye'ye özgü değil” dedi

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, elektrikli araç üreticisi Çin menşeli
BYD firmasının Türkiye'ye yapacağı yatırımın orta vadede ihracata ciddi
katkılar sunmasını ve cari açığı daha da düşürmesini beklediklerini belirtti

Turkiye lojisTik 

"Lojistik Pazar Görünümü Türkiye 2024" raporuna göre, Türkiye, lojistik sektöründeki potansiyelini
kapsamlı bir şekilde ortaya koyarak Avrupa, Asya ve Orta Doğu'daki yatırımcıları cezbetmeyi hedefliyor

ussu olmaya aday

Cushman & Wakefield | TR Internatio-
nal Yönetim Kurulu Başkanı Tuğra Gön-
den de Lojistik Pazar Görünümü Türkiye
2024 raporuyla Türkiye'nin bu alanda ta-
şıdığı önemli potansiyeli tüm yönleriyle
yatırımcılara aktarmayı hedeflediklerini
vurguladı. Uluslararası yatırımcılara
daha önce yayınlanmamış güncel veriler
sunarak bilinçli kararlar almalarını des-
teklemeyi amaçladıklarını dile getiren
Gönden, “Raporun yeni pazar arayışın-
daki lojistik yatırımcılarının bu alanda
Türkiye'deki fırsatları daha sağlıklı de-

ğerlendirmelerini sağlayacak bir başucu
rehberi olmasını temenni ediyoruz."
dedi. Gönden, Cumhurbaşkanlığı Yatırım
Ofisi'nin raporun hazırlanmasında yön-
lendirme ve sektörel veri sağlama konu-
larında destek sağladığını dile getirerek,
"Bunun yanı sıra raporun küresel yatı-
rımcılara ulaşmasında önemli bir rol oy-
nadı. Biz de ülkemize ihracat geliri
kazandıracak önemli bir yatırım hamle-
sine rehber görevi üstlenen bu raporu
hazırlamaktan memnuniyet duyuyoruz”
değerlendirmesini yaptı.

Küresel yatırımcıların adresi
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C HP Genel Başkanı Özgür Özel,
partisinin TBMM Grup Toplan-
tısı'nda konuştu. “Geçen hafta

Sivas'taydık. 31 yıllık bir insanlık ayıbının
31. yılında ama birinci yılındaki kadar
tepkili, yüreğinde acıyı hisseden ve adalet
arayışındaki inancımızla Sivas'ta hep bir-
likteydik” diyen Özel, “Buradan, Madı-
mak'ta katledilen 33 canımızı ve o
günden bu yana acıyı yüreğinde hisseden
aileleri, davayı ilk günden itibaren büyük
bir sabırla, kararlılıkla takip eden hu-
kukçu dostlarımızı, Türkiye'nin ve dünya-
nın dört bir yanındaki canlarımızı ve o
canların can dostu tüm insanlarımızı say-
gıyla selamlıyoruz” ifadelerini kullandı.
Özel, “Öyle acı günlerden geçtik ki Si-
vas'ta daha acı yanarken, Madımak kat-
liamında daha ateş soğumamışken
yüreğimize bir ateş daha düştü. Öyle bir
plan vardı ki, sanki Sivas'taki canlar ve o
canların ölümünden canı yananlar, güya
bir başka yerdeki bir acıya duyarsız kala-
caklardı, hatta birilerinin zihin altına 'mi-
silleme' gibi kazınacaktı. Bu sefer
Erzincan Başbağlar'da 28'i kurşuna dizi-
lerek, bütün evler ateşe verildiği için ya-
narak, yine 33 kişi öldü. Sivas'ta semaha
duranları yaktılar diye, orada camiden çı-
kanları kurşuna dizdiler, evleri yaktılar. Ve
bir tek amaç vardı, Türkiye'de bir mezhep
çatışmasını tetiklemek, insanlar arasına
nifak tohumları saçmak, kutuplaştırmak
ve bu ülkeyi bir zaafiyet içinde bırakarak

kolayca ele geçirmek. Sivas'ı yakan zihni-
yet ne kadar kara, ne kadar kötü, alçaksa;
Başbağlar'ı da kurşuna dizip yakanlar
aynı kötülükte, aynı alçaklıktadır. Türki-
ye'de Aleviler ile Sünniler, Türklerle Kürt-
ler kardeştir, onları birbirine düşürmeye
çalışan kim varsa da kalleştir. Tüm Türk-
leri, Kürtleri, Alevileri, Sünnileri birlikte
selamlıyoruz. Yaşasın halkların kardeş-
liği, yaşasın Aleviler ile Sünnilerin kar-
deşliği” dedi. 

Hortlamaya çalışıyor

Sosyalist Enternasyonal'in Avrupa Komi-
tesi'nin ilk toplantısına katıldığını belirten
Özel, “Toplantıda Avrupa'da aşırı sağın
yükselişini, neoliberal politikaların neden
olduğu gelir adaletsizliğini ve daha pek
çok konuyu ele aldık. Bir konunun altını
kalın kalın çizdim. Aşırı sağ ve neoliberal
politikalarla mücadelenin, gelir adaletsiz-
liği ve yoksullukla mücadelenin reçetesi,
solun ve sosyal demokratların elindedir.
Toplumu göçmenler ve göçmen olma-
yanlar, sağcılar-solcular, mezhepler ola-
rak bölüp, her meseleyi başka tarafa
yükleyip oradan nefret üretenler Avru-
pa'da güçlenerek, faşizan, 80 yıl önce Av-
rupa'nın kurtulduğu faşizmi hortlatarak,
aşırı sağı yükseltmeye çalışıyorlar. Bunun
karşısında formül soldadır, sosyal de-
mokrasidedir. Herkesi dinine, mezhebine,
siyasi düşüncesine, doğduğu yere göre
ayırmak değil, bu kesimlerin tamamının

yoksuluna dokunmak, kimsesizlerine
sahip çıkmak, güvencesizlerin hakkını ko-
rumak, yoksulların karnını doyurmaki,
barınma sorunun çözmek bizim işimiz,
bizim bildiğimiz bir iş. Bunu Avrupa,
dünya çok kötü deneyimler yaşadı, yeni-
den hortluyor, hortlamaya çalışıyor”
diğye konuştu. 

Biz de sıfır atacağız

“CHP iktidarında AKP'nin yaptığı gibi
biz de sıfır atacağız” diyen Özel, “Ama
onlar gibi enflasyonu yükseltip, sıfırlar
sığmayınca hem paradan, hem maaştan,
hem etiketten sıfır atmayacağız. Öyle 6
sıfır falan atmayacağız, bir tane sıfır ata-
cağız. Etiketten, fiyatlardan atacağız ama
maaşlardan sıfır atmayacağız. AKP'nin,
MHP'nin kıymetli seçmenlerine söylüyo-
rum; 31 Mart'ta doğru yaptınız, dürüst,
çalışkan, şeffaf adaylara oy verdiniz, o
günden bugüne sizi pişman etmedik, et-
meyeceğiz. Gelecek seçimlerde CHP'ye
Türkiye ittifakına oy verdiğinizde, 10 yıl
sonra cebinizdeki paranın 10 kat değerli
olduğunu göreceksiniz. Bugünkü maaşı
alıp, 4 liraya mazot kullandığınızı, 1 li-
raya ekmek aldığınızı, elektrik faturasının
500 lira değil 50 lira geldiğini düşünecek-
siniz. Milli gelir artışı bu demektir. Biz
gidip AKP'ye bunu yapalım diyoruz.
Gelin vergide adalet sağlayın diyoruz.
Geçici, dolaylı vergileri kaldırın, zengin-
lerden doğrudan vergi alın diyoruz.

Onlar vatandaşı değil, yine yandaşı düşü-
nüyorlar. Ne kadar kaçabilirler bilmiyo-
rum, çünkü vatandaş seçim istediğini her
gün daha yüksek sesle söylüyor. Yapıla-
cak ilk seçimlerde partimiz iktidar olacak,
Türkiye zenginleşecek, herkes rahatlaya-
cak” ifadelerini kullandı. 

Srebrenitsa'yı andı

Konuşmasında Srebrenitsa soykırımına
da değinen Özel, “Şüphesiz perşembe
günü sizlerin de yakalarında olacak olan,
her sene yakamıza taktığımız artemisin,
ölüm çiçeğini, hafıza çiçeğini bugünden
yakama takmak istedim. Çünkü yarın
(bugün) Saraybosna'ya gidiyoruz. Bu çi-
çekte 11 yaprak var. Bu 11 yaprak 11
temmuz gününü sembolize ediyor. Yeşil
umudu, beyaz masumiyeti temsil ediyor.
Ve katliamdan 3 yıl önce Sırp kuşatma-
sındaki Bosna'ya ateş altında, Mostar'a
ilk ziyareti genel başkanımız Deniz Bay-
kal gerçekleştirdi. Deniz Baykal, o gün
tüm dünyayı uyardı; tedbir almazsak bu-
rada büyük bir felaket, soykırım yaşana-
cak dedi. Deniz Bey'i dinlemediler. Aynı
şimdi Filistin'e yaptıkları gibi, hepsinin
bir bahanesi vardı. Ama şimdi BM 11
Temmuz'u Srebrenitsa Soykırımı'nı
Anma Günü ilan etti. Biz, Sivas'ı, Baş-
bağlar'ı, Srebrenitsa'yı unutturmayacağız,
Filistin'i yalnız bırakıp bu felaketin sür-
mesine izin vermeyeceğiz” dedi. 
HABER MERKEZİ

DEMParti Eş Genel Başkanı Tuncer Ba-
kırhan, partisinin TBMM grup toplantı-
sında, konuştu. Türkiye'nin dış

politikasını eleştiren Bakırhan, CHP'ye de sert eleşti-
riler yöneltti. “Bildiğiniz üzere, uzun süredir en çok
savrulan dış politikaya sahip ülke Türkiye'dir” diyen
Bakırhan, “Suriye politikası bunun en önemli örne-
ğidir ve ileride kitaplarda ders olarak okutulacak;
dersin adını da biz önerelim: "Kürt düşmanlığının
ağır bilançosu!" AKP iktidarı, Suriye'de Kürt hal-
kına karşı önce İŞİD'le muhatap oldu, sonra
ÖSO'ya sarıldı, şimdi ise Esad'ı davet edeceğim
diyor. Hep söyledik, söylemeye de devam edeceğiz;
Tahran'da, Bağdat'ta ve Şam'da muhatap arayarak
ne Kürt sorununu çözersiniz ne de bölgesel barışa
katkı sunarsınız” ifadelerini kullandı. 

Muhalefete tepki

Ana muhalefetin de iktidarın Suriye politikasına
ortak olma eğiliminin arttığını ifade eden Bakırhan,
“Sayın Özel, "Esad'la Erdoğan arasında arabulucu
olabiliriz" dedi. Buradan bütün kamuoyu önünde
soruyoruz; Erdoğan'ın Esad'la "Kürt karşıtlığı" üze-
rinden kurmaya çalıştığı ortaklığa mı arabulucu ola-
caksınız? Yoksa ana muhalefet olarak Türkiye'de,
Suriye'de ve tüm Ortadoğu'da Kürt halkının hakla-
rını da savunacak mısınız? Suriye'de bugün yaşa-
nan ve Türkiye'yi doğrudan etkileyen krizlerde
AKP'nin 4 payı varsa, ana muhalefetin de 1 payı
vardır. Hatırlayın, önceki dönem genel başkanları-
nın "Afrin'de güzel şeyler oluyor. İyi hizmetler götü-
rülüyor" dediği; ancak Türk bayrağı yakılınca mı
Afrin'de yaşananlar dikkatinizi çekti? 2019'da De-

mirci Kawa'nın heykelini yıktıklarında anlamadınız
mı günü geldiğinde bu suç örgütleri toplumun de-
ğerlerine dair ne varsa saldıracaktır diye. Bu sebeple
muhalefete tavsiyemiz, hem Suriye hem de Rojava
politikasını yeniden gözden geçirip iktidarın arka-
sına takılmaması yönündedir. Aksi takdirde batak-
lığa saplanan AKP-MHP'nin yanında siz de yer
alırsınız” eleştirisinde bulundu. 

Terörist başına övgü

Bakırhan konuşmasının devamında, “Toplum Suri-
ye'de Kürtleri tasfiye etmenizi istemiyor, suç örgütle-
rini desteklemenizi istemiyor. Toplum, Türkiye'de
yaşamaya çalışan milyonlarca Suriyelinin özgür bir
şekilde topraklarına dönmesini sağlayacak siyaseti
istiyor. Biz ilkesel olarak, Kuzey-Doğu Suriye halk-
larının ve Türkiye'nin, Esad'la görüşmesine karşı de-
ğiliz. Türkiye, Kuzey-Doğu Suriye halklarıyla kalıcı
barışı sağlayacak siyaset üretmelidir. Ortadoğu'da
barışı sağlamanın ilk adımı budur. Bu olmadığı sü-
rece, Şam'la da, Tahran'la da Kürt karşıtlığı teme-
linde kuracağınız ittifak er ya da geç çökecektir.
Çözüm; Ankara, Şam, Bağdat ve Tahran'da savaş
mekiği yürütmekle değil, Diyarbakır, Kobani, Hew-
ler ve Kirmanşah'ta barışı aramakla olur” dedi. Ba-
kırhan son olarak PKK terör örgütü elebaşı
Abdullah Öcalan'ı çözümün adresi olarak göstere-
rek, “Çözüm Kürt halkının iradesini tanımaktan
geçer. Çözüm yıllardır Ortadoğu'nun barışını ve
halkların bir arada yaşamasını savunan Sayın Öca-
lan ile görüşmekten geçer. Sayın Öcalan sadece
Kürt meselesinin değil, bölge barışının da gerçek
adresidir” diye konuştu. HABER MERKEZİ

Başarır’a yalanlama

DEVLET OLARAK
SANA NE SANA NE!

CHP lideri Özgür Özel konuşmasının sonunda
torba yasaya eleştirilerde bulundu. “Torba ya-
sada kadının soyadıyla ilgili bir düzenleme var”
diyen Özel, “AYM 9 ay süre vermişti, süre dolu-
yordu. Düzenleme geldi, geldi deyince herhalde
kadın örgütleri önce nihayet dedi. Çünkü AYM de-
mişti ki; ikide bir bu düzenlemeyi yapıyorsunuz,
doğru değil, kadın kocasının soyadını kullanır, ya-
nında da kendi soyadını kullanır düzenlemesi
eşitlik ilkesine aykırıdır.
Hangisini kullanacağına
kadın karar verir. AYM
böyle dedi. Bunun üze-
rine, AKP iptal edilen
kanunu getiriyor, ancak
şöyle getiriyor; bu iptal
gerekçesine göre, eski
kanun 'kadın kocasının
soyadını kullanır, ancak
isterse kendi soyadını
kullanır'daki 'ancak' ke-
limesi 've fakat' olarak
değiştiriyorlar. Yani;
kadın kocasının soya-
dını kullanır, ve fakat
kendi soyadını da kulla-
nır. Böylelikle, kadınla-
rın bir anayasal
kazanımını tekrar elle-
rinden almaya çalışıyorlar. Bakın biz 75 yıldır Av-
rupa Konseyi'ndeyiz. Dön bir bak orada bir tane
var mı, kadın kocasının soyadını kullanır diyen.
Hem demokratikleşmeden bahsedeceksiniz, hem
de Avrupa'da hiçbir yerde kalmamış bu uygula-
mayı sürdürmeye çalışacaksınız ve kadının soya-
dına karışacaksınız. Devlet olarak sana ne, sana
ne! Kadınlar kararlarını kendileri verirler. Kadının
ne yiyeceğine, ne içeceğine, ne zaman nerede
dolaşacağına, hangi soyadını kullanacağına sa-
dece kadınlar karar verir” ifadelerini kullandı. 

CHP Genel Başkanı Özgür Özel Sivas ve Başbağlar katliamı hakkında konuştu.
Katliamı yapanların tek bir amacının olduğunu belirten Özel, “Sivas'ı yakan zihni-
yet ne kadar kara, ne kadar kötü, alçaksa; Başbağlar'ı da kurşuna dizip yakanlar

aynı kötülükte, aynı alçaklıktadır. Türkiye'de Aleviler ile Sünniler, Türklerle Kürtler
kardeştir, onları birbirine düşürmeye çalışan kim varsa da kalleştir” dedi
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Hazine ve Maliye Bakanlığı'ndan, CHP Grup Başkanvekili Ali Mahir
Başarır'ın Bakan Mehmet Şimşek hakkında Ankara Gölbaşı'ndaki evinin
tadilatını devletten ihaleler alan müteahhitlik firmasına yaptırdığı
iddiasına ilişkin yapılan açıklamada, "Sayın Bakanımızın evinin içinde,
son 10 yıl içinde önemli herhangi bir tadilat yapılmamıştır" denildi.

BAKANLIKTAN yapılan yazılı
açıklamada, "CHP Milletve-
kili Sayın Ali Mahir Başarır, 4

Temmuz 2024 günü Bakanımız Sayın
Mehmet Şimşek ile ilgili, 'Bir iddiaya
göre' diyerek mesnetsiz iddialarda bu-
lunmuş, bu iddialara aynı gün basın
açıklaması ile cevap verilmişti. Adı geçen
Sayın Vekil, bu defa 8 Temmuz 2024
günü gerçek dışı iddialarını genişleterek
kamuoyunun ilgisini çekmeye devam et-
meye çalışmıştır. Bu nedenle son kez bir
açıklama yapmak zarureti hasıl olmuş-
tur. Sayın Bakanımızın evinin içinde, son
10 yıl içinde önemli herhangi bir tadilat
yapılmamıştır. Sayın Bakanımızın evinin
içindeki mutfağında da herhangi bir ta-
dilat, bakım onarım yapılmamıştır, satın
alındığı haliyle kullanılmaktadır" denildi.

Rakam çok afaki!

Evin zemin katında bulunan nem prob-
leminin 2020-2021 yılları arasında Meh-
met Şimşek'in Bakan olmadığı dönem
içinde yapıcı firma tarafından tamir edil-
diği belirtilerek, "Evin önündeki güneş

enerjili otogaraj ile ilgili iddialara ge-
lince; 2023 yılı Mart ayında Sayın Baka-
nımız, evinde yenilenebilir enerjiden
faydalanmak için 2 araçlık otopark ala-
nının üstüne, 4 tarafı açık, yaklaşık 40
metrekarelik yüzeye çelik donatı üzerine
9,8 kilovat, güneş panelleri ve evin çatısı
üzerine 10,2 kilovat güneş enerjisi panel-
leri monte etmek ve üretime geçirmek
üzere, toplam 20 kilovat güneş enerji sis-
temi yapılması için kamu ile işi olmayan,
Ankara merkezli güneş enerjisi konu-
sunda uzman bir firmayla sözleşme im-
zalamıştır. Projenin otopark üstü
tamamlanmış olup, çatı üstü imalat işi
ise çatının güçlendirme ihtiyacı nede-
niyle halen devam etmektedir. Bu çerçe-
vede Sayın Ali Mahir Başarır'ın
bahsettiği işlerden doğru olan ve halen
devam eden tek kalem güneş enerjisidir.
Bu işin maliyet bedeli olarak iddia edilen
rakam çok afakidir. Zira gerçek sözleşme
bedeli iddia edilen rakamın aksine pi-
yasa fiyatları düzeyinde ve iddia 
edilen rakamlara oranla çok cüzidir"
ifadelerine yer verildi. DHA

Dış politikaya
sert eleştiri

Dış politikaya
sert eleştiri

Dış politikaya
sert eleştiri

Dış politikaya
sert eleştiri

Dış politikaya
sert eleştiri

Dış politikaya
sert eleştiri

DEM Parti Eş Genel Başkanı Tuncer
Bakırhan, Türkiye'nin dış politikasına
sert eleştirilerde bulundu. CHP'yi de
iktidarın Suriye politikasına katkı
vermekle suçlayan Bakırhan, “Suri-
ye'de bugün yaşanan ve Türkiye'yi
doğrudan etkileyen krizlerde
AKP'nin 4 payı varsa, ana muhalefe-
tin de 1 payı vardır” diye konuştu

Kuruluş dilekçesinin İçişleri
Bakanlığına verilmesinin ar-
dından Yargıtay Cumhuriyet

Başsavcılığı, kuruluş işlemleri 28 Hazi-
ran'da tamamlanan partiyi "faaliyette
olan siyasi partiler" arasına ekledi.  Lis-
tede kısaltması ‘SHP’ olarak yer alan

partinin adresi, Kızılay Karanfil So-
kak'ta gösterildi. Sosyal Demokrat
Halkçı Partinin kurucuları şu isimler-
den oluştu: “Abdullah Çapar, Ahmet
Arslan, Akın Gülay, Aziz Kızılarslan,
Berat Umut Hoşgör, Burak Çelik, Diler
Korkmaz, Doğukan Akdeniz, Emirkan 

Akdeniz, Emre Can Dursun, Enes Çelik,
Engin Akyıldırım, Erdal Kayhan, Erdem
Kaya, Erhan Kardeş, Gürkan Çelik,
Hasan Korkmaz, İsmail Berk Güldoğan,
Jale Ak, Kadriye Çelik, Mervenur Çelik,
Mithat Çelik, Mücahit Çetinkaya, Okan
Kanpara, Onur Karataş, Osman Ali
Cavcı, Sabriye İçkilli, Selahattin Kardeş,
Şaban Ergül, Tamer Demircan, Yunus
Diler, Zülfü Hamit Altın.”

Kurucular belli oldu



T ürkiye İstatistik Kurumunun, "Dünya Nüfus
Günü 2024" bültenine göre, Birleşmiş Mil-
letler (BM) Kalkınma Programı tarafından

1989 yılında dünya nüfusunun 5
milyar insana ulaştığı "11 Temmuz
1987" tarihi "Dünya Nüfus Günü"
olarak kabul edildi. Bu özel günde
Birleşmiş Milletler Nüfus Fonu
(UNFPA) tarafından her yıl nüfusa
ilişkin öne çıkan konuları ele alan bir
tema belirlenerek, buna ilişkin farkın-
dalık oluşturmaya yönelik çalışmalar
yapılıyor. BM nüfus tahminlerine
göre 2023'te en fazla nüfusa sahip
ülke 1 milyar 428 milyon 627 bin 663
kişi ile Hindistan olurken bu ülkeyi 1
milyar 425 milyon 671 bin 352 kişi ile Çin, 339 mil-
yon 996 bin 563 kişi ile ABD izledi. Bu 3 ülke
dünya toplam nüfusunun yüzde 39,7'sini oluş-
turdu. Türkiye 85 milyon 372 bin 377 kişilik nüfu-
suyla 194 ülke arasında 18. sırada yer alırken dünya
toplam nüfusundan yüzde 1,1 pay aldı.

Çocuk nüfusunda Nijer başta

Ülkelerin toplam nüfusları içindeki 0-17 yaş grubu
çocuk nüfus oranları incelendiğinde, 2023'te en
yüksek çocuk nüfus oranına sahip ülke yüzde
55,5'er ile Nijer ve Orta Afrika Cumhuriyeti oldu.
Bu ülkeleri yüzde 54,2 ile Çad ve yüzde 54 ile Mali
takip etti. Çocuk nüfus oranının en düşük olduğu
ülke yüzde 13,9 ile Kore Cumhuriyeti olarak belirle-
nirken bu ülkeyi yüzde 14,1 ile Japonya, yüzde 14,2
ile Singapur izledi. Çocuk nüfus oranı dünya orta-
laması 2023 yılında yüzde 29,8 oldu. Türkiye'deki
çocuk nüfus oranının yüzde 26 ile dünya çocuk
nüfus ortalamasının altında kaldığı tespit edildi.

Türkiye AB'nin çok önünde

Avrupa Birliği (AB) üyesi 27 ülkenin çocuk nüfus
oranları incelendiğinde, 2023 yılında en yüksek
çocuk nüfus oranına sahip ülkelerin sırasıyla yüzde
23,3 ile İrlanda, yüzde 21 ile İsveç ve yüzde 20,7 ile
Fransa olduğu belirlendi. Çocuk nüfus oranının en
düşük olduğu ülkeler ise yüzde 15,1 ile İtalya, yüzde
15,6 ile Malta ve yüzde 16 ile Portekiz olarak sıra-
landı. Türkiye'nin çocuk nüfus oranının yüzde 26
ile AB ülkelerinin çocuk nüfus oranlarından daha
yüksek olduğu görüldü.

En genç ülke Suriye

Ülkelerin toplam nüfusları içindeki 15-24 yaş grubu
genç nüfus oranları incelendiğinde, 2023 yılında en
yüksek genç nüfus oranına sahip ülke yüzde 24,1 ile
Suriye oldu. Bu ülkeyi yüzde 22,3'er ile Orta Afrika
Cumhuriyeti ve Doğu Timor, yüzde 22,1 ile Eritre
izledi. Genç nüfus oranının en düşük olduğu ülkeler
de yüzde 6,8 ile Ukrayna, yüzde 7,6 ile Katar, yüzde
8,5 ile Monako olarak belirlendi. Genç nüfus oranı
dünya ortalaması 2023 yılında yüzde 15,5 oldu.
Türkiye'nin genç nüfus oranı yüzde 15,1 ile dünya
genç nüfus ortalamasının hemen altında kaldı.

Türkiye farkını gösterdi 

AB üyesi 27 ülkenin genç nüfus oranları incelendi-
ğinde, 2023 yılında en yüksek genç nüfus oranına
sahip ülkelerin sırasıyla yüzde 13,1 ile İrlanda,
yüzde 12 ile Danimarka ve yüzde 11,9 Hollanda ol-
duğu tespit edildi. En düşük genç nüfus oranına
sahip ülkelerin ise sırasıyla yüzde 9 ile Malta, yüzde
9,4 ile Litvanya, yüzde 9,5 ile Bulgaristan ve Slo-
venya olduğu hesaplandı. Türkiye'nin genç nüfus
oranının yüzde 15,1 ile AB üyesi 27 ülkenin genç
nüfus oranlarından daha yüksek olduğu belirlendi.

En yaşlısı Monako

Ülkelerin toplam nüfusları içindeki 65 ve daha yu-
karı yaştaki yaşlı nüfus oranları incelendiğinde,
geçen yıl en yüksek yaşlı nüfus oranına sahip ülke
yüzde 35,8 ile Monako çıktı. Bu ülkeyi yüzde 30,1
ile Japonya, yüzde 24,5 ile İtalya izledi. Yaşlı nüfus

oranının en düşük olduğu ülke, yüzde 1,6 ile Katar
oldu. Bu ülkeyi yüzde 1,7 ile Uganda, yüzde ile
Zambiya izledi. Yaşlı nüfus oranı dünya ortalaması,
2023 yılında yüzde 10 oldu. Türkiye'nin yaşlı nüfus
oranının yüzde 10,2 ile dünya yaşlı nüfus ortalama-
sının hemen üzerinde olduğu görüldü. AB üyesi 27
ülke arasında en yüksek yaşlı nüfus oranına sahip
olan ülkeler sırasıyla yüzde 24,5 ile İtalya, yüzde
23,6 ile Finlandiya ve yüzde 23,3 ile Portekiz oldu.
En düşük yaşlı nüfus oranına sahip olan ülkelerin
ise yüzde 15,2 ile Güney Kıbrıs Rum Yönetimi,
yüzde 15,4 ile Lüksemburg, yüzde 15,5 ile İrlanda
olduğu tespit edildi. Türkiye'nin yaşlı nüfus oranı
yüzde 10,2 ile AB üyesi 27 ülkenin yaşlı nüfus oran-
larından daha düşük seviyede kaldı. Buna göre, ül-
kelerin toplam doğurganlık hızları incelendiğinde,
2023'te en yüksek toplam doğurganlık hızına sahip
ülke 6,67 çocuk ile Nijer oldu. Bu ülkeyi 6,12 çocuk
ile Çad ve 6,1 çocuk ile Somali izledi. Toplam do-
ğurganlık hızı en düşük ülke 0,88 çocuk ile Kore
Cumhuriyeti oldu. Bu ülkeyi 1,04 çocuk ile Singa-
pur ve 1,14 çocuk ile Andorra ve San Marino izledi.
Toplam doğurganlık hızı dünya ortalaması, 2023'te
2,31 çocuk oldu. Türkiye'nin toplam doğurganlık
hızının 1,51 çocukla dünya ortalamasının altında
kaldığı görüldü. AB üyesi 27 ülkenin toplam doğur-
ganlık hızları incelendiğinde, 2023'te en yüksek top-
lam doğurganlık hızına sahip ülke, 1,79 çocuk ile
Fransa oldu. Bu ülkeyi 1,76 çocuk ile İrlanda ve
1,74 çocuk ile Romanya takip etti. Toplam doğur-
ganlık hızının en düşük ülke, 1,22 çocuk ile Malta
olarak kayıtlara geçti. Bu ülkeyi 1,29 çocuk ile İs-
panya ve 1,30 çocuk ile İtalya izledi. Toplam doğur-
ganlık hızı 2023'te 1,51 olan Türkiye'nin, AB üyesi
27 ülke ortalamasının altında kaldığı görüldü.

En yüksek yaşam süresi nerede?

Birleşmiş Milletler (BM) dünya nüfus tahminlerine
göre 2023 için doğuşta beklenen yaşam süresinin
dünya genelinde 73,4 yıl, erkekler için 70,8 yıl ve ka-
dınlar için 76 yıl olduğu görüldü. Ülkelerin 2023 yılı
için doğuşta beklenen yaşam süreleri incelendi-
ğinde, erkekler için doğuşta beklenen yaşam süresi
en yüksek ülke 85,2 yıl ile Monako olarak kayıtlara
geçti. Bu ülkeyi 83,2 ile Lihtenştayn ve 82,6 ile İs-
viçre izledi. Erkekler için doğuşta beklenen yaşam
süresi en düşük ülke 52 ile Çad oldu. Bu ülkenin ar-
dından 52,1 ile Lesotho ve 53,4 ile Orta Afrika
Cumhuriyeti geldi. Türkiye'nin erkekler için 74,8 yıl
olan doğuşta beklenen yaşam süresinin dünya or-
talamasından yüksek olduğu görüldü. AB üyesi 27
ülkenin erkekler için doğuşta beklenen yaşam süre-
leri incelendiğinde, erkekler için 2023'te doğuşta
beklenen yaşam süresi en yüksek ülke 82,1 ile İtalya
ve İsveç oldu. Bu ülkeyi 81,8 ile Malta ve 81,4 ile İs-
panya takip etti. Erkekler için doğuşta beklenen
yaşam süresinin en düşük olduğu ülke 69,5 yıl ile
Bulgaristan oldu. Bu ülkeyi 71,7 ile Letonya ve Ro-
manya, 72,3 ile Litvanya izledi. Türkiye'nin erkekler
için 74,8 yıl olan doğuşta beklenen yaşam süresinin
AB üye ülkeleri ortalamasından düşük olduğu be-
lirlendi. Ülkelerin 2023'te doğuşta beklenen yaşam
süreleri incelendiğinde, kadınlar için doğuşta bekle-

nen yaşam süresi en yüksek ülke 89 yıl ile Monako
oldu. Bu ülkenin ardından 88 ile Japonya ve 87,2 ile
Kore Cumhuriyeti geldi. Doğuşta beklenen yaşam
süresi en düşük ülke 54,2 yıl ile Nijerya oldu. Bu ül-
keyi 55,4 ile Çad ve 57,7 yıl ile Orta Afrika Cumhu-
riyeti takip etti. Türkiye'nin kadınlar için 80,3 yıl
olan doğuşta beklenen yaşam süresinin dünya or-
talamasından yüksek olduğu görüldü. AA
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Türkiye, 85 milyon 372 bin 377 kişilik nüfusuyla 194 ülke arasında 18.
sırada yer alırken çocuk ve genç nüfus oranında Avrupa ortalamasını aştı

Türkiye'de kadınların işi zor
Kadınlar için doğuşta beklenen yaşam süresinin en yüksek
olduğu AB ülkesi İspanya olduBM'nin dünya nüfus tahminle-
rine göre AB üyesi 27 ülkenin kadınlar için doğuşta beklenen
yaşam süreleri incelendiğinde, kadınlar için 2023'te doğuşta
beklenen yaşam süresi en yüksek ülke 86,7 yıl ile İspanya
oldu. Bu ülkeyi 86,1 ile İtalya ve Fransa, 85,8 ile Malta takip
etti. Doğuşta beklenen yaşam süresi en düşük ülkenin 76,4
yıl ile Bulgaristan olduğu tespit edildi. Bu ülkeyi 78,6 ile Ro-
manya ve 80,2 ile Letonya izledi. Türkiye'nin kadınlar için
80,3 yıl olan doğuşta beklenen yaşam süresinin AB üye ülke-
leri ortalamasından düşük olduğu görüldü.

Asgari ücret hızlıca artırılmalı
Geçen hafta olağanüstü toplanan ve ortak açıklama yapma kararı alan
üç konfederasyon, DİSK, HAK-İŞ, TÜRK-İŞ ortak çalışmasını açıkladı.
Sendikalar, asgari ücretin hızlıca artırılması gerektiğini söyledi 

DiSK, Türk-İş ve Hak-İş, Türk-
İş Genel Merkezi'nde enflasyon,
vergide adalet ve ücret zammı

başlıklarıyla ortak açıklama yaptı. Türk-
İş’te yapılan açıklamada konuşan Türk-İş
Genel Başkanı Ergün Atalay, konfederas-
yonlar olarak geçtiğimiz çarşamba bir top-
lantı yaptıklarını ifade ederek, “Bir süreç
yaşıyoruz. Ülkemizde çalışanlar insan onu-
runa yaraşır bir yaşam talep ediyor. 1994
krizini, 2001’i, 2008’i yaşayan arkadaşları-
mız var. Şimdi de bir kriz yaşıyoruz. Bu
ekonomik kriz diğerlerine benzemiyor.14 ay
önce kamuda iyi bir ücret alındı. Kamuoyu-
nun tamamına yakını memnun oldu. Bizim
de memnun olduğumuz bir zamdı" dedi.

Geçinme şansımız yok

Emeklilerin ve asgari ücretlilerin büyük sı-
kıntı içinde olduğunu söyleyen Atalay, "10
bin-17 bin lirayla bir hafta geçinme şansı-
mız yok. Asgari ücret fazladır demek ayıptır,
tablo ortada. Biz taşeron ne zaman kad-
roya alıncak, staj mağdurlarına ne olacak
diye beklerken yaşadıklarımız ortada. Bu
bedeli işçiler, emekçiler ödüyor. Bunlar işçiyi
maraba zannediyorlar Biz sık sık an yana
gelmiyoruz. Bir araya gelme mecburiyeti-
miz var.şansı yok. Nefes almakta zorlanıyo-
ruz. Taleplerimizi kamuoyunun gündemi
haline getirmeye devam edeceğiz” diye ko-
nuştu. Hak-İş Başkanı Mahmut Arslan ise
ortak çalışmaya dair, “Üretim
çarklarının devam ettiğini, özel
sektörde birçok işletmenin 3 var-
diya çalıştığını, üretimin arttığını
belirterek emek hareketinin
emekçilerin maaşları artmıyor.
Buna göre asgari ücretli sayısı
azalmıyor, artıyor. Dünyanın en
kötü milli gelir dağılımında en
son sıralarda Türkiye yer alıyor.

Bütün bu rakamlara bakıldığında; iş kazala-
rındaki ölüm oranı, milli gelirdeki dağılımın
adaletsizliği. Kim kazanıyor? Biz bu gidişa-
tın Türkiye'nin hak etmediğini düşünüyo-
ruz.” ifadelerini kullandı

Yan yana mücadeleye devam

DİSK Genel Başkanı Arzı Çerkezoğlu ise
şöyle konuştu: “Ortak açıklama metninde,
asgari ücretten vergiye çalışmaya hayatına
dair 10 başlık altında topladığımız konular
yer alıyor. Yaşadığımız bu tablo tesadüfen
ortaya çıkmış değil. Ülkeyi yöneten siyasi ik-
tidarın siyasal ve sınıfsal tercihlerinin bir so-
nucudur. Gerçek bir demokrasiyle bu
sorunların üstesinden gelinebilir. Emeğine
ekmeğine sahip çıkan herkesin, bütün sen-
dikaları, emeğin yanında olan bütün siyasi
partileri memlekete sahip çıkmak için her-
kesi yan yana omuz omuza mücadeleye
davet ediyoruz” Daha sonra Çerkezoğlu,
enflasyonunun sebebinin sabit gelirli olma-
dığını, asgari ücrette artış yapılması gerekti-
ğini ifade etti. Çerkezoğlu, üç
konfederasyonun ortak bildirisinde yer alan
10 maddeyi şu şekilde özetledi: Ücretlerin
vergilendirilmesinde mevcut sistem ücretleri
mağdur ediyor. Vergi sistemi yeniden yapı-
landırılmalı. Çalışanlar üzerindeki doğru-
dan ve dolaylı vergiler azaltılmalıdır.
Ücretleri düşük tutarak bunu sağlayamazsı-
nız. İşçi, memur ve emekli maaşları TÜ-

İK'in hesaplamalarına göre artırılıyor. Yaşa-
nan enflasyonla açıklanan enflasyon ara-
sında büyük bir fark var. Henüz zamlar
ücretlere yansımadan elektriğe yüzde 38
zam yapıldı. Asgari ücret acilen artırılmalı-
dır. Çalışanların neredeyse yarısı asgari
ücret seviyesinde ücret almaktadır. İstisnai
olması gereken asgari ücret artık ortalama
ücret haline geldi. Ülkedeki yüksek enflas-
yon sebebi sermayenin bitmek bilmeyen kâr
hırsıdır, dar gelirli işçiler değildir. Enflas-
yonu düşürmek için işçilerden fedakârlık
beklenemez. İşçiler enflasyonun sebebi
değil mağdurudur. Kamuda ücret dengesiz-
liğine son verilmeli. Kamuda ücret farkı hat
safhada. Buradaki ücret dengesizliği sona
erdirilmeli.En düşük emekli aylığı asgari
ücret seviyesinde olmalı. Milyonlarca
emekli, asgari ücretin çok altında aylık alı-
yor. Emekli aylıkları hesaplanırken büyüme
tümüyle hesaba katılmalıdır.Sendikal örgüt-
lenmenin önündeki hakların kaldırılması:
Mevzuatımızda yer alan düzenlemelere
rağmen sendika üyesi olan işçilerin topluca
işten çıkarılmasının önüne geçilmelidir. 696
KHK'nin kapsamı dışındaki taşeron işçiler
derhal kadroya alınmalıdır. Bu işçilerin sü-
rekli kadroya geçirilmesi ve kamuda taşeron
işçi statüsüne son verilmelidir. Tasarruf ted-
birleri gerekçesiyle çalışanların hakları aşın-
dırılmamalı. Tasarruf adı altında işçinin
emeğinin karşılığı olarak hak ettiği ücretten

kesintiye gidilmesi ve sosyal
haklarının azaltılması kabul
edilemez. İnsan onuruna
yakışan bir çalışma için
mesleki hastalıkları azaltan
ve çalışma şartlarını iyileşti-
ren bir sistem yaratılmalıdır.
Çalışma hayatında ayrımcı-
lık son bulmalıdır.
HABER MERKEZİ

Aydın insanlara ihtiyaç var
Metin Altıok’un da aralarında olduğu 33 aydının katledilişinin 31.
yılı... Failler özgürken halkın tutsak olduğunu dile getiren Altıok’un
kızı Zeynep Altıok “Davasına inanan aydınlara ihtiyaç var” dedi

Metin Altıok’un ve bera-
berinde 32 aydınımızın
katledilişinin 31. yıl dönü-

mündeyiz. Sennur Sezer’in Metin Al-
tıok’un kızı Zeynep Altıok’a ithafen
yazdığı mektubunda Altıok’un
“aydın” için “Her ne kadar bilgili ve
kültürlü olmak aydın olmanın gerek
koşuluysa da yeter koşulu değildir”
dediğini aktarıyor. Altıok’un nasıl bir
aydın olduğunu, ondan neler öğren-
diğini Zeynep Altıok’a sorduk. Aynı
zamanda cezasızlıkla sonuçlanan,
zaman aşımıyla kapatılan katliam
davaları için bugün hâlâ “adalet” ta-
lebi sürüyor. Türkiye Madımak Kat-
liamı ile öncesinde ve sonrasında
yaşanan pek çok katliamla neden
yüzleşemediğine dair konuştuk. 31.
yılın anmasında firari sanıkların yar-
gılandığı davanın zaman aşımına uğ-
ramasıyla ilgili olarak üst mahkeme
iradesinden gelecek kararı umutla
beklemekten fazlasına ihtiyaç oldu-
ğunu söyleyen Altıok, “Davanın da
zaman aşımı itiraz dosyasının da adil
yargılama sürecini çoktan aşmış du-
rumundan, cumhurbaşkanının kişiye
özel afla salıverdiği hükümlülerden,
bilinçli ve sistematik hamlelerle
AİHM yolunu tıkayan iktidar tutu-
mundan, hatta o adaletsizliğin bu-
güne yansıması olan yeni acılara yol
açan ideolojik zeminle bütüncül bağı
kurmadan gerçek yüzleşmeye ulaşa-
mayız” dedi.

AYM'de kapağı bile açılmadı 

Katliamın üzerinden 31, Sennur Se-
zer’in mektubunun üzerinden de 12
yıl geçtiğini hatırlatan Altıok, “O
mektup 18. yıl anma etkinliklerinin
devletin valisi tarafından tehditle ya-
saklanmasının ardından yazdığım
gerçekler birilerini rahatsız ettiği için
işimden atıldığım zaman mücade-
leme destek için yazılmıştı. Ne yazık

ki 31 yılın sonunda değişen hiçbir şey
yok. Katilleri koruyup affeden bir
cumhurbaşkanı var artık. O zaman-
lar başbakan olarak “hayırladığı”
zaman aşımı kararı için söz söyle-
meye tenezzül etmiyor çünkü artık
hükümlüleri hukuka başvurmadan
kişisel tasarrufuyla bir bir salıver-
mekte. Zaman aşımı kararı itiraz
dosyası ise 11 yıldır AYM’de kapağı
bile açılmadan yeni acılar örmeye
kullanışlı bir emsal malzeme olarak
tutuluyor” dedi.

Mücadelede
dayanışma çok önemli

Babasından kindar olmamayı, adil ve
merhametli olmayı öğrendiğini dile
getiren Altıok, “Gerçeği savunmayı,
doğru için direnmeyi, haklı olanın ya-
nında olmayı, başkalarının hakkına
yürek açmayı öğrendim. En önemlisi
bilgiyle ve sevgiyle bakmanın birleşti-
rici gücüyle eğilip bükülmeden sür-
dürdüğü ömrünün sözünü, izini
topluma kılavuz ışığı etmiş bir şairin
kırılgan yüreğini korumayı, daha iyi
bir hayatın bu kırılganlığı görebilen-
lerle, koruyanlarla mümkün olabile-
ceğini gördüm” ifadelerini kullandı.
Mücadele yolunda dayanışmanın
önemini vurgulayan Altıok, kötülü-
ğün dayanışmaya ve insana düşman
olduğunu belirtti. Siyasetin de
“aydın”lara ihtiyacı olduğundan bah-
sederek aydın olmaya dair “Babamın
tarif ettiği sorumluluk almaktan çe-
kinmeyen, güç ve devamlılık için gün-
demi hissetmeden, sıradanlaşan
açıklamalarla takvim yapraklarının
gereğini yerine getiren paylaşımlar
yerine sorunları, acıları, geçmişi, bil-
giyi içselleştirdiklerinde değişimin va-
atten öteye geçebileceğini gören ve
davasına inanan aydın insanların ira-
desine ihtiyaç var” dedi. 
HABER MERKEZİ



T ürk medyasının bu duruma gelme-
sinde en büyük pay sahibi olan Aydın
Doğan, 45 yıl sonra medya sektörün-

den tamamen çekildi.
Hadi bir kişi bu sözüme itiraz etsin de 

görelim.
‘Türk medyasının bu duruma gelmesinde

en büyük pay sahibi’ kısmına katılmamanız
için Aydın Doğan isminin son 40 yıldır med-
yada etkin olduğunu da inkar etmeniz 
gerekiyor.

Bünyesinde CNN Türk ve Kanal D, Hürri-
yet, Posta ve Fanatik gazeteleri ile Doğan
Haber Ajansı ve D Smart’ı da bulunduran
Doğan Medya Grubu Mart 2018'de Demirö-
ren Holding'e satılırken, Doğan Holding ve
Alman Hubert Burda grubu ortaklığıyla 21
Temmuz 1988'de kurulan Doğan Burda
Dergi Grubu, 10 milyon dolar bedelle bir ya-
tırım fonu grubuna satıldı. Doğan Burda'nın
satılmasıyla, Aydın Doğan ve Doğan Hol-
ding, 45 yıl önce girdiği medya sektöründen
tamamen çekilmiş oldu.

*
Türkiye’deki basın organlarının yarısın-

dan fazlasının en
uzun süre patronu

olan Aydın
Doğan, Genel
Yayın Müdürü
Abdi İpek-
çi’nin 1 Şubat
1979’da öldü-
rülmesinden
sonra basın-
dan çekilmek

isteyen

Karacan ailesinden aynı yıl Milliyet’i satın
alarak 45 yıl önce medya sektörüne girdi.

1994 yılında Simavi ailesinden Hürriyet’i
satın alan, Kanal D ve CNN Türk televizyon-
ları, Posta, Fanatik, Radikal gazeteleri, rad-
yolar ve dergi grubuyla Türkiye’nin en büyük
medya grubunu kuran Aydın Doğan, 2018
yılında gazete ve televizyonlarını Demirören
Holding’e sattı. 

*
Gerek bu satışta parayı ve huzuru, gerek

medyada güçlendikçe banka kurarak ekono-
mik anlamda güçlenmeyi, fakat gazetecilik
ilkelerinden uzaklaşmayı tercih eden Aydın
Doğan bana göre Türk medyasının bu gün-
lerde gelmesinin en büyük sorumlusu olarak
tarihteki yerini almıştır.

Aydın Doğan’dan önce basın dünyamızda
bayram gazeteleri vardı, gazeteciler belki
parasızlardı fakat ülkenin en saygın insan-
larıydı, basın organları el üstünde tutu-
lurdu, televizyonlarda ve gazetelerde etik
değerlere önem verilirdi. İş insanları, si-
yasetçiler, sanatçılar, spor adamları ile
gazeteciler belli bir kriterlerde görüşür-
lerdi. Gazeteler sadece tirajları ve rek-
lamları ile yaşarlardı. Televizyonlar
sadece reklamlar ile ayakta kalırdı.
Transfer olarak milyon dolar pazar-
lıkla kanal değiştiren anchorman

yoktu, milyon dolar karşılığı değişen genel
yayın yönetmenleri yoktu.

Basın organlarında asparagas haber ya-
panlar dışlanırlardı, haber atlatma vardı,
haber yarışı vardı, reyting uğruna çirkin pa-
zarlıklar yoktu, çamur at iz kalsın haberle-
rine değer verilmezdi, bir gazete manşeti ile
bakan değişirdi, başbakan değişirdi. Ülkede
yer yerinden oynardı.

*
Aydın Doğan medyasından sonra bütün

bunlar gitti, yerine tüccar gazeteciler geldi,
dosya takipçileri geldi, para baronları,
mafya, siyasi kurnazlar, kara para aklama-
cıları, uyuşturucu kaçakçıları, terör örgüt-
leri ile işbirliği yapan kurnazlar geldi. 

Artık gazeteciliğin evrensel etik değerleri
yerini, çıkar ilişkilerine, şantajcılara, aspa-
ragas habercilere, goygoyculara, tüccarlara,
yağcılara, yalakalara, şikecilere, rüşvetçilere
bırakmıştı.

Basın dünyasının bu zaafından istifade
eden kötü niyetli iş insanları, siyaset insan-
ları, sanatçılar, spor adamları satılık kalem-
lere istedikleri haberleri yazdırıyor,
yorumları yaptırıyor, manşetleri attırıyordu.

*
Bakın mesela Türk basın tarihinden ve

dünya basın tarihinden birkaç etik örnek
vermek gerekirse bir bunlara bakın, bir de

son yıllarda basın dünyamızda olanları de-
ğerlendirin.

Türkiye’de Kurtuluş Savaşı döneminde
medyanın önemi büyüktü, o zaman da
medya ikiye ayrılmıştı, İstanbul hükümetini
destekleyen İstanbul medyası vardı bir de
Kuvay-ı Milliye’yi destekleyen Anadolu med-
yası vardı.

Anadolu’nun birçok ilinde, Erzurum’da,
Sivas’ta, Konya’da; yerel gazeteler toplumu
bilinçlendiriyordu, toplumu ayaklandırı-
yordu, toplumu örgütlendiriyordu hatta bir-
çok gazete Konya Öğüt gazetesi gibi
Kurutuluş Savaşı mücadelesinde savaştan
kaçanları ifşa ediyordu, savaşta mücadele
eden kahramanları aynı şekilde onore 
ediyordu. 

Bu gazete sahipleri hayatları pahasına
mesleklerini yapmaya çalışırken Aydın
Doğan kendisine yazılan bir vergi cezasını
gerekçe göstererek Türkiye medyasının
yüzde 50’sinden fazlasını para karşılığı ikti-
dar yanlısı bir şirkete satmayı tercih etti.
Oysa mücadele etseydi, dik dursaydı, veya
daha başından itibaren paraya-güce yönel-
meseydi, gazeteciliğin etik değerlerine sahip
çıksaydı bugün bir kahramandı.

*
Yine, 1900’lü yılların başında ABD’nin

en büyük gazetesi olan New York Times’ın
imtiyaz sahibinin yanına, New York Belediye
Başkanı gelerek; ‘gazete kurmuşsunuz size
yardımcı olmak istiyorum’ diyor. Ciddi rek-
lam teklifi yapıyor, reklam teklifi de bugü-
nün büyük bir rakamı yani o günün yüz bin
doları gibi... Bugünün değeri ile çok yüksek
bir mevla... New York Times imtiyaz sahibi,
bu teklifi reddederek, ‘ben bu teklifi kabul
edersem sizin karşınızda gazetecilik yapa-
mam’ diyor. Aydın Doğan zihniyetindeki bir
medya patronu bu teklifi reddetmeyi bırakın
anında pazarlığa başlayıp önerilen teklifi
daha da yukarı çekerdi. 
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GÜNCEL

İBB iştiraki Şehir Hatları, 569 yıllık Haliç Tersanesi’nde tasarlanan ve üretilen Deniz Dolmuş’u
düzenlenen törenle suya indirdi. Törene katılan İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, “Bizi metrolarda
da göreceksiniz, yeni nesil metrobüslerde de göreceksiniz. Bizi deniz ulaşımında yaptığımız
yatırımlarda da göreceksiniz. Tekne alkışlanır mı? Vallahi alkışlanır” ifadelerini kullandı.

İ stanbul Büyükşehir Belediyesi
(İBB) iştiraki Şehir Hatları,
Deniz Taksilerin ardından yeni

yeni projesini hayata geçirdi. Çevre
dostu ve düşük emisyonlu, hareket
kabiliyeti ve seyir hızı yüksek, kon-
forlu gemilerin deniz ulaşımında
yer alması amacıyla Deniz Dolmuş
projesi geliştirildi. 2024 Mart
ayında 7 adet aracın tasarlanmaya
başlandığı projede 65 kişilik ekip
görev aldı. 3 adet deniz dolmuşu-
nun üretimi tamamlayan Şehir
Hatları, tarihi Haliç Tersanesi’nde
düzenlenen törenle araçları suya in-
dirdi. Törende konuşan Ekrem
İmamoğlu, “İstanbul’un taşı top-
rağı altın. Şu toprağı altın deyince,
toprağını taşını altını üstüne getir-
mek anlamına gelmiyor elbette. Al-
tını üstüne getirip alt üst olmuş bir
İstanbul asla değil. Taşı toprağı
altın deyince toprağını da makul iş-
lemek, İstanbul'un her noktasına
göz bebeğiniz gibi bakmak ve İstan-
bul'un her değerini, her özel anını,
mekanını kıymetiyle birlikte buluş-
turabilmek çok büyük bir hassasi-
yet” dedi. 

İçeriğine girmeyeceğim

Tarihi Haliç Tersanesi’ni devraldık-
ları ilk günden itibaren özel adım-
larla el aldıklarını kaydeden
İmamoğlu, “Haliç Tersanesi, bir va-
kıfla yapılan sözleşmeyle bir bilim
müzesi veya ona dönük bir eğitim
alanı diye tariflenmişti ve tasarlan-
mıştı. 600 yıla yakın yaşı olan bu
tersane kapanacaktı. Burada üretim
olmayacaktı ve başka türlü bir yo-
ruma yelken açacaktı. O yorumun
içeriğine girmeyeceğim. Şimdi

bazen bu tür alanlarda alacağınız
karar, atacağınız adım tarihin yüz-
yıllar boyu biriktirdiklerini çöpe
atmak gibi bir duruma sebep olabi-
lirdi. O bakımdan çok özenli dav-
randık. Çok özel bir çalışma
yürüttük. Buranın dünyada sadece
İstanbul'da var olan böyle bir nime-
tin yaşaması ve yaşatılmasının çok
önemli bir konu olduğunu ve bu
yaşarken, yaşatılırken şunu da bu
sahanın aynı zamanda rehabilitas-
yonunun aynı zamanda halkla bü-
tünleşmesinin, aynı zamanda
İstanbul'a yine çok özel mesajlar
vermeyi içeren bir kapsayıcılıkla
neler yapabiliriz diye ele aldık” ifa-
delerini kullandı.

Tekne alkışlanır mı?

“Aslında şehir hatları, bu dolmuş-
ları bugün ilk kez denize indirmi-
yor. Daha önce Galataport'la
yapılan sözleşmeyle Galata-
port sürecine destek olması
için Galata 1 ve Galata 2
Deniz Dolmuşlarını
oraya ring seferleri şek-
liyle yapımını yapmış
ve Galataport'un da
üretim masraflarını
karşıladığı bu kulla-
nımla ilgili süreçle-
rinde de işbirliğiyle
kurumumuza sürekli ka-
zanç sağlayan bir modeli hare-
kete geçirmiştik” diyen İmamoğlu,
“İlk etapta bu gördüğünüz dolmuş-
lar 7 adet olacak. 2024 Mart'ında
başladık. 3 adet Deniz Dolmuş üre-
timini tamamladık. 4.’sünün inşa
aşamasının sonuna geldik. Eylül
ayında bu 7 aracın tamamını

bitirmeyi hedefliyoruz. Üretimi
biten deniz dolmuşlar İstinye-Kü-
çüksu ve Beykoz-Sarıyer hatlarında
sefer yapmasını düşünüyoruz.
Deniz Dolmuş bu anlamda gerçek-
ten bizlere çok güzel bir görsellik
ama aynı zamanda çok özenli bir
hizmet sürecini sağlayacak. Yavaş
yavaş yeni aracımızın da bir tane-
sini Haliç'e şu anda indiriyoruz,
Haliç-4 isimli tekne-
miz. Tekne alkışla-
nır mı? Vallahi
alkışlanır” açıklama-
sını yaptı.  HABER
MERKEZİ

VALLAHI 
ALKIsLANIR!

Duruma neresinden bakarsanız bakın Aydın
Doğan gazeteciliği değil sanayileşmeyi, yatı-
rımı, sermayeyi, siyasi gücü ve ekonomik öz-
gürlüğü tercih etmiştir.

Ve Aydın Doğan böyle yaparak dededen ga-
zeteci olan Dinç Bilgin gibi o zamanın en büyük
medya organları Sabah ve ATV grubu medya
patronlarına da bu anlamda örnek olmuştur.

Dikkat ederseniz sadece ‘örnek’ diyorum,
nasıl bir örnek olduğuna sizler karar verin.

Ve bugün artık gazeteciler milyon dolarlar
kazanıyorlar ancak itibarları yok.

Milyon dolarlık evlerde oturuyorlar fakat
kuruş saygınlıkları yok.

Milyonlar tarafından sosyal medya takipçi-
leri var fakat üç beş tane gerçek dostlara 
sahip değiller.

Gençlere ilham vermiyorlar, halkın gözünde
inandırıcılıkları yok, gazeteler okunmuyor, tel-
evizyonlar izlenmiyor, radyolar dinlenmiyor.

Sonra suçlanan toplum oluyor.
Siz yazın şöyle adam gibi haber, atın şöyle

halkın gerçek anlamda derdini anlatan manşet,
yayınlayın televizyonlarda haber gibi haber,
görün o zaman satışları, reytingleri, itibarı.

Şimdi gazeteci televizyoncu denince ka-
muoyu ne anlıyor biliyor musunuz; kimin ada-
mısın, yandaş mısın, karşıt mısın, yağcı mısın,
yalaka mısın yoksa her an cezaevine girmeye
aday birisi misin!

Hiç kimsenin aklına bu kişi, gazeteci gibi 
gazeteci gelmez, böyle giderse gelmesi de 
çok zor.

Teşekkürler! Aydın Doğan Türk
medyasında bıraktığın 
miras için. 

Teşekkürler! Aydın Doğan
gibilerin yaptıklarını görmez-
den gelen meslektaşlarım.

Teşekkürler iyi ile kötüyü,
doğru ile yanlışı, güzel ile
çirkini ayırt etmekte çok
zorlanan okurlarımız, izle-
yicilerimiz, sosyal medya
takipçilerimiz.

Teşekkürler bu yazıyı
okuduktan sonra beğeni-
yorsa paylaşan 
okurlarımız…

GaZETECİlİK 
YErİNE GÜÇlÜ
OlMaYı TErCİH ETTİ

YÜRÜYÜŞÜMÜZÜ 
TAKİP EDECEKSİNİZ
Ekrem İmamoğlu, “Bizi metrolarda
da göreceksiniz, yeni nesil metro-
büslerde de göreceksiniz. Bizi deniz
ulaşımında yaptığımız yatırımlarda
da göreceksiniz. Bisiklet konusunda
attığımız adımları da göreceksiniz.
Birçok konuda İstanbul'un yenilikçi,
vizyoner, çevreci en düşük emis-
yona sahip, sürdürülebilir  araç tak-
viyeleriyle İstanbul'un toplu
taşımasında çok başka bir döneme
yürüyüşümüzü takip edeceksiniz.
Bütün bu çalışmaların tamamı en-
tegre bir ulaşım çalışması için yapı-
lıyor. Özellikle burada Haliç'teyiz.
Haliç boyunca karşıda tramvay var.
Tramvayla bu yakayı özellikle Be-
yoğlu sahiline dönüp Haliç kıyıla-
rında kültür sanat mekanlarını
birbirine bağlayacağımız Hop On
Hop Off  planlarımızda bu çalışma-
larımızın dahilinde. Yani oradan bir
nevi mekik dokuyarak böyle zikzak
çizerek yolcuları, turistleri her iki
yakada bulunan turistik alanlara ta-
şıyarak insanların, İstanbul'u ziyaret
eden misafirlerimizin çok daha
büyük keyif almalarını sağlıyor ola-
cağız. Yine Ortaköy Beylerbeyi -
Çengelköy arasında da ring hattı
aynı zamanda raylı sistemde hatla-
rımız açıldığında da entegre çalışa-

cak şekilde hedefliyoruz.
Boğazda indirdiğimiz

ve indireceği-
miz her türlü
hatlarımızı

deniz hatla-
rıyla buluşturduğu-
muzda deniz
hatlarının verimli-
liği bir kat daha ar-
tacağını biliyoruz.

Bu attığımız adımla-
rın İstanbul'umuza
hayırlı uğurlu olma-

sını diliyoruz”
dedi. 

Karavanlar
Kaldırıldı
Maltepe Sahili'ndeki kamuya açık alanlarda park halinde olan
ve tebligat gönderilmesine rağmen kaldırılmayan karavanlar
İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB) ve Maltepe Belediyesi
ekiplerince çekilerek Yediemin Otoparkına götürüldü

İstanbulBüyükşehir Belediyesi
(İBB), bir süre önce sahil şeri-
dindeki kamuya açık alanlarda

uzun süreli park halinde olan karavanların
çekilmesi için ihbarda bulunmuştu. Yazılı
ihtarın ardından 5 Temmuz Cuma günü
Maltepe Belediyesi de sahil şeridindeki
ceplerde park halindeki araçlara tebligat
astı. Uyarılara rağmen kaldırılmayan kara-
vanlar, İBB ve Maltepe Belediyesi ekiple-
rince çekilerek Yediemin Otoparklarına
götürüldü.

Hepsi işgalci

Karavanını sahil şeridinde park eden bir
kişi, "İçinde yaşayanlar var yaşamayanlar
var. 20 tane karavan varsa içlerinden bi-
rinde yaşayan var. Diğerlerinin hepsi iş-
galci. Benim gözümde de işgalci.
Karavancı olarak ben tavsiye etmiyorum.
Ben yaşıyorum. Bunlar bırakıyorlar senede
bir kere geliyorlar, ayda 1 kere geliyorlar.
Ben şimdi molamı verdim. Arabamın ek-

siklerini gideriyorum. Basıp Egeye doğru
gidiyorum. Seyir halindeyim onun için ba-
şındayım. Başında olmayanlar düşünsün.
Eğer karavan alacak arkadaşlar varsa
içinde kalmıyorsanız problem orada" dedi.

Parasını ödeyelim

Karavan sahibi Özgür Merhemci ise "Bizi
zaten işgalci yaptılar sağ olsunlar. Ben de
diyorum ki o zaman ücretli yapın parasını
ödeyelim. Orhangazi Parkına gidelim diyo-
ruz. Günlük 400 lira diyorlar. Abonman
yapalım diyoruz 'yer yok' diyorlar. Biz de ne
yapacağımızı şaşırdık. Gördüğünüz gibi
çekiyorlar milletin malını gasbediyorlar res-
men kırarak dökerek. Götüreceğiz bir yere
koyacağız bakalım. Karavan parkı yapılıyor
ama şu anda 400-500 kişi sırada bekliyor-
muş. Yer göstermek yok. Göl kenarına gi-
deriz Jandarma gelir, ormana gideriz
ormancı gelir. Buraya geliriz zabıta gelir.
Nereye koyacağız biz bunları” diye 
konuştu.  DHA
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Ü sküdar Üniversitesi Kurucu Rek-
törü, Psikiyatrist Prof. Dr. Nevzat
Tarhan, kurtulamadığımız korkular

konusunu değerlendirdi.  Prof. Dr. Nevzat
Tarhan, korku, kaygı ve sıkıntı gibi duygula-
rın, insanın bedensel bütünlüğü bozuldu-
ğunda ağrı hissetmesi veya kas ve eklem
gerilimi yaşaması gibi, psikolojik bütünlüğü
bozulduğunda da ortaya çıktığını ifade ede-
rek, “Bu nedenle, korkuya ‘psychic pain’ yani
‘psikolojik ağrı’ diyenler var. Korku, kişinin
kendini tehlikede hissettiği durumlarda or-
taya çıkan doğal bir duygu. İlk korku duy-
gusu, bir çocuğun doğar doğmaz yaşadığı ilk
duygudur.” dedi. Hayvanlarda korku duygu-
sunun genetik olarak kodlandığını dile geti-
ren Prof. Dr. Tarhan, “Mesela bir aslan kendi
alanında korkusuzdur. Ama tehlikede hisset-
tiği zaman, etrafını çakallar sararsa, tek ba-
şına kalırsa, yaralanacağım diye o koca aslan
kaçar. Bu korku duygusudur.” diye konuştu.

İnsanın dört temel korkusu var

İnsanın, özgür iradesiyle yemek, içmek, üre-
mek ve barınmaktan öteye giderek kendini
geliştirme, ilerleme, olayları analiz etme, gele-
cekle ilgilenme ve geçmişle yüzleşme gibi en-
dişeler taşıdığını kaydeden Prof. Dr. Tarhan,
“Bu endişeler korku duygusunu ortaya çıkarı-
yor. Ünlü psikiyatrist Yalom'un belirttiği gibi,
insanın dört temel korkusu vardır: anlamsız-
lık korkusu, belirsizlik korkusu, yalnızlık kor-
kusu ve ölüm korkusu. Bu korkular, tüm
insanlarda ortak olup diğer canlılarda bulun-
maz.” dedi. Korku hissinin, nesne veya olay-

dan ziyade, kişilerin bu nesne veya olaya ver-
diği anlamdan kaynaklandığını dile getiren
Prof. Dr. Tarhan, Sri Lanka'da "intihar otu"
olarak bilinen bir otu, çiğneyen kişilerin
ölümden korkmamaya başladığını, bu kişiler,
korkusuzca tehlikeli davranışlar sergileyebil-
diğini anlattı.

Anne ve baba bile kullanıyor 

Filozof Spinoza'nın belirttiği gibi, korku duy-
gusunun diktatörler tarafından sıkça kullanı-
lan bir araç olduğunu vurgulayan Prof. Dr.
Tarhan, Spinoza’nın, "Bir siyasi iktidar kor-
kuyu meşrulaştırma aracı olarak kullanır" di-
yerek, diktatörlerin insanları sindirmek ve
kontrol etmek için korkuyu politize ettiğini,
aynı durumun aile içinde de görülebildiğini;
anne veya babanın, kendi liderliğini meşru-
laştırmak için korkuyu kullanabildiğini,
bunun korkunun kötüye kullanılması oldu-
ğunu söyledi. Korkunun, yenilikçilik, girişim-
cilik ve keşfetmenin önündeki en büyük
engellerden biri olduğunu da kaydeden Prof.
Dr. Tarhan, “İnsanların özgürleşmesinin
önündeki en büyük engel de özgürlük korku-
sudur. İnsan, özgür olmaktan korkar ve bu
korku, onu köleliğe teslim eder. Asıl esaret,
kişinin korktuğu zaman mücadeleden vaz-
geçmesidir. Korku, insanı pasifleştirir ve onu
ilerlemekten alıkoyar.” diye konuştu.

Korku hissini tehdit olarak görmeyin

Prof. Dr. Nevzat Tarhan, yılan veya akrep
korkusu gibi bazı korkuların genetik kökenli
olduğuna işaret ederek, bu tür korkuların, bu

canlıları hiç görmemiş olanlarda bile mevcut
olduğunu söyledi.Yükseklik korkusunun da
genetik eğilime sahip bir korku olduğuna dik-
kat çeken Prof. Dr. Tarhan, “Çocuklarda bu
korku hemen ortaya çıkmasa da zamanla ge-
lişebilir. Genetik kökenli olduğuna dair kesin
bir gen tanımlanmamış olsa da bu tür korku-
ların genetik olması gerektiği düşünülüyor.”
dedi. Korkuyu yaşayan kişinin, onunla ilgili
oluşturduğu düşüncelerle korkusunu yönete-
bileceğini ifade eden Prof. Dr. Tarhan,
“Korku hissini bir tehdit olarak görmemek
gerekir.” Şeklinde konuştu.

Korku herkes için özel bir duygu 

Prof. Dr. Nevzat Tarhan, korkunun, korkuyla
yaşadığına vurgu yaparak, korkunun hayvan-
lar tarafından hissedildiğini dile getirerek,
“Korku, ayna nöronlar aracılığıyla diğer can-
lılara iletilir. İnsanlar korktuğunda, karşıların-
daki kişi veya hayvan bu korkuyu ‘okur’ ve
buna göre tepki verir. Hayvanlar da korkuyu
algılama konusunda duyarlıdır ve bu nedenle
korku hem insanlar hem de hayvanlar için
önemli bir duygu olarak karşımıza çıkar.”
dedi.

Çocukları etkiliyor 

Yeni yürümeye başlayan bir çocuğun gölge-
sinden korkabileceğini ancak anne ve babası-
nın soğukkanlı tutumları sayesinde
korkmamayı öğreneceğini ifade eden Prof.
Dr. Tarhan, “Çocuklar çevrelerini ve büyükle-
rini referans alarak öğrenirler, bu nedenle
korkuyu da bu şekilde öğrenirler. Anne ve ba-

banın tutumları bu konuda çok önemlidir.
Örneğin, çocuk anne ve babasıyla birlikte
korkunç bir video izlerse, tek başına oldu-
ğunda videodaki şeylerin ekrandan çıkıp ona
saldıracağını düşünebilir. Ancak, yanında
anne ve babası varsa ve onlar sakin kalırsa,
çocuk da sakin kalır. Bu nedenle çocuklarda
korku anne babanın tepkilerine göre şekille-
nir.” diye konuştu.

Savaş ya da kaç tepkisi

“İnsanlar korku veya tehlikeyle karşılaştıkla-
rında "savaş ya da kaç" tepkisi verirler. Bu
tepki, vücudun stres altında nasıl davranaca-
ğını belirler. Eğer bir kişi tehlikeyi yönetebile-

cekse ve stres altında soğukkanlı kalma bece-
risine sahipse, bu korkuyu soğukkanlı bir şe-
kilde yönetebilir.” diyen Prof. Dr. Nevzat
Tarhan, İslam alimi İmam-ı Azam'ın talebe-
leriyle yürürken uzun boynuzlu bir öküzle
karşılaştığı ve yolunu değiştirdiğini, hocanın
korkup korkmadığı sorulduğunda, "Onun
boynuzu varsa benim de aklım var" dediğini
anlatarak, bunun, aklı kullanarak korkuyu
yönetmek olduğunu söyledi. Kontrol edilebi-
lir korkuların vücutta ciddi reaksiyonlar yap-
madığını dile getiren Prof. Dr. Tarhan,
“Kontrol edilemeyen korkularda göz bebek-
leri büyüyor, damar direnci artıyor, tansiyon
yükseliyor. Sık sık nefes alıyor, oksijen yükse-
liyor, glikoz kana karışıyor, kan yağları karışı-
yor, kaslar kasılıyor, savaş durumuna geçiyor.
Tansiyonu düşerse düşüp bayılıyor. Korku-
nun hastalık haline gelmiş hali kaygı ve panik
bozukluğu.” dedi. Prof. Dr. Nevzat Tarhan,
korkularla başa çıkmak için geliştirilen fikirle-
rin oldukça önemli olduğunu kaydederek,
“Korkuyu yönetmek, problemi iki farklı yak-
laşımla ele almayı gerektirir; probleme odaklı
baş etme yöntemi ve duygusal rahatlamaya
yönelik baş etme yöntemi. Probleme odaklı
baş etme yönteminde kişi, problemi çözmeye
çalışır ve korkuyu ortadan kaldıracak davra-
nışlar geliştirir. Bu, genellikle en çok tavsiye
edilen yöntemdir. Ancak, bazı durumlar
kontrol edilemez ve çözülemez nitelikte ola-
bilir, örneğin ölüm korkusu. Bu tür büyük
problemler karşısında, duygusal rahatlamaya
yönelik baş etme yöntemi devreye girer.” 
diye konuştu. HABER MERKEZİ
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Psikiyatrist Prof. Dr. Nevzat Tarhan, korkularla başa çıkmak için
önce onları tanımak, sonra çözüm odaklı veya duygusal rahatlama
odaklı yaklaşımlar geliştirmek gerektiğini hatırlatıyor. Korku 
duygusunun diktatörler tarafından sıkça kullanılan bir araç
olduğunu vurgulayan Prof. Dr. Tarhan, anne veya babanın da kendi 
liderliğini meşrulaştırmak için korkuyu kullanabildiğini belirtti

Psikiyatrist
Prof. Dr.
Nevzat 
Tarhan



SASKIN!

C umartesi günü seçilen Mesud Pe-
zeşkiyan, İran'da reformcu olarak
tanımlanan siyasi kanatta yer

alan son cumhurbaşkanının 19 yıl önceki
iktidarı sırasında sağlık bakanıydı. O za-
mandan beri reformcular cumhurbaşkan-
lığı yarışlarında kısıtlamalarla karşı karşıya
kaldı. Pezeşkiyan'ın kendisi bile onlar için
ideal aday değildi. Ancak reformcular
şanslarının zayıf olduğunu anlayınca, tüm
güçleriyle bu fırsatı değerlendirmek 
istediler.

Neden beklenmeyen bir sonuçtu?

İran anayasasına göre, tüm cumhurbaş-
kanı adayları güçlü Muhafız Konseyi ta-
rafından yürütülen bir inceleme
sürecinden geçerek onaylanıyor. Konsey,
1997'den 2005'e kadar yönetimde olan re-
formculara karşı önyargılı olmakla suçla-
nıyor. Reformcular, son üç seçimde tüm
yüksek profilli adaylarının Konsey tarafın-
dan diskalifiye edildiğinden şikayetçi ol-
muştu. Yalnızca daha az tanınan adayları
seçimlere katılma şansı buldu. Dolayısıyla
muhafazakar rakiplerine karşı eşit olma-
yan koşullarda yarışırken seçimi kazan-
maları mümkün olmamıştı. Eski
cumhurbaşkanı İbrahim Reisi 19 Mayıs'ta
gerçekleşen helikopter kazasında hayatını
kaybettiğinden bu yana çok sayıda kişi
benzer bir senaryoya hazırlanıyordu. Mu-
hafız Konseyi'nin 9 Haziran'da inceleme
sonuçlarını açıklamasından sonra bile re-
formistlerin iyi performans göstereceğine
dair beklentiler oldukça düşüktü. Mesud
Pezeşkiyan, dışında yarışan tüm adaylar
statükoyu savunan ilkeci kanattandı.
İran'ın Dini Lideri Ali Hamaney de bu
gruptan geliyordu ve bu nedenle İran
Devrim Muhafızları Ordusu (IRGC) re-
formistlerden çok ilkecilere daha yakındı.

Ciddi bir direniş vardı

Ülkede son yıllarda ilkeciler, medyada
"homojenleştirme" olarak bilinen koordi-
neli bir süreçle reformcuları iktidardan
uzaklaştırdı. Bu süreçte Hamaney'i des-
teklemeyen herhangi birinin yerine muha-
fazakar bir başkası getiriliyordu. Bunların
bir sonucu olarak 2009'da reformistlerin
cumhurbaşkanlığı seçimlerine hile karıştı-
rıldığını iddia etmesi ve milyonlarca kişi-
nin sokaklara dökülmesiyle ciddi bir
direniş başladı. Devrim Muhafızları bu
protestoları şiddetle bastırdı. İbrahim
Reisi 2021'de cumhurbaşkanlığı seçimini
kazandığında bazı yorumcular sürecin ta-
mamlandığını ilan etti. İran tamamiyle,

kendilerine Devrim Cephesi adını veren ve
dini liderle benzer düşüncelere sahip mu-
hafazakarların kontrolü altına girmişti.
Reisi, Hamaney'in hem iç hem de dış poli-
tikadaki prensiplerini benimsiyordu. Ha-
maney, kendine yeten bir ekonomi için
çabalamanın yanı sıra Çin ve Rusya ile
çok daha yakın ilişkiler geliştirmek gerekti-
ğine inanıyor. Elbette, topluma yönelik
daha fazla "İslami" kısıtlamalar politikala-
rının önemli bir dayanağıydı, bu da kadın-
lara daha sert muamele anlamına
geliyordu. Bu, Eylül 2022'de genç bir ka-
dının gözaltında ölümü sonrasında
İran'da tüm "İslam Cumhuriyeti" rejimine
karşı en büyük halk muhalefetinin patlak
vermesiyle sonuçlandı. İktidarın tepkisi
2009'daki protestolardan çok daha şiddet-
liydi. İnsan hakları örgütlerine göre, yakla-
şık altı ay süren sokak protestoları
sırasında, 60'tan fazlası 18 yaş altındakiler
olmak üzere 500'den fazla kişi öldürüldü.
2022-2023'teki rejim karşıtı protestoların
ardından sansür, toplu tutuklamalar, genç
protestoculara yönelik davalar görüldü;
hatta bunların dördü idam edildi. Bu tür
siyasi baskılar sonucunda sokak gösteri-
leri durdu. Aynı zamanda, rejimin ülke dı-
şındaki laik muhalefeti örgütlenmeyi
başaramadı ve bunun yerine şiddetli reka-
bet ve anlaşmazlıklara sürüklendi. Rejim
kurulduğu 1979'dan bu yana karşılaştığı
en ciddi varoluşsal tehdidi başarıyla 
savmıştı.

Boykot çağrıları

Hamaney, kendine yeten bir ekonomi için
çabalamanın yanı sıra Çin ve Rusya ile
çok daha yakın ilişkiler geliştirmek gerekti-
ğine inanıyor. Ancak son kitlesel protesto
dalgasının ardından yaşanan sükunet sa-
dece görüntüdeydi. Ağır baskının yarattığı
öfkenin yanı sıra ekonomik sıkıntılar da
önemli memnuniyetsizlik kaynaklarından
biriydi. Bu nedenle eski cumhurbaşkanı-
nın kaza haberiyle gelen seçimler rejim
için bir kabustu. İtirazlarını dile getireme-
yen insanlar ve aralarında Nobel ödüllü
Narges Mohammadi'nin de bulunduğu
hapisteki pek çok önemli muhalif için
seçim, boykotlarını ortaya koyabilecekleri
barışçıl bir alan gibi görünüyordu. Yine de
reformcular, özellikle de eski cumhurbaş-
kanı Muhammed Hatemi gibi üst düzey
isimler, pasif kalma yönündeki son seçim
taktiğini değiştirmeye ve Mesud Pezeşki-
yan'ı coşkuyla desteklemeye karar verdiler.
Böylece seçim ilk etapta insanları oy ver-
meye çağıranlarla boykotu destekleyenler

arasında bir katılım mücadelesine dön-
üştü. Sonuç, ülke tarihindeki cumhurbaş-
kanlığı seçimleri arasında en düşük
seçmen katılımı oldu. Katılım yüzde 40 ile
sınırlıydı ve hiçbir adayın seçimi kazan-
mak için gerekli yüzde 50 oy oranının ge-
çememesi nedeniyle ikinci tura gidildi.
Yarış, Mesud Pezeşkiyan ve tanınmış mu-
hafazakar Said Celili arasındaydı. Celi-
li'nin görüşlerinin İran'ın dini lideriyle ne
kadar yakın olduğu hakkındaki tüm ko-
nuşmalara ve hatta seçimin güvenilirliğine
ilişkin spekülasyonlara rağmen, Pezeşki-
yan Cumartesi günü İran'ın yeni cumhur-
başkanı oldu.

Pezeşkiyan ne vadediyor?

Pezeşkiyan'ın seçim stratejisinin özü, mu-
hafazakarların Batı karşıtı dış politikasına
saldırmaktı. Reformcu politikacıların yanı
sıra, 2015 yılında yapılan tarihi bir anlaş-
mayla nükleer müzakereleri savunan ülke-
nin eski dışişleri bakanı Muhammed
Cevad Zarif'i de saflarına kattı. Pezeşki-
yan, manifestosunda Zarif'le birlikte, dış
politikasının "Batı ya da Doğu karşıtı" ol-
mayacağını ilan etti. Her iki isim de Rei-
si'nin ülkeyi Rusya ve Çin'e yakınlaştırma
politikalarını eleştirdi. Ülkenin nükleer çık-
mazına bir çözüm bulmak ve yaptırımları
hafifletmek için Batı ile müzakereler yo-
luyla ekonomik krizi çözebilecek tek grup
olduklarında ısrar etti. Hem Celili hem de
ülkenin dini lideri Hamaney bu fikirleri
eleştirdi. Hamaney, ABD ile daha dostane
ilişkiler yoluyla refah elde edileceğine ina-
nanları "aldatılmış" olarak nitelendirdi.
Hamaney'in anayasal yetkisi ve uluslar-
arası ilişkilere olan kişisel ilgisi nedeniyle
dış politikaya ilişkin görüşleri oldukça
önemli görülüyor. Pezeşkiyan, İran'da
cumhurbaşkanının dış politikayı yeniden
yönlendirme yetkisine sahip olmadığını
söyleyen boykot kampanyası nedeniyle
önemli bir meydan okumayla karşı kar-
şıya kaldı. İran'ın bölgedeki politikalarına
yön veren en önemli araçlarından biri de
Devrim Muhafızları'nın dış kolu olan
Kudüs Gücü. Cumhurbaşkanının bu
güç üzerinde doğrudan bir kont-
rolü yok. Emirleri yalnızca
İran'ın dini liderinden alıyorlar.
7 Ekim sonrasında İran'ın
Ortadoğu'daki yapılan-
ması ve İran güçlerinin
Lübnan, Suriye ve
Irak gibi ülkelerdeki
faaliyetleriyle ilgili
değişiklik yap-

mak daha da zorlu hale geldi.

Filistin politikası değişebilir mi?

İran, son sekiz aydır Hamas'ın bölgedeki
ana destekçisi oldu. Yemen'deki Husiler
gibi müttefikleri, İsrail ve Batı çıkarlarına
zarar vermek için Kızıldeniz'deki ticaret
yoluna saldırılar düzenledi. Hatta İran
Devrim Muhafızları doğrudan İsrail'e sal-
dırdı. Bu, iki ülke arasında benzeri görül-
memiş bir gerilimdi. Buna karşın İran'da
cumhurbaşkanı en üst düzey diplomat ve
sadece kendi ofisi değil, dışişleri bakanlığı
da politikaların uygulanması ve hatta şe-
killendirilmesinde halen önemli bir rol oy-
nuyor. Bunun yanında vizyonlarını siyasi
lobicilik yoluyla zorlama şansına sahipler.
Dahası, iktidar kamusal söylemi önemli
ölçüde etkileyebilir ve Hamaney'in tutu-
muyla yüzde 100 uyumlu olmayabilecek
politikaları destekleyebilir. Bu tür nüans-
lar, reformistlerin vadettiklerini yerine ge-
tirmeleri ve Pezeşkiyan'ın deyimiyle
"ülkenin dört bir yanında katı görüşlüler
tarafından örülmüş duvarlar"ı yıkmaları
için tek şans olabilir. Ancak önceki re-
formcu yönetimin aksine, bu kez daha
özgür ve demokratik bir toplum
vaadi neredeyse yok denecek
kadar az. Reformcular, önde
gelen düşünürlerin suikaste
uğraması, gazetelerin kapa-
tılması ve siyasi savunu-
cularının toplu
davalara maruz kal-
ması gibi ciddi si-
yasi baskılarla
karşı karşıya
kaldı.
HABER
MER-
KEZİ
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Le Pen hakkında
soruşturma başlatıldı
Fransız aşırı sağcı lider Marine Le Pen hakkında,
2022'deki seçim kampanyasının "yasa dışı finanse
edildiği" gerekçesiyle adli soruşturma başlatıldı

BFMTV kanalının adli kaynaklara da-
yandırdığı habere göre Paris Savcı-
lığı, aşırı sağcı Ulusal Birlik (RN)

partisi lideri Le Pen hakkında, 2022 cumhurbaş-
kanı seçimleri için yürüttüğü kampanyanın "yasa
dışı finanse edildiği" şüphesiyle soruşturma baş-
lattı. Soruşturma kararı, her seçim sırasında

adayların faturalarla desteklenen kampanya he-
saplarını inceleyerek limitler dahilinde kalıp kal-
madıklarını kontrol eden komisyon tarafından
Nisan 2024'te hazırlanan rapor üzerine alındı.
Fransa'da 2022'de Cumhurbaşkanı Emmanuel
Macron, seçimi ikinci turda Le Pen karşısında
yüzde 58,55 oy oranıyla kazanmıştı. AA

IRAN 

İran'da Dini Liderlik, Muhafız Konseyi ve Yüksek
Milli Güvenlik Kurulu gibi önemli merkezi güçler üze-
rinde nüfuzları yok. Bağımsız seçim yapamazlar, san-

sür yasalarını değiştiremezler veya ahlak polisini kontrol
edemezler. Pezeşkiyan, 62 milyon seçmenin yaklaşık 16
milyonunun oyunu alarak kazandı. 13 milyondan fazla

kişiyse İran'ın çıkarlarını güvence altına almak için
daha da Batı karşıtı olması gerektiğini savunan
daha radikal rakibi Said Celili'ye oy verdi. Bu,

Pezeşkiyan'ın değişim konusundaki yet-
kisini değerlendirirken önemli bir

gerçek olarak duruyor.

Değişim 
konusunda yetkili

Gürcistan’ın
AB süreci
askıya alındı
Tartışmalara neden olan "yabancı etkinin şeffaflığı"
yasasını yürürlüğe koyan Gürcistan'ın, Avrupa Birliği'ne
(AB) katılım sürecinin durdurulduğu bildirildi

AB'nin Gürcistan
Delegasyonunun
X hesabından yap-

tığı paylaşıma göre, Birliğin
Gürcistan Büyükelçisi Pawel
Herczynski, başkent Tiflis'te
katıldığı etkinlikte ülkenin
AB'ye katılım süreci hakkında
açıklamalarda bulundu.
"Maalesef Gürcistan'ın AB'ye
katılım süreci şimdilik durdu-
rulmuştur." açıklamasını
yapan Herczynski, bu kararın,
son yapılan AB Liderler Zirve-
si'ne katılan liderlerce alındı-
ğını bildirdi. Herczynski, karar
kapsamında AB'nin Gürcis-
tan'a yönelik 2024 yılı için 30
milyon avroluk mali yardımın
da dondurulduğunu belirterek
"Durumun daha da kötüleş-
mesi halinde başka tedbirler
de düşünülüyor." ifadesini kul-
landı. Büyükelçi, "AB-Gürcis-
tan ilişkilerinin tüm
zamanların en yüksek seviye-
sinde olabilecekken bu kadar
düşük bir noktada olduğunu
görmek üzücü." değerlendir-
mesinde bulundu.

Gürcistan'da 
protestolar vardı

"Yabancı etkinin şeffaflığı"
yasa tasarısının nisanda Parla-
mento'ya sunulmasının ardın-
dan Gürcistan'da gösteriler

başlamıştı. Yasal düzenleme,
fonlarının yüzde 20'sinden
fazlasını yurt dışından alan
Gürcistan'daki kuruluşların
"yabancı bir gücün çıkarlarını
gözeten organizasyon" olarak
kaydolmalarını, aksi halde
para cezalarıyla karşı karşıya
kalmalarını öngörüyordu. İkti-
dardaki Gürcü Hayali Partisi-
nin nisanda sunduğu ve
Parlamento'da 14 Mayıs'ta ya-
pılan oylamada kabul edilen
yasa tasarısı, 18 Mayıs'ta
Cumhurbaşkanı Salome Zu-
rabişvili tarafından veto edil-
mişti. Tasarının, 28 Mayıs'ta
yapılan oylamada 4'e karşı 84
oyla tekrar kabul edilmesiyle
Zurabişvili'nin vetosu aşıl-
mıştı. AB-Gürcistan arasın-
daki ilişkileri de bu yasasının
yürürlüğe girmesiyle gerilmiş,
AB yetkilileri yasanın geri çe-
kilmesi için birçok kez çağrı
yapmıştı.AB Dış İlişkiler ve
Güvenlik Politikası Yüksek
Temsilcisi Josep Borrell, 24
Haziran'da, Gürcü hükümeti-
nin politikalarına bu doğrul-
tuda devam etmesi halinde
"ülkenin AB üyeliğinin risk al-
tında olduğu" uyarısında bu-
lunmuştu. Mart 2022'de AB
üyeliği için başvuran Gürcis-
tan'a aday ülke statüsü Aralık
2023'de verilmişti. AA

Biden ile
dalga geçti

Eski ABD Başkanı ve Cumhuriyetçi Parti'nin kasım seçimlerindeki adayı Donald 
Trump, “Adaylıktan baskı yoluyla çekilmek kabullenilmesi zor bir şey”

değerlendirmesinde bulunarak, Başkan Joe Biden'ın adaylıktan çekilmeyeceğini belirtti
Trump,

Fox
News'e ver-

diği röpor-
tajda,
Demokrat Parti
içinden gelen
bazı itirazlara
rağmen Bi-
den'ın adaylık-
tan
çekilmeyece-

ğini kaydetti. Biden için "Bence
adaylıkta kalabilir. Kimse (zorlamayla)

adaylıktan çekilmeyi istemez. Uzun bir
süre kendini kötü hissedecek. Adaylıktan

baskı yoluyla çekilmek kabullenilmesi zor bir
şey." diyen Trump, Biden'ın adaylığına itiraz eden

Demokrat Partililerin ABD Anayasasında başkanın
ehliyetsizliği durumunda izlenecek adımları düzenle-

yen "25. Değişikliği" kullanarak bunu yapabileceğini
söyledi. Trump, "25. Değişikliği kullanmadıkları sürece,
(Biden) bütün güce sahip. Delegeler onda, çekilmek zo-
runda değil. (Biden'ı) Adaylıktan çıkarmak için ellerinden
gelen hiçbir şey yok. Bu yüzden de aday kalacak." diye
konuştu. Biden'ın adaylıktan çekilmesi veya çekilmeye
zorlanması halinde demokratların adayının Başkan Yar-
dımcısı Kamala Harris olacağını yineleyen Trump, Har-
ris için "Bence beceriksiz biri. Sınırdan o sorumluydu,
hiç orada bulunmadı ve iyi bir iş çıkarmadı. Birçok
şeyde iyi iş çıkarmadı." değerlendirmesini yaptı.

Biden çok eleştiri almıştı

Başkan Biden, Trump ile 27 Haziran'da yaptığı canlı
yayın tartışmasında ikinci dönem adaylığında yaşı konu-
sunda duyulan kaygıları giderecek performans sergile-
yememiş, program sonrası yoğun eleştirilere maruz
kalmıştı. ABD Kongresi Temsilciler Meclisinin Demokrat
üyesi Lloyd Doggett, 2 Temmuz'da Biden'a "başkanlık
yarışından çekilmesi" çağrısı yaparak Biden'a adaylıktan 

çekilmesi çağrısı yapan ilk Demokrat Partili Kongre
üyesi olmuştu. Beyaz Saray 3 Temmuz'da, Biden'ın baş-
kanlık yarışından "kesinlikle" çekilmeyeceğini bildir-
mişti. Trump ise 4 Temmuz'da, canlı yayın
tartışmasındaki performansını eleştirdiği rakibi Biden'ın
"yarıştan çekileceğini" öne sürmüştü. Biden, Kongre'deki
demokratlara dün gönderdiği mektupta, sağlığı ile ilgili
tartışmaları ve adaylıktan çekilme çağrılarını reddetmiş,
Trump'ı "yenmekte kararlı" olduğunu kaydetmişti.

ABD Anayasasındaki 25. değişiklik

ABD Anayasasına 1967'de kabul edilen 25. Değişiklik,
başkanın ehliyetsizliği, ölümü, istifası gibi durumlarda
izlenecek adımları düzenliyor. Buna göre, yasa ile be-
lirlenen bazı yetkililer, başkanın "yetki ve görevini ye-
rine getiremeyecek durumda olduğunu" Temsilciler
Meclisi Başkanı ve Senato Geçici Başkanına yazılı
olarak bildirdiklerinde başkan yardımcısının başkana
vekaleten bu makamın yetki ve görevlerini üstlenmesi
öngörülüyor. AA

İran'da
cumhurbaşkanlığı,
50 günden kısa bir
süre içinde katı ve

Batı karşıtı bir
isimden reformcu

bir isme geçti. 
Bu, seçim
öncesinde 
pek olası 

görünmüyordu
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HAZIRLAYAN: 
AYNUR CİHAN / SEMANUR POLAT

HABER-DİZİ-SİNEMA-YARIŞMA-SPOR-SİYASET 

07:00 A'dan Z'ye
08:00 A'dan Z'ye
09:00 Gündem
10:00 Gündem
11:00 Gündem
12:00 Gün Ortası
13:00 Gün Ortası
14:00 Bugün
15:00 Bugün
16:00 Günlük
17:00 Günlük
18:00 Ana Haber
20:45 Akıl Çemberi

04:30 Türk Müziği
05:30 Erkenci Kuş
07:00 Ateşböceği
09:00 Ada Masalı
11:00 Dolunay
13:30 Yüksek Sosyete
16:15 Erkenci Kuş
19:00 Star Haber
20:00 Servet Operasyonu
22:30 Servet Operasyonu

07:00 Günaydın Türkiye
10:00 Yeni Gün
11:30 Gündem Ekonomi
11:58 Dijital Para
12:00 Gün Ortası
12:45 Spor Bülteni
15:00 Günün İçinden
15:35 Dijital Para
17:45 Gündem
18:40 Haber Bülteni
19:00 Gündem
19:45 Ana Haber
21:00 Çözen Kazanır
21:30 Gündem Özel
23:30 Yakup Sağlam ile Her Gece

04:00 5N 1K
04:30 Çatı Katı Aşk
07:00 Öyle Bir Geçer 
Zaman Ki
09:00 Neler Oluyor Hayatta
11:00 Magazin D Yaz
12:00 Kanal D Haber Gün
Arası
13:00 İnci Taneleri
16:00 Arka Sokaklar
19:00 Kanal D Ana Haber
20:00 Yalan

03:25 Kaçak
05:45 Bir Küçük 
Gün Işığı
08:00Kahvaltı Haberleri
10:00 Sen Anlat Karadeniz
13:00 Gün Ortası
15:00 Görevimiz Tatil
16:00 Kardeşlerim
19:00 ATV Ana Haber
20:00 Çin Seddi
22:00 Denizde Dehşet
23:50 Zorlu Operasyon

03:30 Son Yaz
05:45 Fatih Ürek ile 
Gelin Görümce
08:30 Çalar Saat
10:00 Şevkat Yerimdar
13:00 Kirli Sepeti
14:00 Recep İvedik 3
16:30 Fatih Ürek ile Gelin
Görümce
19:00 NOW Ana Haber
20:00 Tolgshow Filtresiz
22:00 Tolgshow Filtresiz

00:15 MasterChef 
Türkiye
02:30 Çarkıfelek
04:30 Doğduğun Ev Kaderindir
06:00 Dizi
07:15 8'de Sağlık
08:30 Doğduğun Ev Kaderindir
09:45 MasterChef Türkiye
13:45 Gazete Magazin Yaz
15:45 Çarkıfelek
20:00 MasterChef Türkiye

06:00 Gün Başlıyor
09:00 Para Gündem
11:30 HT Spor Gündem
12:00 Gün Ortası
13:45 Spor Bülteni
14:00 Haber Hattı
15:30 HT Spor Aktüel
16:00 HT 360
18:00 Ana Haber Bülteni
20:00 Enine Boyuna
23:00 Mesut Yar ile Gece Hattı

06:00 Gün Uyanıyor
09:00 Günün Rotası
12:00 Haberde Gün Ortası
14:00 Güne Bakış
15:30 Devrim Tosunoğlu ile
Özel Dosya
16:00 Haberin İçinden
18:00 Osman Kenan Çapoğlu
ile Ana Haber Bülteni
19:30 Alfapetek
20:45 Özgür İfade
23:45 Alfapetek

03:00 Her Şey Çok 
Güzel Olacak
04:45 Kadifeden Kesesi
06:00 Aşk Laftan Anlamaz
09:30 Bir Şansım Olsa
12:00 Sandık Kokusu
15:00 Kızılcık Şerbeti
18:30 Show Ana Haber
20:00 Güldür Güldür Show
23:45 Dinozor Avı

02:15 Alparslan: 
Büyük Selçuklu
04:30 Kod Adı Kırlangıç
05:50 Uğurlugiller
06:20 Kalk Gidelim
09:20 Kasaba Doktoru
12:50 Lingo
14:30 Gönül Dağı
19:00 Ana Haber
19:55 İddiaların Aksine

06:00 Haber Bülteni
07:00 Güne Başlarken
08:45 Bambaşka Sohbetler
10:00 Haber Merkezi
11:40 Laf Aramızda
14:00 Öğle Bülteni
15:50 Hayat Bir Sanat
16:35 NTV'ye Sorun 
Çalışma Hayatı
17:35 Gece Gündüz

S on olarak "Ya Çok Sever-
sen" dizisinde Kerem Bürsin
ile rol alan güzel oyuncu

Hafsanur Sancaktutan, paylaşım-
ları ve açıklamalarıyla sık sık
adından söz ettiriyor. Önceki gün
katıldığı bir davette, özel hayatıyla
ilgili yaptığı açıklama ise dikkat-
leri üzerine çekti.

Burayı silin

Adı son olarak basketbolcu Mahir
Ağva ile anılan oyuncuya, "Ara-
mızda Kalmasın" programının mu-
habiri "Hayatınızda biri var mı?"

sorusunu yöneltti. Sancaktutan, bu
soruya "Kimse yok" yanıtını verdi.
Muhabirin "Neden?" sorusuna ise
oyuncu sessiz kalamayıp, esprili bir
şekilde "Yok yani, ortalıkta kalmadı
adam" cevabını verdi. Verdiği ce-
vaba kendisi de şaşıran Sancaktu-
tan, hemen ardından gülerek
"Burayı silin" diyerek durumu topar-
lamaya çalıştı. Hafsanur Sancaktu-
tan'ın samimi ve esprili açıklaması,
sosyal medyada kısa sürede büyük
ilgi gördü. Ünlü oyuncu, rol aldığı
projeler kadar özel hayatıyla da 
sık sık gündeme geliyor.

Oyuncu mutlu
İse OynAr!

Ortalıkta
adam kalmadı

Son dönemde Uraz Kaygılaroğlu’nun 'Aşık
Shakespeare' oyunundaki erkek meslektaşıyla
öpüştüğü sahne hakkında çıkan tartışmalar,
birçok ünlü oyuncunun gündemine oturdu.
Bu kez, konuyla ilgili açıklama yapan isim
Tuba Büyüküstün oldu. Tuba Büyüküstün,
Kaygılaroğlu'nun sahnesiyle ilgili olarak hem

meslektaşına destek verdi hem de eleştirileri
yanıtladı. Büyüküstün, "Oyuncu mutlu olduğu
her şeyi oynar" diyerek, Kaygılaroğlu'nun per-
formansının arkasında durdu ve meslektaşına
sahip çıktı. Bu açıklamasıyla eleştirilere küçük
bir ders veren Büyüküstün, oyunculuğun sınır
tanımayan bir sanat olduğunu vurguladı.

Tuba 
Büyüküstün,
Uraz 
Kaygılaroğlu’nun
‘Aşık Shakes-
peare’ oyununda
erkek meslekta-
şıyla öpüştüğü
sahneyi yorum-
ladı: “Oyuncu
mutlu olduğu 
her şeyi oynar.”

Ünlü oyuncu Ebru Şahin ve bas-
ketbolcu eşi Cedi Osman, tatil se-
zonunu Çeşme'de açtı. Birlikte
tatile çıkan çift, önceki gün popü-
ler bir plajda arkadaşlarıyla birlikte
objektiflere yansıdı. Arkadaşlarıyla
denize giren çift, bir süre sohbet
ettikten sonra ayrı aktivitelere yö-
neldi. Cedi Osman, arkadaşının
oğlu ile suda top oynarken, Ebru
Şahin ise arkadaşının köpeğiyle il-
gilendi.Sonrasında tekrar baş başa
denize giren Şahin ve Osman, ro-
mantik anlar yaşadı. Ebru Şahin
denizden çıkarken, Cedi Osman
bir süre daha suda kalıp yüzmeye
devam etti. Çiftin keyifli ve roman-
tik anları, plajda bulunanlar 
tarafından ilgiyle izlendi.

Aşk için tatil yok!

Son dönemde adı basketbolcu Mahir Ağva 
ile anılan oyuncu Hafsanur Sancaktutan, 
"Hayatınızda biri var mı?" sorusuna "Yok yani,
ortalıkta kalmadı adam" diye yanıt verdi ve
kendi cevabına şaşırdı. Hemen toparlanarak,
sözlerinin yayınlanmamasını rica etti

Dünyaca ünlü basketbolcu
Cedi Osman ve oyuncu eşi
Ebru Şahin, tatil için Çeşme'ye
gittiler. Arkadaşlarıyla keyifli
vakit geçiren çift, daha sonra
yalnız kalarak denize girip
romantik anlar paylaştı

Bodrum’da mutlu mesut
Ünlü oyuncular Burak Özçivit ve
Fahriye Evcen, Bodrum'da yaz se-
zonunu açarak yeni
evlerine taşınma tela-
şının yorgunluğunu
atıyor. Gündoğan'da
bir otelin plajında gö-
rüntülenen çift, ro-
mantik anlarıyla
dikkat çekti. Sabahın
erken saatlerinde
plaja gelen Özçivit ve
Evcen, baş başa kahv-
altı yaptıktan sonra
sahile indi. Şezlongla-

rına eşyalarını bırakır bırakmaz de-
nize giren çift, el ele yüzerek adeta

aşk tazeledi. Burak Öz-
çivit, eşi Fahriye Evcen'e
sürekli bir şeyler anlattı
ve Evcen de eşine kah-
kahalarla karşılık verdi.
Fahriye Evcen, mor ma-
yosu ve fit haliyle göz
kamaştırdı. Çift, denizde
ve plajda geçirdikleri ke-
yifli anlarla hem yorgun-
luk attı hem de
romantizmin tadını çı-
kardı.
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T ransferin hızlı takımı Beşiktaş,
beklenen golcü hamlesini de
yaptı. Santrfor bölgesine dünyaca

ünlü bir ismi kazandırmak için yoğun
mesai harcayan idareciler, Lazio’dan
Ciro Immobile’yle anlaştı. Kulübüyle
2026 yılına kadar sözleşmesi bulunan
34 yaşındaki golcüyle 2 seneliğine el sı-
kışan Kara Kartal, Lazio’dan bu trans-
feri bedelsiz olarak yapacak.

Hüseyin Yücel faktörü

Başarılı futbolcu için transfer çalışmala-
rını büyük bir gizlilik içinde yürüten
İkinci Başkan Hüseyin Yücel, resmi im-
zaların ardından takıma elit bir isimi
daha kazandırmış olacak. Piyasa değeri
4 milyon Euro seviyesinde bulunan
1,85’lik golcü, bu sezon Lazio’da 43
maçta 11 gol ve 1 asistle oynadı. Beşik-
taş ile anılan Ciro Immobile için Lazio
Başkanı Claudio Lotito açıklama yaptı.
Lazio'nun golcüsü Ciro Immobile, Be-
şiktaş ile anılıyor. Basında yer alan ha-
berlerde siyah beyazlılar, İtalyan
futbolcu ile büyük ölçüde anlaştığı iddia
edildi. Lazio Başkanı Claudio Lotito,

Fabrizio Romano'ya açıklamalarda 
bulundu.

İki isimle görüştü 

Beşiktaş'a transfer olmak isteyen Ciro
İmmobile, İstanbul ve ülke futbolu hak-
kında bilgi topluyor. Galatasaraylı Dries
Mertens ve geçtiğimiz sezon Fener-
bahçe forması giyen Leonardo Bonuc-
ci'yi arayarak İstanbul hakkında bilgi
aldı. 

Lazio teklif gelmedi dedi

Lotito, "Ciro Immobile için Beşiktaş'tan
herhangi bir teklif almadık. Lazio'da
kontratı var ve bize bir teklif gelmedi."
dedi. Lazio'da 340 maça çıkan Ciro Im-
mobile, 207 gol attı ve 54 asist yaptı.
Beşiktaş İmmobile transferini bekliyor
Laziodan art arda iki açıklama birden

Heyecanlı görünüyor

Lazio Teknik Direktörü Marco Baroni,
Beşiktaş ile anılan Ciro Immobile ile il-
gili konuştu. Serie A devi Lazio'da
forma giyen Ciro Immobile için bir
resmi açıklama daha geldi. Lazio Tek-

nik Direktörü Marco Baroni, Ciro Im-
mobile ile ilgili Beşiktaş haberlerine
cevap verdi. Marco Baroni açıklama-
sında, "Ciro Immobile'ye Beşiktaş'tan
teklif geldiği haberini az önce okudum.
Ciro ile konuştum ve kendisi Lazio'da
yeni sezon için çok heyecanlı görünü-
yordu. Beşiktaş haberi bana sürpriz
oldu. Bunun doğru olup olmadığını bil-
miyorum. Eğer ayrılırsa bu benim ya da
kulübün istemediği, profesyonel bir ter-
cih olacaktır" ifadelerini kullandı.

50 milyon euro bile gördü

Kariyerinde daha önce; Juventus, To-
rino, Dortmund ve Sevilla gibi kulüple-
rin de formasını giyen başarılı isim,
İtalya Milli Takımı’nda da önemli işler
yaptı. Bir ara piyasa değeri 50 milyon
Euro seviyesini aşan tecrübeli isim, Be-
şiktaş’ın yeni sezondaki en önemli kozu
olacak. İtalyan futbolcu geçtiğimiz
sezon Serie A'da 31 maçta 7 gol atarken
1 de asist yapmıştı. Golcü futbolcu
İtalya Milli Takımı ile de 57 maçta 17
gol atmıştı. 
HABER MERKEZİ

Transfer dönemine hızlı
bir giriş yapan Beşiktaş,

Paulista ve Rafa Silva'nın
ardından bir bombayı

daha patlatmak 
üzere... Forvet hattını
güçlendirmek isteyen

Beşiktaş, İtalyan golcü
Ciro İmmobile ile her

şartta anlaşma sağladı.
Kara Kartal Lazio'nun

kararını bekliyor. İtalyan
kulübün Başkanı ve
teknik direktörü de
İmmobile hakkında

açıklamalarda bulundu

İmmobİle
bombası
İmmobİle
bombası
İmmobİle
bombası
İmmobİle
bombası
İmmobİle
bombası
İmmobİle
bombası
İmmobİle
bombası
İmmobİle
bombası
İmmobİle
bombası

Di Maria Beşiktaş’a
gelecek Mi?
Benfica ile olan sözleşmesi sona eren ve şu an Arjantin ile
Copa Amerika'da yer alan, adı Beşiktaş'la da anılan Angel
Di Maria'nın turnuva sonrası açıklama yapması bekleniyor
Arjantinli yıldız futbolcu Angel Di Maria karar aşamasında... Benfica ile söz-
leşmesi haziran ayında sona eren ve şu an boşta olan yıldız futbolcu tur-
nuva sonrası açıklama yapacak. Gabriel Paulista ve Rafa Silva'yı
transfer eden Beşiktaş, Benfica ile sözleşmesi biten Angel Di Maria için
yoğun mesai harcıyor. Beşiktaş'ın deneyimli isme 1 yıllık sözleşme ve
5 milyon euro maaş önerdiği ve transferi bitirebilmek için her yolu
denediği ifade edildi.

Kararını açıklayacak 

36 yaşındaki yıldız futbolcu şu anda Arjantin'le Copa Amerika'da
şampiyonluk mücadelesi veriyor. Bu gece Kanada ile yarı finalde kar-
şılaşacak olan Arjantin, karşılaşmayı kazanması halinde finale çıkacak.
Angel Di Maria, turnuvanın ardından milli takım kararını açıklayacak. Yıl-
dız futbolcunun milli takımı bırakması bekleniyor. HABER MERKEZİ

OKAY HAREKATI
süper Lig'de transfer hareketliliği tüm
hızıyla sürüyor. Yeni sezondaki yabancı
kuralını da göz önünde bulunduran
ekipler, özellikle yerli isimler adına
büyük yarış veriyor. Süper Lig ekipleri-
nin gündeminde yer alan Türk yıldızla-
rın başında Okay Yokuşlu geliyor. Milli
Takımımız ile EURO 2024'te mücadele
eden Okay için özellikle Beşiktaş, giri-
şimlerde bulunuyordu. Siyah-Beyazlı-
lar'ın bitirmek istediği transfer için bir
başka Süper Lig ekibi daha devreye

girdi.

Trabzonspor
devrede 

6 transferini
ardı ardına
duyuran

Trabzonspor’da transfer çalışmaları hız
kazandı. Özellikle orta saha takviyesi
yapmayı planlayan Trabzonspor’da
geçtiğimiz günlerde eski oyuncusu Okay
Yokuşlu gündeme gelmişti. 2024 Av-
rupa Futbol Şampiyonası’nda sergile-
diği performansla dikkatleri
üzerine çeken milli oyuncu için
sıcak gelişmeler yaşanmaya
devam ediyor. Bordo-Ma-
vili takım, West Bromwich
Albion’da forma giyen
eski oyuncusu Okay Yo-
kuşlu için harekete geçti.
Trabzonspor, eski yıldızı-
nın transferini bir an önce
bitirmeyi hedefliyor.
HABER 

MERKEZİ

ANELKA
depremi 
Fransız efsane Nicolas Anelka, Ocak 2024'te CEO olarak
göreve başladığı Ümraniyespor'dan ayrıldığını açıkladı.
Anelka, kişisel sosyal medya hesabından yaptığı ayrılık
paylaşımında çok sert ifadeler kullandı

Tff 1. Lig ekiplerinden Ümrani-
yespor'da Nicolas Anelka depremi
yaşanıyor. Fransız futbol adamı,
kişisel sosyal medya hesabından
yaptığı çok sert açıklama ile İstan-
bul ekibinden ayrıldı. Ocak 2024'te
kulüpte CEO olarak göreve başla-
yan Fransız efsane, vaatlere ve ta-
ahhütlere saygı gösterilmediğinin
altını çizdi.

Büyük umutlarla gelmişti

Ümraniyespor'un, CEO'luk görevi
için anlaşmaya vardığı eski Fransız
futbolcu Nicolas Anelka, kendisini
1 yıllığına kırmızı-beyazlı renklere
bağlayan sözleşmeyi Ocak 2024'te
atmıştı. Çok mutlu olduğunu ve
hedefi olan bir yolculuğa çıktığını

belirterek sözlerine başlayan
Anelka, Ümraniyespor'un

gelişimini görmek için
sabırsızlandığını vurgu-
lamış, şu ifadeleri kul-
lanmıştı: “Kulübün
felsefesi, düşüncesi
çerçevesinde yapılacak

çok iş olduğunu düşü-
nüyorum. Tecrübelerim

ve yaşadıklarımla, umarım
Ümraniyespor ve Türk futbo-

luna bir şeyler katabilirim. Çocuk-
ları çok seviyorum,

altyapıyı çok
seviyorum.

Burada
olma

se-
bep-

lerimden birisi de genç futbolcuları
keşfedip Türk futboluna kazandı-
rabilmek. Bunu yapabileceğimize
inanıyorum. Fransa'da altyapı ve
akademileri ezbere biliyorum. Geli-
şimin sebeplerinden birisi de as-
lında bu. Aradaki bağlantıyı çok iyi
yapabilecek birisiyim. Biraz zaman
alacak. Şu ana kadar yeteri kadar
mesaj aldım, birçok oyuncu bize
katılmak istiyor. Ama her şeyin za-
manı var. Gözlemlemek için bura-
dayım.”

Tuncay Şanlı'yı getirmişti

Anelka, hayalleri arasında teknik
direktörlük yapmak olduğunu da
belirtmiş, "CEO olarak yaptığım
görevi daha çok benimsiyorum.
Düşündüklerimi gerçekleştirebil-
mek için, kulübü yukarıya taşıya-
bilmek için bu görev daha önemli.
Çok farklı bir görevdeyim." de-
mişti. Geçtiğimiz sezon Sakaryas-
por'da görev alan ve takımın ligi 3.
sırada ligi bitirerek doğrudan Play-
Off oynamasına doğrudan katkı
sağlayan Tuncay Şanlı, kariyerini
Ümraniyespor'da sürdürecek.
Daha önce 3 dönem Sakaryas-
por'da çalışan Tuncay Şanlı, kari-
yerinde ilk kez farklı bir takımda
görev alma kararı alırken bu anlaş-
mada başrol Nicolas Anelka ola-
rak ön plana çıktı. Futbolculuk
döneminde PSG, Arsenal, Real
Madrid, Liverpool, Manchester
City, Chelsea ve Juventus gibi
önemli takımlarda forma giyen
Anelka, 2005'te Fenerbahçe'ye
imza atmıştı. Şanlı-Anelka ikilisi,
19 yıl sonra Ümraniyespor'da bir
araya gelmiş olmuştu.

Ateş püskürdü 

Tuncay Şanlı'nın göreve gelmesi-
nin ardından transfer çalışmala-
rına hız veren ve hedefi Süper Lig
olarak belirleyen Ümraniyespor'da
Nicolas Anelka, CEO'luk görevini
bıraktığnı açıkladı. Kulübün kötü
yönetildiğinin altını çizen Fransız
futbol adamı, "Kulübün kötü yö-
netimi, iletişim sorunu, ödenme-
yen maaşlar, FIFA yaptırımı, üst
düzey futbolun farklı vizyonu ve
hepsinden önemlisi vaatlere ve ta-
ahhütlere saygı gösterilmemesi!"
dedi ve ekledi: “Büyük adamlarla
diğerleri arasındaki fark budur.
Kendi seviyenizde çalışmanıza izin
veriyorum... En iyi dileklerimle.”
HABER MERKEZİ

Transfere hızlı bir giriş yapan Trabzons-
por, eksik gördüğü bölgeler için de çalışmala-
rına devam ediyor. Bordo-Mavililer,
hedefindeki yıldız isimler için görüşmelerini
sıklaştırmış durumda.Trabzonspor’un Fransız
ekibi Clermont’tan transfer etmek istediği,
Muhammed Cham ile ilgili gelişmeler yaşan-
maya devam ediyor. Clermont’ta forma giy-
mek istemeyen oyuncu bir süredir Fransız
ekibiyle antrenmanlara da katılmıyordu.
Oyuncu son olarak takımının kamp kadro-
suna da dahil edilmedi. Trabzonspor oyuncu-
nun transferini 5 milyon Euro karşılığında
tamamlamak isterken, Clermont’un 7.5 mil-
yon Euro’luk talebi sürüyor.

Phillips için ret 

Teknik direktör Abdul-
lah Avcı’nın raporu
doğrultusunda Bordo-
Mavililer, Liverpool’da
forma giyen İngiliz savunma
oyuncusu Nat Phillips’i transfer liste-
sine eklemişti. Bordo-Mavililer, 25 yaşındaki
stoper Nat Phillips için Liverpool’a 4 milyon
Euro değerinde resmi bir teklif sundu. Ancak,
Liverpool, Phillips’in potansiyelini ve takım
için önemini göz önünde bulundurarak bu
teklifi yetersiz buldu ve transferi reddetti. Ka-
radeniz ekibi, transferi bitirmek adına yeni bir

teklif hazırlı-
ğında.

Fırtına sona
yaklaştı 

Trabzonspor’da yeni sezon
hazırlıkları ve kadro planlaması sü-

rüyor. Bordo-Mavililer, kadrosuna stoper
takviyesi yapmak isterken listenin ilk sırasında
Bundesliga takımlarından Hoffenheim’da
forma giyen Attila Szalai yer alıyor. Attila Sza-
lai’yi kiralık olarak kadrosuna katmak isteyen
Trabzonspor’un Hoffenheim’dan olumlu geri
dönüş aldığı belirtildi. Tarafların geçici trans-
ferin şartları konusunda el sıkıştığı belirtildi.

Beşiktaş'ın kadrosuna katmak
adına girişimlerde bulunduğu

Okay Yokuşlu için bir başka
Süper Lig devi dahadevreye

girdi. Süper Lig ekibi, transfer
adına harekete geçmiş durumda

SZALAI
transferi bitiyor! 
Trabzonspor, Fenerbahçe'nin eski yıldızlarından 
Attila Szalai'yi kadrosuna katmaya hazırlanıyor. 
Hoffenheim ile anlaşma sağlayan Bordo-Mavililer,
oyuncu ile sözleşme görüşmelerine başladı



SON olarak forma giydiği Trendyol 1. Lig ekiplerinden Sa-
karyaspor'da performansıyla dikkati çeken ve Süper Lig'in
yeni takımlarından Bodrum FK'ye transfer edilen Bulgar
futbolcu Zdravko Dimitrov, yeni sezonun başlamasını he-
yecanla bekliyor. Sakaryaspor'da 2022-2023 ve 2023-2024
sezonlarının ikinci yarılarında forma giyen orta saha oyun-
cusu Dimitrov, Trendyol 1. Lig'de sahaya çıktığı maçlarda
sergilediği performansla Türkiye'deki birçok kulübün ilgi-
sini çekti. Geçen sezon Sakaryaspor ile Bodrum FK ara-
sında oynanan 1. Lig play-off final müsabakasında fileleri
havalandırmayı başaran Dimitrov, Bodrum FK'nin teknik
direktörü İsmet Taşdemir'in de radarına girdi. Süper Lig'e
yükselen yeşil-beyazlı kulüp, Taşdemir'in raporu doğrultu-
sunda ilk transferini Dimitrov ile yaptı. Muğla temsilcisinin
3 yıllık sözleşme imzaladığı 25 yaşındaki futbolcu, takımın
Düzce'deki Serkan Acar Topuk Yaylası Tesisleri'nde yeni
sezon hazırlıklarını sürdürüyor. Dimitrov,
Süper Lig'de mücadele etmek için sezo-
nun başlamasını iple çekiyor.

Çok profesyonel

Antrenmanlardaki hırsı ve yeni takım
arkadaşlarıyla uyumu göze çarpan
Zdravko Dimitrov, AA muhabirine, trans-
fer sürecine ve hedeflerine ilişkin açıkla-
malarda bulundu. Türkiye'de
kendini ülkesinde gibi hisset-
tiğini belirten Dimitrov,
"Türkiye kendi ülkem
gibi, insanların çok
güzel kalbi var.
Bana çok iyi
davranıyorlar.
Burada oldu-
ğum için mutlu-
yum. Çok
profesyonel ve
organize bir ta-
kıma geldim.
Bir alt lige göre
daha 
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T ürk futbolunun "İmparator" lakaplı yaşayan
efsanesi Fatih Terim'in sembol olacağı ve bir-
çok unutulmaz başarıyı yakalayacağı Gala-

tasaray'a futbolcu olarak attığı ilk imzanın üzerinden
50 yıl geçti. Adana'da 4 Eylül 1953'te dünyaya gelen
Fatih Terim, futbola Ceyhanspor'da başladı. Daha
sonra Adana Demirspor'a transfer olan Terim, 1969
ile 1974 yılları arasında mavi-lacivertli formayı ter-
letti. Takımında libero olarak görev yapan Fatih
Terim, Adana Demirspor'da 5 sezon geçirdi. Burada
geçirdiği sürede dönemin 2. Ligi'nde şampi-
yonluk yaşayan Fatih Terim, İstanbul takımla-
rının transfer gündemine girdi. Galatasaray
Kulübünün bir başka efsanesi Metin Oktay'ın
Adana'ya giderek sözleşme imzaladığı 20 ya-
şındaki genç Fatih Terim, sarı-kırmızılı renklere

bağlandı. Galatasaray'a 8 Temmuz 1974'te
imza atan Fatih Terim, sonrasındaki 50

yılda futbolcu ve teknik direktör olarak
sayısız başarı elde etti.

11 yıl top koşturdu

Fatih Terim, Galatasaray'da 11
yıl futbol oynadı. Galatasa-
ray'a 1974'te gelen Terim,
1984-1985'in sonuna kadar
11 sezon sarı-kırmızılı for-
mayı terletti. Toplam 402
resmi maça çıkan Fatih Terim,
takım kaptanlığı da yaptı. 
A Milli Takım'ın da değişmez-
lerinden olan Terim, 51 müsa-
bakada ay-yıldızlı formayı
sırtına geçirdi. Fatih Terim,

Galatasaray formasıyla
lig şampiyonluğu 
yaşayamasa da 3 Türkiye
Kupası, 2 Cumhurbaş-
kanlığı, 1 Başbakanlık
Kupası kaldırdı.

Görkemli 
bir jübile

Futbolu 1985 yılında
bırakan Fatih Terim
için görkemli bir jü-
bile organizasyonu
düzenlendi. Aktif
futbolculuk kariye-
rini 4 Ağustos
1985'te noktalayan
Fatih Terim, Kadı-
köy'de Trabzonspor
ile yapılan jübile ma-
çına helikopterle
geldi. Yaklaşık 30 bin

kişinin izlediği jübile
maçı, 0-0 beraberlikle

sonuçlandı. Fenerbahçeli İbrahim Tatlıses'in Galata-
saray forması giyerek verdiği konser, Galatasaray ile
Fenerbahçe arasındaki şöhretler maçı jübile gününe
renk kattı. Sahayı takım arkadaşlarının omzunda
terk eden Terim, geldiği gibi helikopterle stattan 
ayrıldı.

Türk futboluna vurulacak damga

Türk futbolunun gördüğü en önemli liberolardan
olan Fatih Terim, asıl etkiyi teknik direktör olarak

yaptı. Futbolu bırakmasının ardından 1987'de teknik
adamlığa başlayan Terim, ilk tecrübesini MKE An-
karagücü'nde yaşadı. Sarı-lacivertli takımı 1987-1988
sezonunda 13. yapan Terim, 6. tamamladıkları ikinci
sezonun ardından görevinden ayrıldı. Kısa bir süre 2.
Lig'de Göztepe'yi çalıştıran Terim, Şubat 1990'da A
Milli Takım'da teknik direktör Sepp Piontek'in yar-
dımcılığına ve Ümit Milli Takım'ın teknik direktörlü-
ğüne getirildi. 1991 Akdeniz Oyunları'nda 21 Yaş Altı
Milli Futbol Takımı'nın başında finale çıkıp gümüş
madalya alan Fatih Terim, 1993 Akdeniz Oyunla-
rı'nda ise Türkiye Olimpik Milli Takımı'nı şampiyon-
luğa ulaştırdı. Sonrasında Türk futbolunda büyük
başarılar kazanacağı birçok oyuncuyla Ümit Milli
Takım seviyesinde çalışmaya başlayan Terim, burada
yaptıklarıyla gelecekte elde edeceği zaferlerin sinyal-
lerini vermeye başladı.

A Milli Takım'ın başına geçti

Fatih Terim, Temmuz 1993'te Piontek'ten boşalan A
Milli Takım Teknik Direktörlüğü koltuğuna oturdu.
Akdeniz Oyunları'nda altın madalya kazanan takım-
dan birçok oyuncuyla yola devam eden Terim, Tür-
kiye'yi 1996 Avrupa Futbol Şampiyonası'na
götürerek önemli bir başarıya imza attı. Turnuva dö-
nüşü sözleşmesi sona eren Fatih Terim ile milli takı-
mın yolları ayrıldı.

1996'da yuvaya dönüş

Milli takımlardaki performansı Terim'e yuvası Gala-
tasaray'ın kapısını bir kez daha açtı. Fatih Terim,
1985'te takım kaptanı olarak ayrıldığı Florya Metin
Oktay Tesisleri'nin kapısından 1996'da teknik direk-
tör olarak girdi. Terim'in yönetiminde kurulan Gala-
tasaray, 1996 ile 2000 yılları arasında üst üste dört
kez Süper Lig şampiyonluğunu kazanarak kırılması
zor bir rekora imza attı. Sarı-kırmızılı ekip, bu süreçte
ikişer Türkiye Kupası ve Cumhurbaşkanlığı Kupası
zaferi yaşadı. Türkiye'de ve Avrupa'da başarılı so-
nuçlar alan Terim yönetimindeki Galatasaray, 1999-
2000 sezonunda UEFA Kupası'nı da kaldırarak Türk
futbol tarihinde Avrupa'da kupa kazanan ilk ve tek
takım olma ünvanını aldı.

İtalya macerası 

Galatasaray ile kazandığı UEFA Kupası, Fatih Te-
rim'in Avrupa'ya açılmasını sağladı. Haziran 2000'de
İtalya'nın köklü kulüplerinden Fiorentina'nın başına

geçen Terim, ligde istediği sonuçları alamasa da takı-
mını İtalya Kupası'nda finale taşıdı. Tecrübeli teknik
direktör, yönetimle yaşadığı sorunların ardından
final maçına çıkmadan görevinden istifa etti. Sezon
sonunda dünyaca ünlü Milan takımını çalıştırmaya
başlayan Terim, aradığını bulamadı ve Kasım
2001'de yol ayrımına gidildi.

İtalya sonrası ikinci Galatasaray dönemi

Fatih Terim, İtalya macerasının ardından ikinci kez
Galatasaray'ın başına geçti. Rumen teknik adam
Mircea Lucescu ile şampiyon olmasına rağmen yola
devam etmeyen sarı-kırmızılı kulüp, 2002'de teknik
direktörlüğe bir kez daha Fatih Terim'i getirdi. Flor-
ya'nın kapısından üçüncü kez giren Terim, iki sezon
görev yaptı. İlk sezonunda ikinci, sonraki sezon ise
altıncı olan Fatih Terim, görevinden ayrıldı.

Milli takım ve 2008 Avrupa Şampiyonası

A Milli Takım'ın yaşadığı başarısızlıkların ardından
Haziran 2005'te bir kez daha Fatih Terim'in kapısı ça-
lındı. 2006 FIFA Dünya Kupası elemelerinde play-
off oynamasına rağmen vize alamayan Fatih Terim

yönetimindeki A Milli Takım, 2008 Av-
rupa Şampiyonası'na katılım hakkı elde
etti. Avusturya ve İsviçre'nin ortaklaşa dü-
zenlediği turnuvaya geri dönüşlerle
damga vuran Türkiye, yarı final oynaya-
rak tarihi bir başarı sergiledi. EURO
2008'deki başarının mimarı olan ve tur-
nuvanın en iyi teknik direktörü seçilen
Fatih Terim, 2010 FIFA Dünya Kupası'na
katılım sağlanamadığı için 2009'da gör-
evinden ayrıldı.

Galatasaray'a üçüncü kez geldi

Galatasaray tarihindeki en kötü sezonlar-
dan biri olan 2010-2011'in ardından sarı-
kırmızılı kulübün yönetimi, bir kez daha
Fatih Terim'in kapısını çaldı. Başkanlığa
seçilen Ünal Aysal, Mayıs 2011'de Terim'i

göreve getirdiğini açıkladı. Tecrübeli teknik adam,
kurulan iyi kadroyla üst üste 2 sezon Süper Lig şam-
piyonluğunu kazandı. Bu dönemde 2 kez TFF Süper
Kupa'yı kaldıran Terim, UEFA Şampiyonlar Ligi'nde
de bir kez çeyrek final görerek başarılı bir performans
sergiledi.

Türkiye Futbol Direktörü oldu

Terim, Galatasaray'da teknik direktörlük görevi
devam ederken 2013'ün ilk yarısında 4 maçlığına A
Milli Takım'ın başına geçti. Tecrübeli teknik adam,
sarı-kırmızılı takımı yönetirken, ay-yıldızlıları 2014
FIFA Dünya Kupası elemelerindeki maçlara da ha-
zırladı. Milli takımda başarılı olan Terim ile Galata-
saray Kulübü Başkanı Ünal Aysal'ın arası açıldı.
Aysal, Eylül 2013'te önemli başarılar yaşayan Fatih
Terim ile yolları ayırdı. Galatasaray'dan ayrılan
Terim, Türkiye Futbol Federasyonu tarafından çok
geniş yetkilerle Türkiye Futbol Direktörlüğü'ne geti-
rildi. Aynı zamanda A Milli Takım'ı çalıştıran Terim,
ay-yıldızlıları 2016 Avrupa Şampiyonası'na götüre-
rek başarılarına bir yenisini ekledi. Terim bu dö-
nemde yabancı oyuncu kuralı dahil birçok önemli
karara imza attı. EURO 2016'da gruptan çıkılama-
ması, takım içinde ve Terim'in özel hayatında yaşa-
nan bazı olaylar nedeniyle 2017'de Terim ile milli
takımın yolları bir kez daha ayrıldı.

Dördüncü Galatasaray dönemi

2017-2018 sezonunda şampiyonluk yarışında yara
alan Galatasaray'da teknik direktörlüğe bir kez daha
Terim getirildi. Geriden gelerek rakiplerini geçen
Terim yönetimindeki sarı-kırmızılı ekip, söz konusu
sezonu şampiyon tamamladı. Takımını sonraki se-
zonda da mutlu sona ulaştıran tecrübeli teknik direk-
tör, kariyerinin 8. Süper Lig şampiyonluğunu
kazandı. Fatih Terim, bu süre zarfında birer Türkiye
Kupası ve TFF Süper Kupa şampiyonluğu daha ya-
şadı. Böylece Terim'in kariyerindeki kupa sayısı 17'ye
yükseldi. Yeni tip koronavirüs (Kovid-19) salgınının
yaşandığı 2019-2020 sezonunda istediği sonuçları
alamayan Terim yönetimindeki Galatasaray, 2020-
2021 sezonunda da averajla şampiyonluğu Beşik-
taş'a kaptırdı. 2021-2022 sezonunda Galatasaray,
başkan Burak Elmas yönetiminde yeniden yapılan-
maya gitti. Avrupa'daki başarılı performansa rağmen
ligde istenen sonuçlar alınamayınca Fatih Terim ile
yollar bir kez daha ayrıldı. AA

Fatih terim, son olarak
Yunanistan ligi takımla-
rından Panathianikos'u
çalıştırdı. Galatasaray'dan
dördüncü kez ayrılmasın-
dan sonra yaklaşık 2 yıl
boşta kalan Fatih terim,
aralık 2023'te Yunan tem-
silcisinin başına geçti.

SON
MACERA 
Panathinaikos YASAYAN 

BIR EFSANE

Sarı-kırmızılı takıma 8 Temmuz 1974'te futbolcu olarak 
imza atan Fatih Terim, aradan geçen 50 yılda futbolcu ve

teknik adam olarak Türk futboluna damga vurgu

Mourinho oldukça motive 
Sarı-lacivertli takımın, avusturya'nın Graz kentine bağlı
Bad Waltersdorf kasabasında yaptığı kampta gerçekleştiri-
len antrenmandan önce basın mensuplarının sorularını ya-
nıtlayan tecrübeli teknik adam, kendisini çok mutlu
hissettiğini belirtti. Milli takımlarda forma giyen oyuncuların
eksikliği nedeniyle çalışma şartlarının kolay olmadığını dile
getiren 61 yaşındaki teknik direktör, "Kendimi çok mutlu ve
motive hissediyorum. Hiçbir zaman olmadığım kadar moti-
veyim. Birçok oyuncumuz milli takımlarda. içinde bulundu-
ğumuz şartlar kolay değil. Çalışmalara takımın yarısıyla
başladık. iki hafta içinde UeFa Şampiyonlar ligi elemeleri
başlayacak. en iyi şekilde çalışıyoruz." diye konuştu. Fener-
bahçe'de güzel bir yapı ve organizasyonla karşılaştığını ak-
taran Portekizli teknik adam, "Benim için çalıştığım her
takım bir meydan okumaydı. Burada çok güzel bir yapı ve
organizasyonla karşılaştık. Burada birçok Portekizli teknik
adam çalıştı. Çok iyi bir sportif direktörümüz var. Milyon-
larca Fenerbahçe taraftarına uzun süredir bekledikleri mut-
lulukları vermek istiyoruz." değerlendirmesinde bulundu.

Oyuncularımızı elde tutacağız

Jose Mourinho, kulübün ilerlemesi için iyi oyuncuların elde
tutulması gerektiğini ifade etti. Başkan ali Koç'un bu konuda
direkt mesaj verdiğini belirten Mourinho, şunları kaydetti:

"Başkanımız kulübümüzün gelişmesini istiyor, geriye gitme-
sini istemiyor. Bu da en iyi oyuncuları elimizde tutmak, sat-
mamak demek. en öncelikli durum, elimizdeki oyuncuların
takıma geri dönmesi. Bu, adım adım olacak. Bugün
Szymanski ve livakovic ilk idmana çıkacak. Çağlar ilk kez
topla çalışacak. Milli takımdakiler tatillerine başladı. tadic
çarşamba dönüyor. tabii bu iyi sebepten, türk Milli takımı
çok iyi iş çıkardığı için. transfer pazarında neler istediğimizi
biliyoruz. transfer pazarı hareketli ve pek çok takım ön
eleme oynamayacak. ilk lugano maçında muhtemelen en
iyi durumda olmayacağız ama ikinci maçta taraftarlarımız
kazanmamız için bize yardımcı olacak."

Yeni sezon hazırlıkları sürdü

Sarı-lacivertli takımın, avusturya'nın Graz kentine bağlı Bad
Waltersdorf kasabasında, teknik direktör Jose Mourinho yö-
netiminde ilk yarım saati basın mensuplarına açık gerçek-
leştirdiği antrenman, ısınma hareketleriyle başladı.
Koordinasyon çalışmalarıyla devam eden idman, basına
açık bölümde topla taktiksel çalışmayla sürdü. antrenmana,
milli takımlardan dönen Dominik livakovic ve Sebastian
Szymanski de katıldı. Fenerbahçe, akşam saatlerinde yapa-
cağı günün ikinci antrenmanıyla hazırlıklarına devam ede-
cek. Fenerbahçe, teknik direktör Mourinho'nun isteği

üzerine kampta isviçre liginde oynanan toplarla çalışmala-
rına devam ediyor. Sarı-lacivertliler, UeFa Şampiyonlar ligi
2. eleme turunda 23 temmuz Salı günü deplasmanda is-
viçre temsilcisi lugano ile karşılaşacak.

Serdar Aziz'e veda edildi

Öte yandan, sarı-lacivertli kulüpten yapılan açıklamada,
"2018-2019 sezonundan itibaren formamızı giyen Serdar
aziz, teknik direktörümüz Jose Mourinho ile
görüşerek kamptan ayrılmıştır. Futbol-
cuya transfer görüşmeleri için izin
verilmiştir." denildi. 33 yaşındaki
Serdar aziz'in, takımın yeni
sezon planlamasında
yer almayacağı
ifade edildi. aa 

Fenerbahçe'nin dünyaca ünlü teknik direktörü Jose Mourinho, hiçbir zaman bu kadar motive hissetmediğini söyledi

Süper Lig için hazır
Bodrum FK'nin yeni transferi Dimitrov, “Süper Lig'deki ilk 5 takımdan biri olmak istiyoruz. Takım arkadaşlarıma
sakatlıksız bir sezon diliyorum. Onların destekçisi olacağım. Süper Lig için hazırım, bu yüzden buradayım” dedi

farklı bir seviyedeler. Süper Lig'de oy-
namak istiyordum. Bodrum da artık
Süper Lig'de olduğu için buradayım."
diye konuştu. Dimitrov, Süper Lig'in
zorluk seviyesini bildiğini, bu düzeyde
olmak için futbol oynadığını ve zor-
lukların üstesinden gelmek için çalıştı-
ğını dile getirerek, "Süper Lig'deki ilk 5

takımdan biri olmak istiyoruz. Takım
arkadaşlarıma sakatlıksız bir sezon
diliyorum. Onların destekçisi olaca-
ğım bir sezon geçirmeyi umut ediyo-
rum. Takım arkadaşlarım beni çok iyi
karşıladı ve sahiplendi. Süper Lig için
hazırım, bu yüzden buradayım." ifa-
delerini kullandı. AA
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Ü sküdar Belediyesi Nikah 
Sarayı’nda gerçekleşen mahalle
buluşmasına, Belediye Başkanı

Dedetaş’ın yanı sıra, başkan yardımcıları
Nazım Akkoyunlu ve Prof. Dr. Yasin 
Çağatay Seçkin ile mahalle sakinleri katıldı.
Vatandaşların yoğun ilgisi arasında salona
alkışlarla giren Başkan Dedetaş, göreve 
geldiklerinden bu yana yaptıkları buluşma-
larda şeffaf ve katılımcı sürece katkı sağla-
dıklarına vurgu yaptı. Sokak hayvanlarına
ilişkin bir soruya Dedetaş, muhtarlara 
15’er kilo mama temini ile başladıklarını
kaydederek, “Komşularımızın sokaktaki 
patili dostlarımıza yetebilmeleri için mama
desteği projesi ile başladık. Patili dostlarımı-
zın özellikle sokaktan sahiplenilmesi konu-
suna çalışıyoruz. Gayet önemli ve bizim de
yeni yasayla birlikte tedirgin olduğumuz bir
konu” dedi.

Kadın Sağlığı Merkezi açacağız

Kadın Sağlığı Merkezi kurulmasını talep
eden bir komşumuza da Dedetaş, ”Vaatleri-
mizin içinde var, şu an çalışmaya başladık
yer konusunda. Onun da müjdesini ver-
meyi bekliyoruz. ‘Emekliler Lokali’, ‘Kadın
Sağlığı Merkezi’, ‘Kreşler’ gibi alanların Üs-
küdar'ın tamamına açık hizmetlere dönme-
siyle ilgili çalışmalarımız var. Kadın Sağlığı
Merkezi’nin bu yıl içinde projelendirilmiş ve
çalışmasına başlamış olacağımızı söyleye-
bilirim. Bu çok öncelikli konularımız ara-
sında.” diye konuştu. Dedetaş, çöp
toplanması ile ilgili gelen soruya çok önemli
bir konu olduğunu ve konunun daha sağ-
lıklı yürütülmesi açısından çalışma yaptıkla-
rını aktardı. İşe alım süreciyle ilgili soru
yöneltilen Başkan Dedetaş, “Dedik ki; gö-
reve geldiğimizden itibaren, liyakatin önüne
geçen hemşehricilik, dernekçilik, particilik

gibi konuları bir kenara bırakacağız. Tama-
men şeffaf, liyakate dayalı işe alım yürüte-
ceğiz. Bu noktada aynı yerdeyiz. Şikayet
ettiğimiz şeyleri tekrar edersek samimi ol-
mayız. Temmuz ortalarında duyurularla
birlikte yapacağız. İşe alımlarımız, web site-
mizden duyurulacak, takip eden komşuları-
mızın tamamına açık olacak.” ifadelerini
kullandı. Mahalleye özgü yeraltı talebinde
bulunan bir komşumuza Dedetaş, “Çen-
gelköy otoparkında başladık biz ona. Yer
üstündeki otoparkı İBB ile birlikte yer altına
alma sürecine başladık. Üsküdar'ın otopark
sorunu kesin, yer bulmakta zorlanıyoruz ve
yeraltı ile çözmeyi istiyoruz zaten. Sadece
yer altındaki problemimiz kazmaya başla-
dıkça çıkan tarihi eserler ve süreçlerin ya-
vaşlaması. Bu hassasiyetle bölge arıyoruz,
çalışmalarımız sürüyor.”
şeklinde konuştu.

Turizm rotasını
planlıyoruz

Üsküdar’ın turizm açısın-
dan çok zengin olduğunu
ancak bundan faydalana-
madığını dile getiren Dede-
taş, “Üsküdar'ın turizm
rotasını planlıyoruz. İnanç
turizmi rotası, kültür rotası,
aynı zamanda gastronomiyi
de işin içine alacak rotalar
planlıyoruz. Bir tanesi de
Mimar Sinan rotası olacak.
Mimar Sinan'ın eserlerinin
ev sahipliği yapıyoruz fakat
bir değer olarak bunu his-
setmiyoruz. Daha gözle gö-
rülür şekilde rota çalışması
yapıyoruz.” dedi.  
HABER MERKEZİ

BErGüzar Korel, "Düğüm" adlı dijital projenin ardın-
dan Kanal D'nin "Annem Ankara" dizisiyle ekranlara geri
dönmeye hazırlanıyor. Yine güçlü bir kadın karakterle iz-
leyici karşısına çıkacak olan Korel, önceki dizisinde oğlu
cinayetle suçlanan ünlü bir sunucuyu canlandırmıştı.
Şimdi ise BKM yapımı "Annem Ankara" dizisinde baş-
rolde yer alacak.

Tam kadro henüz belli değil

Dizinin senaryosu, Başak Angigün'ün annesi Zuhal An-
gigün'ün dramatik hayat hikâyesine dayanıyor. Hi-
kâye, 80'li yıllara ait sahnelerle başlayacak ve üç
erkek çocuk annesi bir kadının yaşam mücade-
lesi, ortanca oğlu Başar'ın gözünden anlatılacak.
Birsen Altuntaş'ın haberine göre; Zuhal'in
büyük oğlu Burak'ı, son olarak "Korkma Ben
Yanındayım" dizisinde rol alan yetenekli genç
oyuncu Durukan Çelikkaya canlandıracak.
Faruk Teber'in yönetmenliğini üstlendiği dizide
Zuhal'in eşi Hasan karakterini kimin oynayacağı
ise henüz belli değil. HABER MERKEZİ

ÜskÜdar dönÜşÜmde

gerİde kaldı
Üsküdar Belediye Başkanı Sinem dedetaş, “mahalle Buluşmaları” kapsamında
Valide-i atik mahallesinin sakinleriyle bir araya geldi. dedetaş, “1999 depremi'nden

bu yana 25 yıl geçmiş, 25 yıldır Üsküdar'ın yüzde 15'i dönüşebilmiş” dedi

BERGÜZAR 
YAKINDA EKRANDA

OLACAK
Bergüzar Korel'in başrolünde yer alacağı "Annem
Ankara" dizisinin kadrosuna genç bir oyuncu daha
katıldı. Dizi ilerleyen zamanlarda ekranlarda olacak 

Kentsel dönüşümde ada bazlı dönüşümü
desteklediklerini ifade eden dedetaş, “sos-
yal donatı dediğimiz alanlara kavuşmamız
gerekiyor. tek yapı ölçeğinde dönüştüremi-
yoruz. Mesela otopark sorununu tek yapı öl-
çeğinde çözemiyoruz, ada bazlı dönüşümler
gerekiyor. Asıl sorun bu ekonomik şartlarda
bu dönüşümü nasıl sağlayacağız? Çünkü
1999 depremi'nden bu yana 25 yıl geçmiş,
25 yıldır Üsküdar'ın yüzde 15'i dönüşebilmiş.
25 yılda merkezi hükümet ve belediye işbir-
liği ile tüm yapı stokunun sadece yüzde 15'i
dönüşebiliyor. Bu kadar zaman geçmiş yol
alınamamış. ekonomik şartlar git gide ağır-
laşıyor.“ diye konuştu. Hızlı tarama ekiplerini
çoğalttıklarını bildiren dedetaş, şöyle devam
etti: “Burada bizden önce oluşmuş 7 bin 500
başvurunun 4 bin 600 tanesinin tarama iş-
lemleri yapılmamıştı. ekipleri arttırdık. iBB
ile ilk entegre olan ilçeyiz. Kent AŞ'ye gele-
rek projelerinizi nasıl dönüştürebileceğinizi,
herhangi bir yapıya gebe kalmadan, aracı-
larla uğraşmadan, doğrudan teknik çözüm-
lerin nasıl olacağını sorabilirsiniz. Üç ayda
yaptığımız çalışmalardan biri, Kent AŞ'yi
güçlü kılmak ve sizi müteahhitle baş başa
bırakmamak. Belediyenin sorumluluğu da
zaten bu işi alıp bütün süreçleri kendi yönet-
sin, binayı yıksın, binayı yapsın değil. en
doğru çözümü sizler adına nasıl üretebilece-
ğimize bakmak üzere Kent AŞ’nin yapısını
güçlendirerek danışmanlık hizmeti alacağı-
nız şekilde planladık. Belediyeye başvuru
alarak süreçler devam ediyor. temmuz orta-
sına doğru yeni ofislerle birlikte sizlere hiz-
met verecek, rahatlıkla danışabileceksiniz.”

Kentsel dönüşümü
desteKliyoruz

Çölyak hastalarına moral verdi
Gaziosmanpaşa Belediye Başkanı Hakan Bahçetepe, düzenlenen boğaz turunda çölyak
hastalarıyla bir araya geldi. Başkan Bahçetepe, belediye bünyesinde çölyak hastalarına
destek olmak ve farkındalık oluşturmak adına gerekli tüm adımları atacaklarını ifade etti
Gaziosmanpaşa Belediyesi, glü-
ten hassasiyeti sebebiyle yaşam boyu
özel bir beslenme programı uygula-
ması gereken çölyak hastalarını
boğaz turunda ağırladı. Toplumsal
farkındalık oluşturmak için düzenle-
nen programa, Gaziosmanpaşa Be-
lediye Başkanı Hakan Bahçetepe,
İstanbul Tıp Fakültesi Acil Dahiliye
Bölüm Başkanı Prof. Dr. Osman
Erk, İstanbul Avrupa Yakası Çölyak
Derneği Başkanı Cemalettin Kay-
makçı, çölyak hastalığı bulunan va-
tandaşlar ve aileleri katıldı.
Programda davetlilere özel olarak
hazırlanan glütensiz yiyecekler ikram
edildi. 

Tekrar bir araya geleceğiz

Başkan Bahçetepe, konuşmasında
çölyak hastalığı konusunda farkın-
dalık oluşturmak istediklerini belirte-
rek, “Sizlerin ve çocuklarınızın
yaşamış olduğu sorunlara belediye-
mizin bünyesinde çözümler bul-
maya çalışıyoruz. Bunu sizlerle
konuşarak, dernek yönetim kurulu-

muzla istişare ederek yapıyoruz. So-
kakta ve yaptığım ev ziyaretlerinde
bu hastalıkla ilgili bir mağduriyet ve
unutulmuşluk hissini gördüm ve de-
ğinmek istedim. Bundan sonra bir-
çok programda yine bir araya
geleceğiz” ifadelerini kullandı. Prof.
Dr. Erk ise çölyak hastalığı hakkında

bilgilendirmelerde bulunarak, sağlıklı
ve dengeli beslenmenin önemine
dikkat çekti. Boğazın eşsiz manz-
arası eşliğinde keyifli bir gün geçiren
davetliler, sağlıklarıyla ilgili önemli
tavsiyeler edindi. Program hatıra fo-
toğraflarının çekilmesiyle son buldu.
HABER MERKEZİ

YaşamaYa değer!
“Yaşamaya Değer” sloganı ile hizmet üreten Eyüpsultan Belediyesi,

yeni bebek sahibi olan ailelerin yanında olmaya devam ediyor.
“Yenidoğan Bebek Paketi”ni yenilenerek kapsamı genişletilirken,

doğum sonrası ihtiyaç duyulacak tüm temel malzemeler yer alıyor
Eyüpsultan Belediyesi, doğum yapan annelere bebeklerinin bü-
yüme aşamasında destek sağlamak amacıyla hazırladığı “Yenido-

ğan Bebek Paketi”ni yenileyerek kapsamını genişletti. Doğum
sonrası ihtiyaç duyulacak tüm temel malzemelerin yer aldığı

Yeni Doğan Paketi’nde çanta, bebek bezi, şampuan, ateş
ölçer, deterjan, biberon, oyuncak, anne/bebek çorabı,
anne/bebek tırnak makası, ıslak havlu paketi, pişik kremi,
hastane çıkış seti, zıbın takımı, patikli tulum, şapka, eldi-
ven, önlük, battaniye bulunuyor. Bu kapsamda Yeşilpı-
nar’da ikamet eden 44 günlük Miray bebeği kucağına
alan anne Zehra Kılıçkaya’ya ve ikinci kez anne olma-
nın mutluluğunu yaşayan anne Elif Geçener’e Yenido-

ğan Bebek Paketleri teslim edildi. Eyüpsultan Belediye
Başkanı Dr. Mithat Bülent Özmen’e teşekkürlerini

ileten genç anneler “Paketin içinde her annenin ih-
tiyacı olan ürünler var. Çok güzel bir paket olmuş.
Başkanımıza ve emeği geçen herkese çok teşek-
kürler” diye konuştu.   HABER MERKEZİ
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